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Kahramanmaraş’ta meydana gelen ve 
çevre illerde hissedilen 

depremde hayatını kaybeden 
vatandaşlarımıza Allah’tan 

rahmet, yakınlarına başsağlığı ve sabır, 
yaralılarımıza acil şifalar dileriz.



GEÇMİŞ OLSUN

#Geçm şOlsunTürk ye

TÜRKİYE'M!

Kahramanmaraş’ta meydana gelen; Hatay,

Adıyaman, Şanlıurfa, Gaz antep başta olmak üzere

b rçok l m zde h ssed len depremde hayatını

kaybeden vatandaşlarımıza Allah’tan rahmet,

yaralılarımıza ve kurtarılmayı bekleyenlere ac l

ş falar d l yoruz.



Conical Platform 
4 mm diameter

Two Piece Implants 
(Double Platform) 
3.75 mm diameter

Narrow Platform
3 mm diameter

One Piece Implants

AB DENTAL VE TIBBİ CİHAZLAR SAN. TİC. LTD. ŞTİ.
İçerenköy Mah. Mahirbey Sok. Kutay Han No:1 D:9 Ataşehir- İSTANBUL

Tel: +90 216 519 53 00  |  Faks: +90  216 519 53 01  |  e-posta: bilgi@abdental.com.tr  |  http://abdental.com.tr

Bir klinik için gerekli tüm cihazları implant paketlerimizde uygun şartlarda bulabilirsiniz. 
Klinik için ihtiyacınız olan cihazın markasını siz söyleyin biz size uygun paket yapalım. 

Zaman ekonomi zamanı
Bu avantajlardan yararlanmak için  0545 516 53 00 WhatsApp Sipariş hattımızdan irtibata geçebilirsiniz,

YUKSEK IMPLANT TEKNOLOJISI

http://abdental.com.tr
http://abdental.com.tr


https://www.bego.com.tr/
https://www.instagram.com/begoturkiye/


DIOnav�. Gu�de �le
700.000 �mplantı aştık!

D�j�tal �mplantın kâş�f�,

EcoD�g�tal  Implants

DIO'nun #Dijital #Guide implant sistemi DIOnavi. ile 
uyguladığımız implant sayısı 15 Aralık 2022 itibariyle 700.0000 adedi aşmıştır.

DIOnavi. Guide ve diğer birçok uygulamalı eğitim programımıza katılmak için lütfen bu formu doldurunuz.

BİZ TARİHİZ.

https://www.dioimplant.com/eng/adMain/dionaviMain.do
https://www.dioimplant.com/
https://docs.google.com/forms/d/1yw2NLkJ4zeSUAi0h4gPhN-ZFzmc5H0AhRxlmOwjO-aQ/edit
https://docs.google.com/forms/d/1yw2NLkJ4zeSUAi0h4gPhN-ZFzmc5H0AhRxlmOwjO-aQ/edit
https://docs.google.com/forms/d/1yw2NLkJ4zeSUAi0h4gPhN-ZFzmc5H0AhRxlmOwjO-aQ/edit


RUTHINIUM KULLANIN,
FARKI HISSEDIN!

www.erendis.com

Galatasaray Hamalbaşı Cad. Duduodaları Sk.
Bedir Han No: 1 Kat: 1 33435 Beyoğlu - Istanbul
Tel: 0212. 24436 10 - 244 18 51 Fax: 0212.249 49 43
e-mail: info@erendis.com - erendisdeposu@tnnet

4 katmanlı akrilik diş

2 katmanlı akrilik diş

3 katmanlı akrilik diş

made in ItalyGülüşünüz bizim için değerlidir
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erhaba,

Yine kötü bir gündemle bir aradayız. Geç-
tiğimiz 6 Şubat’ta yaşadığımız çok şiddetli 
iki depremin ardından resmi rakamlarla 50 
bine yakın insanımızı kaybettik. Bazı kent-
lerimiz neredeyse haritadan silindi, arama 

kurtarma organizasyonunda yine başarısız olduk; sonuçta 
unutamayacağımız acılarla dolu bir ayı geride bıraktık. 

Elbette yaşanan çok büyük bir yıkımdı ve ister istemez 
organizasyonda aksamalara yol açması beklenebilirdi. 
Ancak, 23 yıl önce yaşanmış Körfez depremi sonrası aylarca 
‘artık hiçbir şey eskisi gibi olmayacak’ nutukları atılmasına 
ve doğa bize neredeyse düzenli aralıklarla yılda bir deprem 
ülkesi olduğumuzu hatırlatmasına rağmen 23 yıl gibi geniş 
bir zaman aralığında temel hazırlıkların yapılmamış olması-
na ‘kader’ diyemeyeceğimizi biliyoruz.

Önümüzdeki süreçte hem deprem açısından riskli yapı 
stoğunun rantı temel almayan bir dönüşümünün sağlan-
ması hem de yaşadığımız yıkımın sorumlularından hesap 
sorulması benzer acıları yaşamamak için yerine getireceği-
miz en önemli görevler olacaktır.

Yaklaşık 3500 meslektaşımızın yaşadığı bölgede depre-
min ardından meslektaşlarımıza acil desteklerimizi ulaştır-
dık. Oda başkanlarımız aracılığıyla ve onların inisiyatifinde 
meslektaşlarımızın acil günlük ihtiyaçlarını karşılamak 
üzere TDB Yardımlaşma Fonu’muzdan maddi destekte bu-
lunduk. Uluslararası örgütlerle ve firmalarla ilişkiye geçtik. 
Bir implant firmasının sağladığı ciddi bir parasal desteği 
yine Oda başkanlarımıza ilettik. 

Bölgede acil ağız diş sağlığı hizmetlerinin verilebilmesi 
için gönüllü dişhekimlerinin katılımı ve yine endüstrinin 
desteğiyle mobil klinikler yerleştirmeye başladık. Tamamen 
yıkılmış bazı yerleşimlerde çadır kentlerde bu hizmetleri 
vermeye başladık. Altyapı tümüyle tahrip olduğu için her 
şeyi sahra şartlarında gerçekleştirebiliyoruz. 

Bazı Oda binalarımız yıkıldı, bir kısmının görevleri TDB 
Genel Merkezinden yürütülecek. Bir süre sonra kontey-
ner Oda kurarak çalışmalarına dönmelerini sağlayacağız. 
Bu konuda da mali yönden güçlü Odalarımızdan destek 
istedik, inanıyorum ki onların da katkısıyla bu Odalarımızı 
tekrar ayağa kaldıracağız.

Dişhekimlerinin tekrar kentlerine dönerek ya da başka 
bir kentte mesleklerini sürdürebilmeleri için girişimlerde 
bulunuyoruz. Yine ağız diş sağlığı bakım ürünü firmalarımı-
zın desteğiyle bölgedeki meslektaşlarımızın hastalarına ba-
kabilecekleri ortak mobil klinikler oluşturmaya çalışıyoruz. 

Dental sektörün de desteğini istiyoruz. Bölgedeki mes-
lektaşlarımızın bu firmalara olan borçlarının ötelenmesini 
ve mümkün olursa belli bir bölümünün silinmesini talep 
ediyoruz. Kliniklerini yeniden kurmak isteyen meslek-
taşlarımız için de DİŞSİAD’la görüştük, ellerinden geleni 
yapacaklarını ifade ettiler. Burada da maliyetine ve/veya 
uzun süre ödemesiz satış gibi taleplerimiz var.

Şu anda depremzede meslektaşlarımız açısından birçok 
konu belirsiz olduğu için planlama yapmak da olduk-
ça güç. Odalarımız hasar tespit çalışması yapıyorlar. Bu 
çalışma tamamlandıktan sonra nasıl bir destek sağlayabi-
leceğimizi göreceğiz. Ne yazık ki bu tür durumlara hazırlıklı 
olmak üzere oluşturduğumuz Yardımlaşma Fonu’nda an 
itibariyle 5,5 milyon TL birikmiş durumda. Bu süreçte yapı-
lan bağışlarla birlikte 8 milyon TL’yi buluyor ki bununla bu 
kadar çok sayıdaki meslektaşımıza anlamlı bir parasal des-
tek sağlayamayacağız. Dolayısıyla meslektaşlarımızı ayağa 
kaldıracak başka projelerle desteklememiz gerekiyor. 

Depremden etkilenen meslektaşlarımızın kamuda 
istihdam edilmeleri ve deprem bölgesinde kamuda çalışan 
meslektaşlarımızın ivedilikle başka bölgelere aktarılması, 
dişhekiminin yanında dişhekimi çalıştırabilmesine izin ve-
rilmesi gibi taleplerimizi de hem Sağlık Bakanlığı yetkilileri-
ne hem de dişhekimi milletvekillerine ilettik.

Cumhuriyet’in 100. yılına dair sosyal ve bilimsel etkinlik-
lerden oluşan ciddi bir kutlama programı hazırlamıştık ama 
deprem sonrası elimizdeki kaynakları tümüyle deprem böl-
gesine yönlendireceğimiz için tarihleri netleşmiş olan Sam-
sun (12-13 Mayıs 2023) Bahar Sempozyumu ve Ankara’da 
yapılacak TDB 27. Uluslararası Dişhekimliği Kongresi (26-29 
Ekim 2023) haricindeki planlarımızı iptal ettik. Kongrede 
elde edeceğimiz gelir de depremzede meslektaşlarımız için 
yapacağımız çalışmalara aktarılacak. 

Daha güzel günlerde tekrar görüşmek dileğiyle hoşça-
kalın.

Kader değildi
A. Tarık İşmen TDB Genel Başkanı
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Yine hazırlıksız yakalandık
En azından 1999 Körfez depreminden bu 
yana ne zaman geleceğini beklediğimiz büyük 
depremlerden ikisi geçtiğimiz 6 Şubat’ta Kah-
ramanmaraş’ta gerçekleşti ve farkettik ki dep-
remi sadece beklemişiz. Öncekileri bir yana 
bırakalım, milat olarak kabul edilen 1999’dan 
bu yana yapılabileceklerin çok azını yapmışız. 

Sonuç olarak resmi rakamlarla 50 bine ya-
kın insanımızı yitirdik. Binlerce insanımız 
sakat kaldı; çocuklar anne-babasız, bazıları 
kimsesiz kaldı. Yüzlerce yıllık insanlık mira-
sı camiler, kiliseler, sinagoglar yerle bir oldu. 
Şimdi yine alelacele ihalelerin yapıldığını gö-
rüyoruz. Ne söylenebilir bilemiyorum.

Yaralarımızı saracağız 
Deprem bölgesinde bulunan yaklaşık 3500 
meslektaşımızdan bugüne kadar kesinleşen 
bilgilere göre 28’ini yitirdik. 38 dişhekimliği 
öğrencisi ve üç diş teknisyeni de yitirdikleri-
miz arasında. 

Deprem sonrasında halkın da, meslektaş-
larımızın da hızlı reaksiyonu insanlarımıza 
ilişkin ümitlerimizi güçlendiren bir gelişme 
oldu. Türk Dişhekimleri Birliği ve dişhekim-
leri odaları olarak biz de bölgedeki meslek-
taşlarımıza çeşitli zamanlarda maddi ve ayni 
desteklerde bulunduk. Önümüzdeki günlerde 
kesin hasar tespitleri yapıldıktan sonra ola-
naklarımız doğrultusunda yine maddi destek-
lerde bulunacağız. 

Hesap soracağız
Bu büyüklükteki depremler elbette büyük 
bir afet. Bu afetin felakete dönüşmesinde 
şartnamelere uymayan, sahtekarlıktan ya 
da yetersizlikten dolayı çürük binalar üreten 

müteahhitlerin sorumluluğunu affet-
meyeceğiz elbette. Ama bir yandan da 
her paraya sıkıştığında hangi şartlarda 
üretildiği belli olmayan kaçak yapılar 
için imar affı çıkaran, yapı denetimini 
sağlam şartlara bağlamayan siyasileri, 
popülist kaygılarla yapı yoğunluğunun 
artmasına göz yuman yerel yönetimle-
ri de hedefe koymalıyız.  

Deprem bölgesinde kadın olmak
Geçtiğimiz 8 Mart Dünya Ka-
dınlar Günü’nde deprem böl-
gesindeki kadınlarımızın temel 
ihtiyaçlarına yönelik bir çalışma 
yaptık. TDB Kadın Dişhekimleri 
Komisyonu olarak depremden 
etkilenen kadın ve çocukları-
mıza dağıtılmak üzere alt-üst iç 
çamaşırı, çorap ve hijyen malzemelerin-
den oluşan yardım paketleri hazırlaya-
rak Diyarbakır ve Gaziantep dişhekimleri 
odalarımıza gönderdik. Paketler, bölgede 
köylerde yaşayan kadınlara teslim edildi.

Paketlere şu mesajı da koyduk: 
Sevgili kız kardeşim, 
Güven duyduğun zemin defalarca 

sarsıldı. Ailen, sevdiklerin, yuvan za-
rar gördü. Normal hayatın içinde bile 
yükün ağırken şu an koşullar senin için 
çok daha güç. Yaraların sarılması za-
man alacak, biliyoruz. Türkiye’nin dört 
bir yanından kadın diş hekimleri olarak 
ihtiyaç duyduğun sürece yanında oldu-
ğumuzu, ihtiyaçlarının yakın takipçisi 
olduğumuzu bilmeni istiyoruz.

Sevgiyle ve dayanışma duygumuzla 
seni kucaklıyoruz.

TDB Kadın Komisyonu 
bölgedeki kadınlarla 

dayanışma paketleri hazırladı.

Yakın zamanda inşa edilen 
Hatay’daki Rönesans blokları 

iyi yönetmeliklerden çok 
iyi denetime ihtiyacımız 

olduğunu gösterdi.

Büyük felaketten 
meslektaşlarımız da payını aldı.

Emel Eroğlu / TDB Genel Sekreteri

Hem yaraları saracağız 
hem hesap soracağız

TDB Gündeminden
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6 Şubat 2023 Pazartesi günü 04:17’de 
Pazarcık merkezli 7,7 büyüklüğünde ve 
13:24’te Elbistan merkezli 7.6 büyüklü-
ğündeki depremler toplam nüfusu 13.5 

milyona yakın olan 10 ilimizde (Kahramanmaraş, 
Hatay, Gaziantep, Malatya, Adana, Adıyaman, 
Diyarbakır, Osmaniye, Kilis ve Şanlıurfa) büyük 
bir yıkıma ve resmi rakamlarla 50 bine yakın can 
kaybına yol açtı.

Suriye'de de binlerce insanın ölümüne yol açan 
bu felaketin bölgede neden olduğu ve giderek yük-
selen can ve mal kaybının acı bilançosu, uzun süre 
hafızalarımızdan ve yüreklerimizden silinmeyecek. 

Yaklaşık 3500 meslektaşımızın bulunduğu böl-
gede kaybettiğimiz meslektaşlarımızın ve dişhe-
kimliği fakültesi öğrencilerimizin acısı yürekleri-
mizi dağlarken, aynı zamanda meslektaşlarımızın 
klinik binaları, cihaz ve malzemelerinin de göçük 
altında kalmasıyla büyük bir sermaye birikiminin 
de yok olduğunu üzülerek görüyoruz. 

Öncelik arama kurtarma çalışmalarına verildi
TDB Merkez Yönetim Kurulu felaketin yaşan-
dığı gün 6 Şubat 2023'te 11:00’de online olarak 
toplandı. Deprem bölgesinde neler yapabileceği 
değerlendirildi, o hafta yapılacak olan Başkan-
lar Konseyinin iptal edildiği Odalara bildirildi, 
üyelerimizden gelen bağış yapma talepleri üzerine 
bağışlar için ayrı bir hesap açılarak SMS ile duyu-
ruldu. Aynı akşam tekrar online olarak toplanıla-
rak gün boyu bölgedeki gelişmeler ve yapılacaklar 
değerlendirildi.

Meslektaşlarımızla ve dişhekimliği fakültesi 
öğrencileri ile ilgili çeşitli kanallardan Merkez Yö-
netim Kurulu üyelerine ve TDB’ye iletilen; “Enkaz 
altında, ulaşılamıyor” gibi yardım taleplerinin 
112 ve AFAD’a iletmek üzere TDB Genel Merke-
zinde bir ekip kurularak göreve başladı. Gelen her 
bildirimi ve yardım talebini eksik bilgileri tamam-
layarak ilgili kurumlara iletmek için sabaha kadar 
çalışıldı. Enkaz altından kurtarılan meslektaşları-
mız oldu, ulaşılamayan öğrencilere ilişkin haber-
lerde duygusal anlar yaşandı. Bu arada maalesef 
vefat haberleri gelmeye başladı.

Bu süreçte bağış duyurusu, bilgilendirme içerikli 
görselleri ve kaybettiğimiz meslektaşlarımızın 
vefat haberleri sosyal mecralarda paylaşıldı.

“Deprem İstişare” adıyla whatsapp grubu kuru-
larak deprem bölgesindeki Oda Başkanlarımızla 
haberleşme kanalı oluşturuldu. Saatler ilerledikçe 
olumsuz bilgiler gelmeye devam etti. Depremi 
bizzat yaşayan meslektaşlarımız doğal olarak çok 
daha fazla etkilendiler ve onlara bu ilk aşamada 
bir sorumluluk yüklemenin, görev tanımlama-
nın çok doğru olmayacağı düşünülerek lojistik 
açıdan destek alacağımız komşu iller ve insan gücü 
açısından destek sağlayacak üye sayısı çok olan 
Odalarımızın Başkanları ile “Kriz Yönetimi” isimli 

whatsapp çalışma grubu oluşturularak yardım 
çalışmalarının organizasyonunun yapılması amaç-
landı.

Uluslararası dayanışma çağrısı
7 Şubat'ta Merkez Yönetim Kurulu, “Kriz Yöne-
timi” whatsapp grubunda bulunan Diyarbakır, 
Adana, Kayseri, Konya, Mardin, İstanbul, Ankara 
ve İzmir Oda başkanlarıyla bölgedeki son durum, 
ihtiyaçlar ve yapılacaklar konusunda işbölümü ve 
işbirliklerine ilişkin planlama yapıldı.

Aynı günün akşamı Merkez Yönetim Kurulu 
online olarak toplandı. Bölgedeki gelişmeler ve 
dişhekimleri odalarımızın çalışmaları değerlendi-
rildi.

8 Şubat'ta Merkez Yönetim Kurulu online olarak 
toplandı. Deprem Kriz Yönetim Grubu ortak 
online toplantısı sonrasında bölgedeki gelişmeler, 
depremle ilgili FDI ve ERO nezdinde yapılacak 
iletişim, geçmiş olsun dileğini ve bağış taleplerini 
ileten diğer ulusal birliklere verilecek cevaplar 
görüşüldü. 

9-10 Şubat 2023 tarihlerinde MYK Yürütme 
Kurulu üyeleri Ankara’da Sağlık Bakanlığı ve Türk 

Osmaniye'de bir poliklinik
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Tabipleri Birliği yetkilileri ile görüşmek ve yapı-
labileceklere odaklanarak grup çalışması yapmak 
üzere TDB Genel Merkezinde bir araya geldiler.

Bölgedeki meslektaşlarımızın ve ailelerinin 
durumlarını, ilk ihtiyaçlarını öğrenmek üzere 
google üzerinden hazırlanan TDB Deprem İletişim 
Bilgi Formu, SMS ile deprem bölgesindeki tüm 
üyelerimize iletildi. Kısa sürede geri bildirimlere, 
taleplere göre doğrudan iletişim kurularak gerekli 
girişimlerde bulunuldu. Durum raporu web sayfa-
mızdan izlenecek şekilde paylaşıldı. Orta ve uzun 
vadede meslektaşlarımızın ihtiyaçlarını karşıla-
mak için önemli bir veri tabanı olacağı düşünce-
siyle bu çalışmanın, yerinde hasar tespitinin ön 
hazırlığı olarak da kullanılması düşünüldü.

Bölgedeki meslektaşlarımız için acil öneriler 
Bakanlığa iletildi
9 Şubat'ta Sağlık Bakanlığı Ağız Diş Sağlığı Daire 
Başkanı meslektaşımız Doç.Dr. Emre Korkut 
ziyaret edildi. Deprem bölgesindeki 10 ilde kamu 
ağız diş sağlığı hizmeti sunulan sağlık kurum ve 
kuruluşlarının fiziki durumları, çalışan dişhekim-
lerinin ve yardımcı sağlık personelinin durumları, 
ilerleyen süreçte bölgede ağız diş sağlığı hizmetleri 
ve mağduriyet yaşayan meslektaşlarımız hakkında 
nasıl bir planlama yapıldığı hakkında bilgi alışve-
rişinde bulunuldu.

Görüşmede Korkut’a acil bir destek olarak 
bölgede bulunan dişhekimlerinden talep halinde 
bulunduğu ilde veya istedikleri bir ildeki kamu 
sağlık kurumlarına atamalarının yapılması, ayrıca 
bir dişhekiminin yanında bir meslektaşımızın 
daha çalışabilmesi sağlanmasının gerekli olduğu 
ifade edildi. Daire Başkanı Emre Korkut bölge-
de Hatay hariç ADSH, ADSM ve polikliniklerde 
herhangi hasar olmadığı bilgisini verdi. Dişhekim-
liği hizmetlerinin şimdilik öncelikli hizmet olarak 

görülmediği, gönüllü dişhekimlerine henüz ihtiyaç 
olmadığı belirtildi.

Barınma desteği çağrısı
Bölgedeki dişhekimliği fakültelerinin öğretim 
üyeleri ve öğrencilerin durumlarıyla ilgili olarak 
deprem bölgesindeki sekiz dişhekimliği fakültesi-
nin dekanıyla telefon görüşmesi yapıldı. Adıyaman 
Ü.D.F.'nde hasar olduğu, Gaziantep Ü.D.F.'nde 
sıva çatlakları olduğu, onun dışındaki fakülte bina-
larında sorun olmadığı, bununla birlikte hayatını 
kaybeden öğrenciler ve araştırma görevlileri oldu-
ğu bilgileri edinildi.

Depremde mağdur olan meslektaşlarımızın 
barınma sorunlarının çözümünde destek olmak 
isteyen meslektaşlarımızı ihtiyacı olanlarla eşleş-
tirmek üzere de dişhekimlerinden gelen talepler 
toplanmaya başlandı. Evini açan, boştaki evini 
paylaşmak isteyen uyarlı meslektaşlarımız TDB 
mail adresi üzerinden bildirimde bulunmaya 
başladı.

Bölgedeki meslektaşlarımızın ve ailelerinin 

6 Şubat'ta yaşanan deprem 
binlerce insanımızla birlikte şu 

ana kadar kesinleşen rakamlarla 
38 dişhekimliği öğrencisini de 
aramızdan aldı. 

Deprem felaketinin ardından 
YÖK  1., 2. ve 3. sınıfların eğitime 
uzaktan devam edecekleri, 4. ve 
5. sınıfların ise yalnız uygulamalı 
derslerini yüz yüze yapabileceğini açıkladı. Covid-19 
pandemisiyle iki yıl eğitimlerine ara verilen dişhekimli-
ği fakültesi öğrencileri mezuniyetlerinden sonraki aktif 
meslek uygulamalarında yaşadıkları sıkıntıları dile 

getirdiler.
Deprem sonrası yurtlarından 

çıkarılan özellikle deprem bölgesi 
öğrencileri ile  4 ve 5'nci sınıf öğren-
cilerinin barınma sorunu da ortaya 
çıkmış durumda. 

TDB Merkez Yönetim Kurulu Diş-
hekimliği Fakültesi Dekanlar Konse-
yi Yürütme Kurulu Başkanı Prof.Dr. 

Nazan Ersin'le 22 Şubat'ta online bir toplantı yaparak 
dişhekimliği öğrencilerinin Covid-19 pandemisi nede-
niyle uzak kaldıkları eğitime tekrar ara verilmemesi ve 
diğer sorunlarına ilişkin yapılabilecekleri görüştü.

➔

Dişhekimliği Fakültesi Dekanları 
Konseyi'yle görüşme 

felaketin ardından

Merkezi dayanışma çalışmalarının dışında civardaki odalar da hızla harekete 
geçtiler. Kendisi de hasar alan Osmaniye Dişhekimleri Odası diktirdiği çadır-
ları Hatay ve Kahramanmaraş'a teslim etti.



Emel Eroğlu, üyeler Alper 
Dilek, Naim Şenyurt 
ve Umut Barış Bayka-
ra'dan oluşan heyet iki 
gün boyunca Osmaniye, 
Kahramanmaraş, Adıya-
man, Gaziantep ve Hatay 
illerinde Oda yöneticileri-
miz ve meslektaşlarımızla 
bir araya geldi. İllerdeki 
Odalarımızın deprem 
sonrası durumu, meslek-
taşlarımızın kendileri, 
aileleri, işyeri ve konutla-

rının durumu, öncelikli ve uzun vadede beklentile-
ri, değerlendirme ve önerileri alındı.

Yukarıda bahsedilen çalışmaların dışında dep-
remin yaşandığı 6 Şubat 2023'ten itibaren dişhe-
kimlerine, dişhekimliği fakültesi öğrencilerine ve 
toplum ağız diş sağlığına yönelik olarak TDB'nin 
girişimlerini sıralarsak:

Dişhekimlerine yönelik olarak
�   Depremzedelerin acil dişhekimliği girişimleri 

çerçevesinde gönüllülük esaslı ihtiyaçlarının 
karşılanması amaçlı Dişhekimleri Odalarımı-
zın tümü tarafından duyurular yapıldı.

�   Sigorta şirketlerine; deprem bölgesinde olup, 
işyeri sigorta kapsamında bulunan "Muayene-
hane, Özel Ağız Diş Sağlığı Polikliniği ve Ağız 
Diş Sağılığı Merkezilerinin" sağlık hizmeti ver-
mesi nedeniyle hasar tespit işlemlerine öncelik 
verilmesi için üyelerine gerekli duyurunun 
yapılması yönünde yazı gönderildi.

�   Deprem bölgesinde kamuda çalışan dişhe-
kimlerinin yakınlarını, çalışma arkadaşlarını, 
evlerini kaybetmelerine rağmen herhangi bir 
ayrım gözetmeden ve kurumlarda gerçek 

bulundukları iller dışındaki 
barınma taleplerini öğren-
mek üzere google üzerinden 
hazırlanan TDB Deprem 
Barınma Talep Formu, SMS 
ile deprem bölgesindeki 
tüm üyelerimize iletildi. 
Gelen talepler toplanmaya 
başladı.

Yine 9 Şubat öğlen saatle-
rinde Deprem Kriz Yönetim 
Grubu online toplandı. Top-
lantıda deprem bölgesin-
deki Odalarımızın aidatlarını 
toplayamayacaklarından asgari bir yıl kurumsal 
faaliyetini sürdürmede acze düşecekleri değer-
lendirildi. Gruba Mersin Dişhekimleri Odamız da 
katıldı.

Odalara da destek sağlanacak
Kriz Yönetim Grubundaki bu tespit doğrultusunda 
TDB Genel Merkezinde yapılan değerlendirmede 
kısa sürede ağır hasarlı Odalarımızın belirlen-
mesiyle bir yıllık işletme giderlerinin üye sayısı 
yüksek Odalarımız tarafından karşılanabileceği 
konusunda fikir birliğine varıldı. Konunun en kısa 
sürede toplanacak online Başkanlar Konseyi top-
lantı gündeminde ele alınması kararlaştırıldı.

Depremin olduğu günden itibaren web sitemiz 
ve diğer sosyal mecralarımız kamuoyuna yönelik 
bilgilendirmeler yapıldı.

TDB Merkez Yönetim Kurulu 15 Şubat'ta TDB 
Genel Merkezinde yapılan ve İstanbul Dişhekimle-
ri Odası Başkanı Berna Aytaç ve İDO Saymanı Ali 
Yüksel Çalışkan'ın da katıldığı toplantının ardın-
dan MYK içerisinde oluşturulan bir heyeti deprem 
bölgesine gönderdi. TDB Genel Başkanı Tarık 
İşmen, Başkan Vekili Burak Saran, Genel Sekreter 
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Dünya çapında 200’den fazla Ulusal 
Dişhekimliği Birliği'ni çatısı altında 

birleştiren Dünya Dişhekimleri Birliği (FDI) 
Prof.Dr. İhsane Bin Yahya dünyadaki 
ulusal birliklere ve dişhekimlerine yönelik 
bir mesaj yayımladı.

FDI Başkanı Bin Yahya mesajında, “FDI 
geniş çapta zarara ve can kaybına yol açarak 
pek çok insanın yardıma muhtaç kalması-
na sebep olan yıkıcı depremler nedeniyle Türkiye ve 
Suriye halkına en derin taziyelerini sunar. FDI bölge-
de depremlerden etkilenen halka yardım çabalarının 
mobilize hale getirme çabalarına destek olmak için 

sizlerden bağış çağrısında bulunmaktadır. 
Türkiye ve Suriye halkının yaralarını sarma 
yolculuğuna yardımcı olabilmek için kolek-
tif biçimde çalışma hayatidir” dedi ve “bir 
araya gelelim ve sarsılmaz bir kararlıkla 
ihtiyaç halindeki Türkiye ve Suriye halkına 
yardımcı olalım. FDI üyesi ulusal birlikleri ve 
dünya genelindeki meslektaşlarımızı yardım 
için ellerini uzatmaya ve cömert bir bağışta 

bulunmaya teşvik ediyorum. Çabalarımızı birleştirmeli 
ve Türkiye ve Suriye halklarıyla dayanışma içerisinde 
olmalıyız” ifadeleriyle tüm dünyadaki meslektaşlarımı-
zı dayanışmaya çağırdı. 

Sağlık turizmi vesilesiyle reklama izin verilmesi de çelişkili bir görüntü yaratıyor.

FDI Başkanı Bin Yahya'dan 
küresel dayanışma çağrısı

Adıyaman Gölbaşı'nda bir poliklinik.

➔
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bir hasar tespiti yapılmadan çalışmaya zorlan-
dığı şeklindeki bilgiler üzerine Sağlık Bakanlı-
ğı nezdinde yazılı ve sözlü uyarıda bulunuldu 
ve konu ile ilgili genelgenin yayınlanması 
sağlandı.

�   Dişsiad ile serbest çalışan meslektaşlarımızın 
kliniklerinde kullandıkları cihaz ve mal-
zemlerden doğan firma alacakları, bölgenin 
deprem öncesi yaşam koşullarına kısa sürede 
kavuşması kapsamında dişhekimlerinin sağlık 
hizmeti vermeleri nedeniyle mesleki faaliyet-
lerine bir önce başlamasının önemi doğrultu-
sunda online bir toplantı yapıldı.

�   Deprem illerindeki meslektaşlarımız TDB 
Merkez Yönetim Kurulu, Merkez Denetleme 
Kurulu ve Yüksek Disiplin Kurulu üyeleri ta-
rafından tek tek arandı, durumları ve talepleri 

soruldu, elde edilen veriler toplandı.
�   Dişhekimlerinin kayıplarına yönelik kaynak 

oluşturmak üzere Türk Hayır Fonları Türkiye 
Deprem Yardım Fonu tarafından hibe yapıl-
ması için 150 ünit, dişhekimleri odaları için 
çalışma konteyneri, acil dişhekimliği hizmet 
sunumu için bir proje hazırlanarak gönderildi.

�   Deprem bölgesinden yapılacak nakillerin 
kolaylaştırılmasına yönelik Odalara genelge 
gönderildi.

� Depremzede meslektaşlarımızın TDB kimlik 
kartı taleplerinin ücretsiz karşılanması için 
TOYY içinde revizyon yapıldı.

� Depremde vefat eden meslektaşlarımızın 
ailelerine ulaşılarak Ferdi Kaza Sigortası vefat 
teminatlarının ödenmesi yönünde çalışmalar 
yapıldı.

� Depremde yaralanan meslektaşlarımıza Ferdi 
Kaza Sigortasından tedavi giderleriyle günlük 
200 TL tutarlı iş göremezlik teminatı alabi-
leceklerine ilişkin bir bilgilendirme SMS’i 
gönderildi. Kaza raporu alanların işlemlerinin 
takibi TDB tarafından yapılıyor.

Dişhekimliği fakültesi öğrencilerine 
yönelik olarak
� Hayatını kaybeden öğrencilerimizin aileleri 

ile görüşüldü, taziye dileklerimiz sunularak 
acıları paylaşıldı.

� Tüm dişhekimliği fakültelerine; deprem 
bölgesindeki illerden gelerek eğitim gören 
öğrencilerin durumlarını bildiren bilgileri, 
eklediğimiz şablona göre düzenleyerek bizimle 
paylaşılmasının çalışmalarımızda rehber oluş-
turacağı belirtilerek bilgi istendi.

� TDB Öğrenci Kolu da bu yönde bir çalışma 

T ürk Dişhekimleri Birliği 
Merkez Yönetim Kurulu 

22 Şubat'ta DİŞSİAD Yönetim 
Kurulu'yla çevrimiçi bir ortak 
toplantı yaptı. 

13,5 milyon insanımızın ya-
şadığı bölgede dişhekimlerinin 
ve ağız diş sağlığı hizmetlerinin 
durumu ve yürütülebilecek 
dayanışma faaliyetlerinin ele 
alındığı görüşmede serbest 
çalışan meslektaşlarımızın kliniklerinde kullandıkları 
cihaz ve malzemelerinden doğan firma alacakları, 300-
400 civarında olduğu tahmin edilen çalışamayacak 
duruma gelmiş kliniğin ayağa kaldırılması için yapıla-

bilecekler de konuşuldu.
TDB, bölgenin deprem öncesi 

yaşam koşullarına kısa sürede 
kavuşması ve sağlık hizmetle-
rinin gerekliliği doğrultusunda 
mesleki faaliyetlerin başlaması 
için başta DİŞSİAD olmak üzere 
sektörün tüm bileşenleriyle 
koordine bir çalışma yürütül-
mesi gerektiğinin belirtildiği 
toplantıda ticari ilişkiden de öte 

ülkemizin bu önemli bölgesindeki göçün durması, eko-
nomik faaliyetlerin, ağız diş sağlığı hizmetlerinin bir 
an önce başlaması ve buna meslektaşlarımızın öncülük 
etmesi bakımından DİŞSİAD'ın desteği istendi.

➔

DİŞSİAD'la depremin yaralarının nasıl 
sarılacağı görüşüldü

felaketin ardından

Tümüyle yıkılmamış 
binalarda 
meslektaşlarımız 
biraz riske de girerek 
cihazlarını çıkarmaya 
çalıştılar. 
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yaptı ve TDB ile paylaştı.
� Deprem bölgesindeki dişhekimliği fakültele-

rinden fakültelerin fiziki durumu ve öğre-
tim görevlilerinin durumları hakkında bilgi 
istendi. Toplanan verilerin birleştirilmesiyle 
burs, barınma gibi konularda yapacaklarımıza 
sağlıklı bir veri tabanı oluşturmak amaçlan-
dı. Talep edilen ihtiyaçlara göre ve il bazında 
yapılan listeleme tamamlanmak üzere.

Toplum ağız ve diş sağlığına yönelik
� Depremden etkilenen illerde ve depremzede-

lerin nakil edildiği illerde ağız diş sağlığı için 
fırça ve macun temin edilmesi sağlandı. Bu 
amaçla İpana’dan 50 bin, GSK'dan 25 bin ol-
mak üzere temin edilen fırça ve macun, illere 
talep ettikleri sayıda ulaştırıldı.

� Eskişehir Tepebaşı Belediye Başkanı meslek-
taşımız Ahmet Ataç’ın deprem bölgesinde 
kullanılmak üzere tahsis ettiği otobüse, Gülsa 
Tıbbi Cihazlar firması tarafından klinik dona-
nımı ve sarf malzemeleri temin edilerek ağzı 
diş sağlığı hizmetine hazır hale getirildi.

� Sağlık Bakanlığı’na, ağız ve diş sağlığı hizmet-
lerinin sunumunda kamu sağlık hizmetlerine 
destek olmak amacıyla, tarafımızdan mobil 
sağlık üniteleri oluşturulduğu, ihtiyaca göre 
bizim sorumluluğumuzda ya da bütünüyle il 
sağlık müdürlüğüne verilmek suretiyle faaliye-
te geçirmek isteğinde olduğumuz bildirildi. 

 
 Her şeye rağmen tüm Oda Başkanlarımız ve Oda 
üyesi meslektaşlarımızın kısa sürede gösterdikleri 
duyarlılık, canhıraş ve heyecan dolu tutumları, 
yöredeki yurttaşlarımızın ve meslektaşlarımızın 
çeşitli ayni ihtiyaçlarının temini, bu yardımların 
bizzat ulaştırılması için yaptıkları gönüllü çalışma 
arzuları bizleri çok duygulandırdı.
 Bu zor zamanları dayanışmayla aşacağımıza ina-
nıyor, hayatını kaybeden yurttaşlarımızın aileleri 
ve yakınlarına baş sağlığı, yaralı yurttaşlarımıza 
acil şifalar diliyoruz.

TDB deprem bölgesindeki meslektaşlarımıza 
ulaşarak durumlarını tespit etme çalışma-

larını sürdürüyor.
Bölgede 300-400 civarında olduğu tahmin edilen 

klinik ağır hasar almış, 1 Milyar liraya ulaşacak cihaz 
ve malzemeleri göçük altında kalmış ve dişhekimleri-
nin emekleriyle elde ettikleri birikimleri tamamen yok 
olmuştur.

TDB konuyla ilgili Hazine ve Maliye Bakanlığı’na 
gönderdiği 24 Şubat 2023 tarihli yazısıyla ağır ve orta 
hasarlı olarak belirlenen klinikler için birer adet ünitin 
nakdî ya da aynî olarak sağlanmasını, diğer donanım-
lar için kamu bankalarının 12 ay ödemesiz ve uzun 
vadeli kredi desteğinin verilmesini, maddi olanakları 

tamamen ortadan kalktığından ödeme tarihi geçmemiş 
vergilerinin affedilmesini talep etti.

Klinikleri yok olmuş meslektaşlarımız için
destek talebi

İstanbul Büyükşehir Belediyesi'nin hastane gemisi olarak İskenderun'a gön-
derdiği Orhan Gazi feribotunda acil ağız diş sağlığı hizmetleri de verilecek.

Hatay Dişhekimleri Odası binası da Adıyaman, Kahramanmaraş ve 
Malatya odalarımız gibi ağır hasarlı. 
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D eprem bölgesinde Sağlık Bakanlığı’na 
ait 5 Ağız Diş Sağlığı Hastanesi, 14 
Ağız Diş Sağlığı Merkezi olmak üzere 

19 sağlık kuruluşu var. Bu sağlık kuruluşlarda 
toplam 1.805 dişhekimi görev yapıyor.

Yine bölgede sekiz dişhekimliği fakültesi 
bulunuyor. Normal koşullarda poliklinik 
hizmeti de vermekle birlikte deprem sonrası 
sadece Adıyaman Ü.D.F. fakültesi bahçesinde 
diğer üniversitelerden gelen öğretim üyeleri 
çalışıyordu.

Hatay’da bulunan ADSM yıkılmış durumda. 
Adıyaman ADSM az hasarlı, diğerlerinde ise 
hasar yok, acil dişhekimliği hizmeti veriliyor. 
Depremden az etkilenen illerde MHRS'si açık 
olanlar da var. Hatay’da Sağlık Bakanlığı’nın 
iki gezici aracıyla sadece acil dişhekimliği 
hizmeti veriliyor. 

TDB ağız diş sağlığı hizmetinin hemen 
hemen hiç sunulamadığı Antakya öncelikli 
olmak üzere Maraş ve Adıyaman’da TDB'nin 
organize ettiği mobil araçlarla acil ağız diş 
sağlığı hizmetlerinin verilmesi planlandı. 
Sponsor firmaların desteğiyle TDB tarafından 
hazırlanacak dört konteynerden ikisinin An-
takya'da, diğerlerinin Maraş ve Adıyaman'da 
hizmet vermesi planlandı. Antakya'dakiler 
çalışmaya başlarken diğer ikisinin tefrişi 
sürüyor. 

Eskişehir Tepebaşı Belediye Başkanı 
meslektaşımız Ahmet Ataç'ın tahsis ettiği bir 
otobüs de DİŞSİAD'ın desteğiyle tefriş edildi 
ve Hatay'da çeşitli noktalarda hizmet verme-
si planlandı. Konya Dişhekimleri Odası'nın 
Konya Büyükşehir Belediyesi desteğiyle 
hazırladığı mobil klinik de 28 Şubat'ta An-
takya'da hizmet vermeye başladı. Gaziantep 
Dişhekimleri Odası'nın Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi desteğiyle hazırladığı mobil klinik 
de Islahiye'de hizmet vermeye başladı. İstan-
bul Büyükşehir Belediyesi'nin hastane gemisi 
olarak İskenderun'a gönderdiği Orhan Gazi 
feribotunda da gönüllü dişhekimleri hizmet 
vermeye başlıyor. 

Üç ay olarak belirlenen sürede gönüllü 
dişhekimleri birer haftalık dönemlerle 
çalışacak, ulaşımları kendi Odaları tara-
fından karşılanacak ve deprem bölgesin-
de yaşam koşulları, barınma, beslenme, 
hijyen vb. konular hakkında bilgilendiri-
lecekler. Acil ağız diş sağlığı hizmetleri-
nin üç aydan sonra devam edip etmeye-
ceği ihtiyaca göre kararlaştırılacak.

Konya Dişhekimleri Odası'nın Konya Büyükşehir Belediyesi desteğiyle hazırladığı mobil 
klinik 28 Şubat'ta Antakya'da  hizmet vermeye başladı. 

TDB Genel Sekreteri Emel Eroğlu ve Toplum 
Ağız Diş Sağlığı Komisyonu üyesi Doç.Dr. 
Kıvanç Bektaş Kayhan 1-3 Mart tarihlerinde 
Hatay'a giderek Hatay D.O. Başkanı Nebil Sey-
fettin'le birlikte konteynerlerin yerleştirileceği 
alanları tespit ettiler.

Eskişehir Tepebaşı Belediye Başkanı 
meslektaşımız Ahmet Ataç'ın tahsis 
ettiği bir otobüs DİŞSİAD'ın desteğiyle 
tefriş edildi ve Hatay'da çeşitli 
noktalarda hizmet vermesi planlandı. 

Acil ağız diş sağlığı hizmetleri başladı
Deprem bölgesinde

felaketin ardından
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6 Şubat'ta yaşanan felaketin boyutları saatler 
içinde ortaya çıktıkça Türk Dişhekimleri 
Birliği ve dişhekimleri odaları olarak hem 

bölge halkı hem de meslektaşlarımızla dayanışmak 
amacıyla hızla harekete geçtik. Öncelikle hasar 
almayan civar illerin Oda yöneticileri bölgeye 
giderek durum tespiti yaptı ve acil bazı yardımları 
bölgeye ulaştırdı. 

Arama kurtarma çalışmalarının azalması ve 
enkaz kaldırma çalışmalarının başlaması aşama-
sında TDB Merkez Yönetim Kurulu üyelerinden 
oluşturduğumuz altı kişilik heyetle 15 Şubat'ta 
deprem bölgesine giderek hem meslektaşlarımızın 
durumunu yerinde tespit ettik hem de depremin 
fiziki ve ruhsal olumsuz etkilerini yaşayan bölge-
deki dişhekimleri odalarına dayanışma duyguları-
mızı aktardık.

TDB Genel Başkanı Tarık İşmen, Genel Baş-
kan Vekili Burak Saran, MYK üyeleri Umut Ba-
rış Baykara, Alper Dilek ve Naim Şenyurt'un 

bulunduğu minibüsümüz Adana'ya ilerlerken yola 
çıkmadan tahmin ettiğimiz görüntülerle karşı-
laştık. Yardım tırlarının yanı sıra artık konteyner 
taşıyan tırların yoğunlaştığı görülüyordu. Geceyi 

Depremin ilk günlerinde acil yardımları koordine eden TDB Merkez Yönetim Kurulu arama kurtarma 
çalışmalarının tamamlanmasının ardından 15-17 Şubat 2023 tarihlerinde deprem bölgesini ziyaret 
ederek meslektaşlarımızın ve Odalarımızın durumları hakkında bilgi aldı. TDB Genel Sekreteri Emel 
Eroğlu'nun bölge izlenimlerini aktarıyoruz.

Yıkıntılar arasında

TDB Genel Sekreteri
Emel Eroğlu

felaketin ardından

İncelemelerde bulunmak üzere bölgeye giden TDB heyeti TDB Genel Başkanı 
Tarık İşmen, Genel Başkan Vekili Burak Saran, Genel Sekreter Emel Eroğlu, 
MYK üyeleri Umut Barış Baykara, Alper Dilek ve Naim Şenyurt'tan oluşuyordu.
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Adana'da geçirip sabah yola çıktık. Osmaniye'de 
ilk yıkım manzaralarıyla karşılaştık. 

OSMANİYE
Osmaniye Dişhekimleri Odası Başkanı Burak 
Acun, Genel Sekreteri Enes Akbaba bize kent-
teki yıkımın yoğun olduğu noktaları dolaştırırken 
aklımızdan, yıkımın görece az olduğu söylenen 
Osmaniye bu haldeyse Maraş, Antakya nasıldır 
sorusu geçiyordu. Oda Başkanımız Burak Acun 
ağır hasar almış ama yıkılmamış kliniği bize göste-
rirken kentteki diğer meslektaşlarımızın durumu 
hakkında da bilgiler verdi. Kendi illerinde de ciddi 
bir yıkımla karşılaşmalarına rağmen Acun ve Os-
maniyeli meslektaşlarımızın daha ağır hasar alan 
komşu illere ilk günden itibaren olağanüstü çaba 
göstererek yardım ulaştırdılar.

Osmaniye'den Nurdağı ve Türkoğlu üzerinden 
Kahramanmaraş'a ilerlerken adım adım yıkımın 
büyüklüğünün arttığını gözlemledik. Yoldaki 
aydınlatma direklerinin büyük kısmı aşağıda si-
gortalarının olduğu noktadan kırılmış; kimisi yan 
yatmış, kimisi tümüyle devrilmişti. Yol yüzeyinde 
depremlerin yok açtığı çatlaklar ve fayın geçti-
ği yerlerdeki eksen kaymaları büyük 
oranda tamir edilmiş durumdaydı. Bazı 
viyadüklerde oluşan hasarların onarıldı-
ğı noktalarda trafik kontrollü ilerliyordu. 

KAHRAMANMARAŞ'TA YIKIM 
ESKİ KENTTE
Bir dağın yumuşak eğimli eteğine 
oturmuş Kahramanmaraş'a tam karşı-
dan yaklaşırken trafik ciddi bir şekilde 
sıkıştı. Yardım için gelenler, akrabalarını 
almak için gelenler, konteyner taşıyan 
kamyonlar derken adım adım ilerledik. 
Güvenlik güçlerinin trafiği kesip zorunlu 
olarak başka yöne çevirdiği noktada minibüsümü-
zün önündeki 'Türk Dişhekimleri Birliği' yazısını 
görünce durdurmadan geçiriyorlar bizi. Eski 

kentin merkezi durumundaki bir noktada Kah-
ramanmaraş Dişhekimleri Odası Başkanı Fatih 
Yıldırım ve TDB Delegesi Mehmet Ağaoğlu'yla 
buluşuyoruz.

Altı yıl önce TDB Başkanlar Konseyi 
toplantısı için geldiğimiz kentte tanıdık 
bir şeyler hatırlamaya çalışıyoruz, olmu-
yor. Özellikle bu eski merkezde yıkımın 
boyutu çok büyük. Artık 10. gün oldu-
ğu için çok sayıda iş makinesi gelmiş 
durumda ve üzerinde neredeyse sağlam 
bina kalmamış Hükümet Bulvarı'nda 
enkaz kaldırıyorlar. Enkaz altında hala 
canlı insanlar olabileceği sorusu bizim 
de aklımıza geliyor ama canlı olmadığı 
kesinleşmiş binalarda çalışıldığı söyle-
niyor. 

Şeyh Adil Caddesinde Oda Başkanı 
Fatih Yıldırım da dahil olmak üzere çok sayıda 
dişhekimi muayenehanesi ve polikliniğinin bulun-
duğu binanın yarısı ayakta dururken diğer yarısı 
anlattıklarına göre yandaki binanın yıkılırken onu 
da sıyırarak aşağı inmesi nedeniyle çökmüş. Beto-
narme çatısı ve üst birkaç kattaki kolonları yerinde 
duran bina yıkılınca Başkan Yıldırım'ın kliniğinin 
ev sahipliği yaptığı Kahramanmaraş Dişhekimleri 
Odası da enkaz altında kalmış. 

'DEVLETİ ARIYORUM'
Benzerine pek rastlamadığımız şekilde yıkılan 
binayı incelerken yüzü acıdan ve yorgunluktan 
iyice çökmüş orta yaşlı bir yurttaşın uzun süre bizi 
incelemesine anlam vermeye çalışıyoruz. Birden, 
'devleti arıyorum ben' diyor; kardeşi enkaz altında 
kalmış, günlerce yardım bulmak için koşturmuş, 
gelen olmadığını söylüyor. Teselli edecek kelime 
bulamıyoruz.

Ekskavatör denen büyük kepçeler ve bina enka-

Osmaniye'de yıkımın 
yoğun olduğu 

noktaları dolaşırken 
aklımızdan, yıkımın 

görece az olduğu 
söylenen Osmaniye 
bu haldeyse Maraş, 

Antakya nasıldır sorusu 
geçiyordu. 

 Osmaniye'deki bu poliklinik 'şanslı' olanlardan. Bölgede tümüyle enkaz 
altında kalmış klinik sayısının 300-400'ü bulabileceği tahmin ediliyor.

Osmaniye Dişhekimleri Odası Başkanı Burak Acun ve ekibi, daha ağır hasar 
alan komşu illere de ilk günden itibaren yardım ulaştırdılar.



Türk Dişhekimleri Birliği Dergisi28

zını taşıyan kamyonlar o kadar yoğun çalışıyor ki 
bazı caddelerde tozdan göz gözü görmüyor. Bunun 
artık bir can kurtarma çalışması olmadığı ortada 
olduğu için biraz da tehlikeli biçimde yürütülen bu 
enkaz kaldırma çalışmasının hızına an-
lam veremiyoruz. Bu arada kente girer-
ken hafriyat taşıyan kamyonların enkaz 
artıklarını Aksu Çayı kıyısına döktüğü-
ne tanık oluyoruz. Normal koşullarda 
olacak iş değil tabii ama binlerce canın 
gittiği bir kentte kimse çevre felaketini 
önemseyecek durumda değil.

Meslektaşlarımız Yıldırım ve Ağaoğlu, 
kentin yeni yapılaşmanın olduğu batı 
tarafının hem daha yamaçta yer alması 
hem de binaların yakın tarihlerde ya-
pılması nedeniyle büyük oranda sağlam 
kaldığı bilgisini veriyor. Yine Hükümet 
Bulvarı üzerinde epeyce hasarla ayakta 
kalmış bir binanın kırık camından bir ünit gözü-
müze çarpıyor. "Neyse ki gece geldi deprem, mes-
lektaşımız kurtulmuştur" diye bir an aklımızdan 
geçirirken bunun aynı zamanda felaketin boyutu-
nu artıran etken olduğunu da hatırlıyoruz.

Osmaniye'de ılıman olan hava Maraş'ta iyice 
sertleşiyor. Yine de deprem gününden çok daha sı-
cak bir hava var. Elbistan, Adıyaman, Pazarcık gibi 
gece sıcaklıkları çok daha düşük bölgeler aklımıza 
geliyor; her şey ne yazık ki insanımızın aleyhine 
işlemiş görünüyor.

ARAMA KURTARMA EKİBİNDE BİR DİŞHEKİMİ
Kahramanmaraşlı meslektaşlarımızla nasıl destek 
olabileceğimizi konuşurken Gaziantep Dişhekim-
leri Odası Başkanı Dr. Yücel Özbaş yanımıza ge-
liyor. Adıyaman'daki meslektaşlarımızı ziyaretten 
dönerken bizim Maraş'ta olduğumuzu öğrenince 
geldiğini söylüyor. Deprem bölgesinde az etkile-
nen odalarımız ağır yıkıma uğrayan odalarımızla 
tam bir örgütsel dayanışma gösteriyorlar. Gazian-
tep'teki durum hakkında biraz bilgi aldıktan sonra 

akşam Gaziantep'te görüşmek üzere onu yolcu 
ediyoruz.

Bu arada Genel Başkan Vekilimiz Burak Saran'la 
temas kuran Pedodonti Uzmanı Dişhekimi Perisa 
Koçak daha önce çalıştığı Kayseri Cezaevinden 
tanıştığı bir ekibin Maraş’ta arama kurtarma ekibi 
olarak bulunduğunu ve powerbanklara ihtiyaçları 
olduğunu, temin edip ulaşmamamızın olanaklı 
olup olmadığını sormuştu. Ekiple buluşup ema-
netleri teslim ediyoruz. Kısa sürede başarı ile ko-
tarılan bu ihtiyaç temini hepimizin duygusal anlar 
yaşanmasına yol açıyor. Yürüttükleri çalışmayla 
ilgili de bilgi aldıktan sonra Adıyaman'a doğru 
yola çıkıyoruz. 

Kentten çıkarken sağlı sollu bütün düzlüklerde 
kurulan çadır kentleri incelerken birçok çadırda 
kadınların bir şekilde yıkadıkları çamaşırları astı-
ğını, yavaş yavaş çadırlarda geçici de olsa günlük 
yaşama dair bir düzenin kurulmakta olduğunu 
gözlemliyoruz. 

Kış güneşinde tepeleri silme karla kaplı Nurhak 
dağlarına doğru yol alırken Gölbaşı'nda 
giriş katta yıkık bir ağız diş sağlığı polikli-
niği dikkatimizi çekiyor. İnip konuşabile-
ceğimiz bir meslektaşımızı arıyoruz ama 
ne orada ne üst katındaki muayenehanede 
kimseyi bulamıyoruz. Telefon numarasını 
öğrenip aradığımızda sağlığının yerinde 
olduğunu, ilk gün her şeyi öylece bırakıp 
şehir dışına çıktığını öğreniyoruz. Çevre-
deki esnafa kırık camları en azından bir 
branda ile kapatmalarını rica ediyoruz.

ADIYAMAN SONRADAN HATIRLANMIŞ
Adıyaman'da daha iki ay önce yapılan ilk 
Genel Kurulda Oda Başkanlığına seçilen 

meslektaşımız Mahir Taştan'la buluşuyoruz. Şa-
kayla karışık biraz geciktiğini söyleyince etrafı gös-
terip "ufak bir tadilatımız vardı da" diyor; Mahir'in 
bu esprisi istemsizce hepimizi güldürüyor. Son 

Altı yıl önce TDB 
Başkanlar Konseyi 

toplantısı için 
geldiğimiz kentte 
tanıdık bir şeyler 

hatırlamaya çalışıyoruz, 
olmuyor. Özellikle bu 

eski merkezde yıkımın 
boyutu çok büyük. 

➔

felaketin ardından

Kahramanmaraş D.O. Başkanı Fatih Yıldırım ilk birkaç gün iyi bir 
organizasyonun olmadığını aktarıyordu.

Yılların emeğiyle oluşturulmuş muayenehanelerden depremin tam olarak 
yıkamadıklarını kepçeler yıkacak...



Türk Dişhekimleri Birliği Dergisi 29

10 günü enkazlardan bazen canlı, çoğunlukla da 
cansız bedenler çıkarmakla geçen meslektaşımızın 
yüzü depremin ilk günle-
rinden bahsederken birden 
değişiyor. Adıyaman'a devlet 
desteği çok geç ulaşmış, in-
sanlar ilk birkaç gün yakın-
larını enkaz altından kendi 
imkanlarıyla ya da az da olsa 
ulaşabilen gönüllü ekiplerin 
çabalarıyla kurtarabilmiş. 
Bazı bakanların Adıyaman'da karşılaştıkları sert 
tepkinin sebebinin bu olduğunu söylüyor Taştan. 

Dişhekimlerinin 
büyük çoğunluğunun 
bulunduğu Atatürk 
Caddesi üzerinde uzun 
bir yürüyüş yapıyoruz. 
Küçük saat kulesinin 
saatinin 04:17'de 
durmuş olması dikka-
timizi çekiyor. Biraz 
ileride Oda Başkan 
Vekili Emrah Kılıç'ın 
da ortakları arasında 
bulunduğu bir polik-
liniğin önünde hasarlı 
binadan cihazlarını 
dışarı çıkarmaya çalı-
şan meslektaşlarımıza 

rastlıyoruz. Dışarıdan çok hasarlı görünmeyen 
binaya kliniklerin halini fotoğraflamak amacıyla 
bir cesaret giriyoruz, kolonlarda ciddi bir hasar 
görülmese de merdiven duvarları yıkılmış, ünitler 
tuğlaların altında. Klinik ortağı meslektaşımız 
depremde çok sayıda yakınını kaybetmiş; ser-
dengeçti bir rahatlıkla nerelerde hasar olduğunu 
anlatsa da biz bir an önce kendimizi dışarı atmayı 
düşünüyoruz. 

Dışarıda ortaklardan bir diğer meslektaşımız 
Caner Özsoy MYK üyelerimize depremi nasıl 
yaşadıklarını, kaybettikleri yakınlarını anlatıyor. 
Meslektaşlarımızdan, dişhekimliğinin diğer bile-
şenlerinden kayıplarımız olup olmadığını soru-
yoruz. Suriyeli kadın asistanının evinde hayatını 
kaybettiğini anlatıyor. Yakınlarını kaybettiğinden 
bahsederken metanetini koruyan meslektaşımız 
"yetim bir kızdı" diyor ve birden gözyaşlarına bo-
ğuluyor. Onun bu hali hepimizi derinden etkiliyor. 
Yüzündeki keder derinleşiyor, 'önüme Türkiye ha-
ritasını açıyorum, nereye nasıl gideceğim bilemi-
yorum' diyor, şaşkınlık ve çaresizlik derin kederiy-
le birleşiyor. Sarılıyorum, birlikte ağlıyoruz.

DİLEK APARTMANINDA YİTEN FİDANLAR
Oda Başkanımız Mahir Taştan’dan dişhekimliği 
camiası olarak en büyük kaybı yaşadığımız nok-
taya birkaç yüz metre ilerideki Bahçelievler, Dilek 
Apartmanı No:334'e götürmesini istiyorum. Mahir 
ve öğrencilerimizin arkadaşları yakınlarıyla birlik-

te o kadar çok uğraştık ki ekiple-
ri yönlendirmek için, her birinin 
kaybı yüreklerimizi dağladı. 
Çok sayıda tıp ve dişhekimliği 
fakültesi öğrencisinin yaşadığı 
apartman tümüyle göçmüş, 
arama kurtarma çalışmalarında 
halkın canlı kurtardığı insan-
lar da olmuş ama yandaki ağır 

hasarlı binanın çökme ihtimali yüzünden ekiplerin 
müdahale edemediğini anlatıyor meslektaşları-

mız. Artık neredeyse 
tamamı kaldırılmış 
enkazın artıklarında 
kolon parçalarının 
içindeki iri çakıllar 
20'ye yakın genci 
burada neden yitirdi-
ğimizi anlatıyor.

Adıyaman'dan 
Gaziantep'e geçip 
geceyi orada geçi-
riyoruz. Gaziantep 
Dişhekimleri Odası 
Başkanı Mehmet 
Yücel Özbaş ve 
Genel Sekreteri 
Emrah Demir-

Çadır kentlerden geçerken birçok çadırda 
kadınların bir şekilde yıkadıkları çamaşırları 

astığını, yavaş yavaş çadırlarda geçici 
de olsa günlük yaşama dair bir düzenin 

kurulmakta olduğunu gözlemliyoruz. 

17 dişhekimliği öğrencisinin yanı sıra iki de meslektaşımızın yaşamını yitirdiği 
Adıyaman'da çok sayıda dişhekimliği kliniği de yıkıldı ya da ağır hasarlı. 

Adıyaman'da gündelik hayat gibi Atatürk Bulvarındaki saat kulesi 
de 6 Şubat 04:17'de durmuş.

➔
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li'den Gaziantep'teki durum ve yapılabileceklerle 
ilgili bilgi alıyoruz. Üç meslektaşımızı yitirdiğimiz 
Gaziantep'te merkez ilçede yıkım görece az, fakat 
daha batıdaki Nurdağı ve Islahiye ilçeleri çok ciddi 
yıkıma uğramış. Akşam saatlerinde 
Hatay'da gerçekleşen 5.1 büyüklüğün-
deki deprem biraz tedirgin etse de gece 
ciddi büyüklükte bir deprem olmuyor.

FAY HATTI BOYUNCA 
Gaziantep'ten en büyük yıkımın 
gerçekleştiğini bildiğimiz Antak-
ya'ya uzanan yolumuz Nurdağı'ndan 
itibaren fay hattına paralel ilerliyor. 
Nurdağı, Islahiye, Kırıkhan gibi ağır 
yıkımların yaşandığı ilçelerden geçip 
Antakya'ya vardığımızda anlatılanlar-
da abartı olmadığını anlıyoruz. Kentin 
dış mahallelerinden başlayan yıkıntı-
lar Asi nehrinin kıyısına yaklaştıkça 
artıyor. Kentin sembollerinden Hatay 
Cumhuriyeti döneminden kalma Meclis binası 
da tümüyle yıkılmış durumda. Bize ayakta kalan 
ender binalardan biri olarak gösterdikleri tarihi 
Valilik binasının da biz döndükten sonra Saman-
dağ depreminde kısmen yıkıldığını öğrendik.

Hatay Dişhekimleri Odası Başkanı Nebil Sey-
fettin ve Genel Sekreter Davut Akemoğlu'yla 
buluşup gönüllü sağlıkçıların görev yaptığı çadır-
lara gidiyoruz. Disiplinli bir çalışmanın sürdüğünü 
gözlemlediğimiz çadırların etrafında ve caddeler-
de çok sayıda asker ve polis özel timi olduğunu 
tahmin ettiğimiz güvenlik görevlisi görüyoruz. 
Geçtiğimiz diğer kentlerde gözümüze çok çarpma-
yan bir detay bu. 

200 KLİNİKTEN BEŞİ AYAKTA
Tabip Odası ve Eczacı Odası başkanlarından da ça-
lışmalarıyla ilgili bilgi aldıktan sonra nehrin doğu 
yakasındaki eski Antakya'ya doğru ilerliyoruz. 
500'e yakın üyelerinin 200'ünün Antakya merkez-

de olduğu bilgisini veren Oda Başkanı Seyfettin 
"sadece beşi çalışabilecek durumda" diyor. Genel 
Sekreter Davut Akemoğlu'nun yerle bir olmuş mu-
ayenehanesinin yanından geçip eski kentin turistik 
merkezlerinden Kurtuluş Caddesine çıkıyoruz. İki 
katlı ve çoğu butik otele çevrilmiş taş yapılardan 
oluşan bu caddede epeyce ayakta kalmış bina da 
var. Ancak oraya doğru çıkarken Protestan kilise-
sinden tarihi sinagoga, beş asırlık camilere kadar 
neredeyse yıkılmadık tarihi eser kalmamış. 

Nebil Seyfettin'in hasarlı muayenehanesinin de 
önünden geçiyoruz. Bazı binaların hırsızlığa karşı 
kapatılmış olduğunu görüyoruz ki Nebil Bey bu 
endişenin ilk iki gün yaşananlar sebebiyle yersiz 
olmadığını söylüyor. Çok sayıda eczane, diş depo-
su vb adeta talan edilmiş, rafları bomboş.. 

Aşağıya nehir kıyısına dönerken eski bir binayı 
gösteriyor bize. Burası Antakya'nın ilk asansörlü 
binasıymış, 'çocukken sırf asansöre binebilmek 
için buraya gelirdik' diyor. 50-60 yıllık bu bina ya-
nında yöresindeki yıkıntıların arasında bir miktar 

hasar alsa da yine ayakta duruyor. Çadır 
kentin yanındaki Kayseri Belediyesi’ne 
ait gezici ağız diş sağlığı kliniği gözümü-
ze çarpıyor. Girip çalışan meslektaşları-
mıza kolay gelsin diyoruz. 

Bizim gittiğimiz günlerde artık yemek 
problemi kalmamış gibi görünüyordu; 
her köşede bir çorba dağıtım noktası 
kurulmuştu neredeyse. Çadır kent sakin-
leriyle kısa sohbetlerin ardından Sağlık 
Bakanlığı Ağız Diş Sağlığı Daire Başkanı 
Emre Korkut'un da Antakya'da oldu-
ğunu öğreniyoruz. Gezici ağız diş sağlığı 
kliniğinin önünde buluşup karşılıklı 
birbirimize nasıl destek olabileceğimizi 
konuşuyoruz. TDB olarak kendi oluştu-

racağımız mobil klinikler haricinde gönüllü dişhe-
kimleri ve dişhekimi yardımcılarıyla emek desteği 
de sunabileceğimizi, bu konuda hazırlıklarımı-

Çok sayıda tıp ve 
dişhekimliği fakültesi 
öğrencisinin yaşadığı 

apartman tümüyle 
göçmüş, yandaki ağır 
hasarlı binanın çökme 

ihtimali yüzünden 
ekiplerin müdahale 

edemediğini anlatıyor 
meslektaşlarımız. 

felaketin ardından

TDB heyetiyle aynı günlerde Antakya'da bulunan Sağlık Bakanlığı Ağız 
Diş Sağlığı Daire Başkanı Emre Korkut'la acil ağız diş sağlığı hizmetlerinin 
verilmesinde nasıl işbirliği yapılabileceği görüşüldü.

Antakya'nın turistik merkezindeki Atatürk Parkı şimdi çadır kente ev 
sahipliği yapıyor.

➔
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zın bitmek üzere olduğu bilgisini aktarıyoruz. 
İstanbul Küçükçekmece ADSM'den meslektaş-

larımız Ozan Turan ve Medet Serhat Duru 
Antakya'da geçici olarak görevlendirilmişler ve 
birkaç gündür buradalarmış. Hem genel durum 
hem de burada acil ağız diş sağlığı hizmetlerinin 
nasıl verilmesi gerektiğiyle ilgili görüşlerini alıp 
vedalaşıyoruz. 

HALLEDİLENLER, HALLEDİLMEYENLER
Depremin üzerinden 10 günden fazla geçmesine 
rağmen; henüz koordineli bir arama kurtarma ya-
pılamadığını, gıda temininin büyük ölçüde çözül-
düğünü ancak bölgesel ihtiyaçlar gözetilerek orga-
nize edilemediğini, bir yerde ihtiyaç fazlası varken 
bazı yerlerde gıdaya ulaşımda sıkıntı olduğunu, 
ambalajlı içme suyunun her yerde bulunduğunu, 
şebeke suyunun bazı illerde yeni kullanıma açıldı-
ğını ancak temizliği konusunda sorun olduğunu, 
elektrik bulunmadığını, kısıtlı jeneratör olduğunu, 
çadır kentlerin yeni yeni kurulduğunu, geceleri 
eksi derecelere düşen soğuk havanın ciddi sağlık 
sorunlarına yol açabileceğinin 
yanı sıra barınma ihtiyacının 
acilen çözülmesi gerektirdiğini, 
en büyük sorunlardan birinin 
tuvalet olduğunu ve bu sorunun 
yakın zamanda çözülecek gibi 
görünmediğini, Hatay’da Asi 
Nehri’ne kenarında atık bağlan-
tısı olmayan açık tuvaletlerin kurulduğunu, duşun 
ise şimdilik lüks olduğunu, yıkıntı, enkazların ve 
çadırların çevresinde ciddi bir çöp ve atık birikimi 

olduğunu, tüm bu sorunların sadece depremden 
etkilenenler için değil aynı zamanda gönüllü 

yardım için bölgede bulunanlar 
açısından da önemli sorunlar 
olduğu söylemeliyim.

Bu genel sorunların yanında 
ağız diş sağlığı hizmetlerine iliş-
kin ise; özellikle Hatay’da kamu 
ve özel sağlık kuruluşlarının 
büyük bölümünün yıkılmış ve 

kullanılamayacak kadar ağır hasarlı olması nede-
niyle çok sınırlı ve çoğunlukla gönüllüler tarafın-
dan hizmet verilmeye çalışıldığını, iki gezici araçla 
kamudan geçici görevlendirilen meslektaşlarımızla 
acil dişhekimliği hizmeti verilmeye çalışıldığı, 
bölgeden ayrıldıktan sonra bu hizmetin de sekteye 
uğradığını, diğer deprem illerinde ise dişhekim-
liği fakültelerinde ve ADSH ve ADSM lerde acil 
dişhekimliği hizmeti verildiğini, bu kamu kurum-
larında görevli meslektaşlarımızın da depremzede 
olmalarına rağmen çalışmaya zorlandıklarını, 
geçici görevlendirmelerin insani çalışma koşulları 
sağlanmadan yapılmasının doğru olmayacağını 
belirtmeliyim.

DAYANIŞMAYLA ÜSTESİNDEN GELECEĞİZ
Bölgede Hatay, Kahramanmaraş, Adıyaman, 
Osmaniye ve Malatya Dişhekimleri Odalarımızın 
binaları kullanılamaz durumdadır. Osmaniye oda-
mızdan evraklar kurtarılmıştır.

6 Şubat Kahramanmaraş Depremine ilişkin 
bölgede depremden etkilenen meslektaşlarımızın 
mesleki çalışmalarına devam edebilmesi, Odala-
rımızın çalışmalarına başlaması ve sürdürmesi, 
toplumun ağız diş sağlığı hizmetlerine ulaşabilme-
si için çalışmalarımıza devam edeceğiz. Dayanış-
mayla bu büyük yıkımın üstesinden hep birlikte 
geleceğiz.

500'e yakın üyelerinin 200'ünün Antakya 
merkezde olduğu bilgisini veren Oda 

Başkanı Seyfettin "sadece beşi çalışabilecek 
durumda" diyor.

Hatay Dişhekimleri Odası Hatay'ı terk etmek zorunda kalan meslektaşları-
mızla 27 Şubat'ta Mersin Dişhekimleri Odası'nın ev sahipliğinde bir toplantı 
yaparak bundan sonraki olasılıkları değerlendirdi. Toplantıya TDB Merkez 
Yönetim Kurulu üyesi Fatih Güler de katıldı.

Antakya Cumhuriyet Caddesinden geriye kalanları kepçeler temizliyor.
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
6 Şubat'ta yaşadığımız 
deprem Antakya'nın son 
olarak 550 yıl önce yaşadığı 
bir felaket. Bilim insanlarının 
aktardığı kadarıyla 550 yıl 
önce yine büyük bir dep-
remle tamamıyla yok olmuş 
Antakya. Bu da muhteme-
len benzer büyüklükte bir 
depremdi.

Deprem sonrasında 
herkes kendini dışarı attı 
tabii. Hava Antakya için çok 
soğuk denebilecek 2-3 de-
rece civarındaydı ve yağmur 
yağıyordu. Kendini dışarı 
atabilen şanslıydı tabii ama 
sonraki günlerde sivil top-
lum örgütleriyle yaptığımız 
eşgüdüm toplantılarında 
insanlar şunu söylüyordu: 
Antakya'nın tamamı öldü, 
yarısı toprak altında, yarısı 
toprak üstünde. An itibariy-
le iki haftadan fazla zaman 
geçmiş durumda; halen 
enkazın %75'i kaldırılmamış 
durumda. Daha dokunul-
mamış yerler var. 

Depremden iki gün sonra 
Hatay'dan ciddi bir göç baş-
ladı. İlk 48 saatte Antakya'da 
devlet denen kavram yoktu 
zaten. İnsanlar kendi im-
kanlarıyla hayatta kalmaya 
ve yakınlarını kurtarmaya 
çalıştı. Dışarıdan gelmeye 
başlayan yardımlar da iyi 
organize edilemedi. Daha 
çok ihtiyacı olan bölgeler 
tespit edilip yönlendirile-
medi. Havaalanının ikiye 
bölünmesi de çok olumsuz 
etkiledi tabii; hava yoluyla 
gelebilecek insanlar ve 
yardım malzemesi Adana 
ve Maraş üzerinden gelmek 
zorunda kaldı. 

İlk iki gün arama 

kurtarma ekipleri de azdı 
tabii... 
Evet, sonrasında ağırlıklı 
olarak sivil toplum ku-
ruluşları ve yurtdışından 
gelen ekipler çok sayıda 
insanımızı kurtardı. Yurtdı-
şından gelen ekiplerin çok 
profesyonel çalıştığını da 
gözlemledik. 
Medeniyetler beşiği An-
takya'nın bugün itibariyle 
haritadan silinme tehlike-
siyle karşı karşıya olduğunu 
söyleyebilirim. Hiçbir tarihi 
kilisemiz, havramız, camimiz 
ayakta kalmadı. 

Dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
Bugün itibariyle 11 meslek-
taşımızı kaybettik. Halen 
ulaşamadığımız meslek-
taşlarımız bu sayıya dahil 
değil. Meslektaşlarımızın 
ailelerinden de çok sayıda 
insanı kaybettik. Camianın 
bileşenlerinden de çok 
sayıda kaybımız var. Benim 
35 senelik sekreterimi de 
kaybettik. Yine, kaybettikle-
rimiz arasında diş teknisyen-
leri, laboratuvar sahipleri, 
depo sahipleri de var ama 
net bilgi alamadığımız için 

size sayı belirtemeyeceğim. 
Hatay'da 60'a yakın dokto-
ru da depremde kaybettik. 

Meslektaşlarımızla 
Mersin'de bir 
toplantı yapmışsınız. 
Beklentilerinden biraz 
bahseder misiniz?
Evet, Mersin Dişhekimleri 
Odası'nın ev sahipliğinde 
Hatay'dan 40-45 meslek-
taşlarımızın katılımıyla bir 
toplantı düzenledik. Adana 
D.O. Başkanı ve TDB Merkez 
Yönetim Kurulu üyesi Fatih 
Güler, Mersin D.O. Başkanı 
Nilüfer Karaselçuk, TDB 
Merkez Denetleme Kurulu 
Başkanı Naciye Güleç Gök, 
TDB eski Genel Başkan 
Vekili Hasan Yaman ve TDB 
Merkez Denetleme Kurulu 
eski Başkanı Muharrem Ar-
mutlu'nun da katıldığı top-
lantıda meslektaşlarımızın 
endişelerini dinledik. Hepsi 
deprem sonrası aileleriyle 
beraber Mersin'e yerleş-
miş durumda. Ne zaman 
döneriz diye soruyorlar. Bu 
bölgenin insanı kolay kolay 
başka yerde yaşayamaz. 

Siz geçici ya da kalıcı 
olarak terk etmeyi 
düşünüyor musunuz? 

Ben burada doğdum, 
büyüdüm. Beni ben yapan 
bu topraklara borcum var 
diye düşünüyorum. Sağlıklı 
olduğum, ayakta kaldığım 
sürece bir yere ayrılmayı dü-
şünmüyorum. Ama içim kan 
ağlıyor; doğduğumdan beri 
içinde yaşadığım insanların, 
sokakların, ben doğmadan 
500 yıl önce yapılmış bina-
ların yok olmasını görmek 
çok acı. 

Nazım der ya "iki şeyi 
unutmam, bir annemin yü-
zünü bir doğduğum şehrin 
yüzünü", ne kadar yerindey-
miş. Toplantı için Mersin'e 
gittiğimde bile rahatsızlık 
hissettim, benim burada 
ne işim var, memleketime 
döneyim diye... 

Muayenehane ve 
polikliniklerin ne kadarı 
hasar gördü? 
Bu arada, her artçı deprem-
den sonra bir binayı daha 
kaybediyoruz. Antakya 
merkezde birkaç aylık 
tadilattan sonra içine giri-
lebilecek kliniklerin sayısı 
7-8'i geçmez. İskenderun 
ve Arsuz'da çalışmaya 

Bir annemin yüzünü
bir de doğduğum şehrin yüzünü...

Hatay Dişhekimleri Odası Başkanı Nebil Seyfettin:

felaketin ardından

Hatay D.O. Başkanı Nebil Seyfettin 
TDB heyetinin ziyareti sırasında yıkı-
mın boyutları hakkında TDB Genel 
Başkanı Tarık İşmen'e bilgi verirken.

Konya Belediyesi'nden sağlanan mobil diş kliniğinde Konya Dişhekimleri 
Odası Başkanı Mete Algen ve meslektaşlarımızla. ➔



başlayan arkadaşlarımız 
var ama Antakya, Defne ve 
Samandağ'da şu an çalışır 
durumda klinik yok. 

Bu durumda acil ağız 
diş sağlığı hizmetleri de 
önem kazanıyor tabii... 
ADSM Başhekimiyle dün 
konuştum, iki mobil cihazı 
çalışır durumda. Kayseri 
Belediyesi'nin mobil ağız 
diş sağlığı hizmeti aracı 
gelmişti, şu ana kadar sade-
ce o hizmet veriyordu. Biz 
de bugün TDB tarafından 
gönderilecek mobil klinikler 
için yer tespiti yaptık. Birkaç 
gün içinde elimizde olacağı 
söyleniyor. 

Camianın dayanışması 
yeterli miydi?
Meslektaşımız böyle büyük 
bir afette meslek örgütünün 
onun yanında olduğunu 
görmek istiyor elbette. 
TDB'nin mevzuatını, gelir-
lerini, maddi kapasitesini 
bilmediği için beklentileri 
de yüksek olabilir. Oysa, 
TDB'nin Yardımlaşma Fo-
nu'nda yıllardır birike birike 
5-6 milyon lira birikebilmiş. 
İnsanlar bir gecede her 
şeylerini kaybettiler. Hele de 
meslek hayatının başında 
borç harç muayenehanesini 
oluşturmuş bir meslektaşı-
mızı düşünün...

Deprem ve afet konusunu 
TDB genel kurullarında dile 

getirenlerden biriydim. Afet 
fonuna aktarılan kısmı artı-
ralım, kongrelerden buraya 
bir kaynak aktaralım diye 
çok dedik. Bugünler için 
lazımdı işte. 

Ama bütün Odalarımız 
güzel bir dayanışma örneği 
sergiledi. 48 saat içinde 
Mersin Dişhekimleri Odası 
dört araba destek malze-
mesiyle buradaydı. Adana, 
Bursa, İstanbul, Ankara... 
bütün odalar belli düzeyler-
de destek oldular.

Bu vesileyle özellikle daha 
büyük çaplı Odaların kendi 
afet fonlarını oluşturması 
önerimi bir kez daha dile 
getireyim. 

Sigorta yaptırma bilincini 
de geliştirmek gerekiyor 
herhalde? 
Evet, TDB öncülüğünde ya-
pılan bir Ferdi Kaza Sigorta-
sı var, biliyorsunuz. İşyerleri 
için de topluca bir sigorta 
yaptırmayı düşündük ama 
önümüze çıkan rakamları 
Odaların da TDB'nin de kar-
şılaması mümkün değildi. 
Biz mali anlamda biraz zayıf 
bir meslek örgütüyüz. Eşim 
eczacı; Eczacılar Birliği'nin 
yardımlaşma sandığının 
ne kadar güçlü olduğunu 
gördüm. 

Bir de hazırda mobil 
kliniklerin bulunması gere-
kiyor. Büyük belediyelerden 
birkaçıyla anlaşılıp normal-

de toplum ağız diş sağlığı 
hizmetleri için kullanılan, 
böyle durumlarda da acil 
hizmetlerin verileceği birkaç 
aracın hazır edilmesi lazım. 
Şu anda TDB yöneticileri 
imkanları seferber edip sıfır-
dan üretmeye çalışıyorlar. 

Hatay'da dişhekimlerinin 
ayağa kalkabilmesi için 
neler yapılmalı?
Dişhekimi alet edevatını 
yeniden oluşturacak güce 
sahip olsa bile bugün içine 
girebileceği bir bina yok ki. 
Hadi bina buldu, devlet de 
ucuz kredi verdi, her şeyini 
yapı kliniğini yeniden açtı, 
kim gelecek? Hadi insanlar 
geldi, ceplerinde para yok! 
Nereden bakarsan bak, 
Antakya'nın geneli için de 
Antakyalı dişhekimleri için 
de çok sıkıntılı bir süreç 
bekliyor bizi.

Burası İzmit Körfezi gibi 
sanayisi gelişkin bir kent 
değil. Ağırlıklı olarak kimli-
ğinden, tarihinden kaynak-
lanan bir turizm geliri vardı. 
Suriye iç savaşıyla bu ciddi 
bir darbe yemişti, üzerine 
pandemi yaşadık, üzerine 
de bu geldi. Özellikle tarihi 
binaların, tescilli yapıların 
öyle hemen yıkılıp yapı-
lamayacağını, çok uzun 
zamana yayılacak bir resto-

rasyondan geçeceğini de 
hesaba katmak lazım.

Ben öyle kolay umut-
suzluğa kapılan bir insan 
değilim. Bugün bizim bu 
topraklara borcumuzu öde-
me günüdür. Şehir içinden 
ve şehir dışından tüm insan-
larımızın desteğiyle bu şehri 
tekrar ayağa kaldıracağız. 

Hızla yeniden inşaya 
girişilmesi doğru mu?
Daha ölülerimizi defnede-
medik, ihaleler yapılıyor. 
Buranın bir tarihsel dokusu 
var, apar topar ciddi plan-
lama yapılmadan yeniden 
inşa edilecek bir kent değil. 
Şu anda sizinle konuşurken 
üç defa sallandık. İlk iki 
haftada artçı depremler 
olsa da yavaş yavaş normale 
dönmeye başlayan psikoloji 
20 Şubat'taki 6.4 büyüklü-
ğündeki depremle tekrar 
başa sardı. 

Biz şunu istiyoruz: 
Depremzede meslektaşla-
rımızdan talep edenlerin 
kamu kuruluşlarına tayinleri 
yapılsın, başka kentlerde 
muayenehane açmak 
isteyenlere ciddi bir mali 
destek sağlansın. Meslek-
taşlarımız zaten kentimiz 
normale döndüğünde biz 
geri dönmenin taahhütünü 
veririz diyorlar. 
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Seyfettin'in kendi kliniği de çalışamayacak duruma gelen yüzlerce 
klinikten biri.

Uğur Mumcu caddesindeki bu kliniğin sadece tabelası ayakta.
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
Uyanır uyanmaz kızımı 
kucağıma aldım ve sarsın-
tının geçmesini bekledik 
ama geçmek bilmediği gibi 
daha da hızlanmaya başladı. 
Bir türlü bitmiyordu, 90 
saniye diyorlar ama bize çok 
uzun geldi. Ailecek sarılmış 
vaziyette 'artık yıkılıyor 
herhalde' diye düşünerek 
bekliyorduk. Binamız yeni 
bir binaydı, yıkılmadan kaldı 
ve kendimizi dışarı attık.  

Antakya gibi 
Adıyaman'da da 
ilk günler yardım 
ulaşmadığı söylendi... 
Dört gün hiçbir yardım 
gelmedi. Yiyecek, çadır 
vb yardımından bahset-
miyoruz, arama kurtarma 
ekipleri gelmedi. Günlerce 
ulaşamadık, zaten telefonlar 
çekmiyordu. Dışarıdan bize 
ulaşabiliyorlardı ama biz 
kendi ailelerimize ulaşamı-
yorduk.  

Dayım, eşi ve oğluyla en-
kazda kaldı, kurtaramadık. 
Diğer dayım yedi çocuğuyla 
birlikte kaldı ama binaları 
daha elverişli şekilde devril-
diği için onları kurtarabildik. 

Dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
Üç meslektaşımız, 17 
dişhekimliği öğrencisi ve üç 
de diş teknisyeni kaybımız 
var, şu ana kadar bildiğimiz. 
Öğrencilerin tamamını Dilek 
Apartmanında kaybettik. 
Tıp ve dişhekimliği öğrenci-
lerinin kaldığı bir apartman-
dı. Dişhekimliği öğrencileri-
nin çoğunluğu 4 ve 5. sınıf 
öğrencileriydi. Kurtarılanlar 

da AFAD tarafından kurtarıl-
madı, ilk günlerde gönüllü-
ler tarafından kurtarıldı. Her 
gelen ekip yandaki binanın 
yıkılma tehlikesini söyleyip 
gidiyordu. Öğrencilerin 
arkadaşları günlerce enkaz 
önünde bekleyip yardım 
çağrısında bulundu. Bize 
göre yan binanın öyle bir 
yikilma tehlikesi yoktu. Bir 
kolon yamulmuş diye gös-
teriliyordu, onun da kolon 
değil bir dolap olduğu 
anlaşıldı sonradan.

Hava şartları da 
felaketin boyutunu 
büyüttü galiba.. 
Deprem gerçekleştiğinde 
yağmur yağıyordu, bir gün 
boyunca da sürdü. Son-
rasında da dondurucu bir 
soğuk başladı, açıktaki sular 
donuyordu. O ilk günlerde 
kurtarma ekibi gelmediği 
için çok sayıda insanın da 
donarak hayatını kaybettiği-
ni düşünüyoruz.

Hava şartları Şubat ayı için 
beklenmedik bir şey değildi. 
Beklenmeyen şey, yardım 
ekiplerinin uzunca bir süre 
Adıyaman'a ulaşmamasıy-

dı.  Valinin açıklamasının 
da etkisiyle ilk günlerde Adı-
yaman'ın adı bile sayılma-
mıştı. Oysa nüfusa oranla en 
büyük kaybı Adıyaman'da 
verdik. 

Camianın dayanışması 
yeterli miydi?
İlk andan itibaren, telefonla-
rın çekmeye başladığı anlar-
dan itibaren TDB yöneticile-
ri olsun, diğer dişhekimleri 
odalarının başkanları olsun 
sürekli aradılar. Depremin 

boyutunu anlayan yakın 
illerin odaları canla başla 
çalıştılar.  İlk günden sonra 
Diyarbakır, Urfa, Adana gibi 
yakın odalardan 8 tır mal-
zeme geldi, biz de burada 
ayrımını yapıp insanlara 
ulaştırdık. Yeme içme ilk üç 
günde kimse çok aramadı 
ama içecek su yoktu, dışa-
rıdan gelen malzemeler bu 
açıdan önemliydi.

Evlerin %40'ından fazlası 
yıkıldı, geri kalanları da ağır 
hasarlı; herkes arabalarda 
falan yatıyordu. Benzin 
istasyonlarında yakıt yoktu, 
bir süre sonra arabaların 
yakıtı bitmeye başladı. 
Enkazın altında insanlar can 
çekişirken enkazdan kurtu-
lanlar da dışarıda soğukla 
cebelleşiyordu. 

Dişhekimliği kliniklerinin 
ne kadarı çalışabilecek 
durumda? 
Adıyaman merkezde sadece 
bir klinik çalışabilecek 
durumda. Benim kendi 
kliniğim de dahil olmak 
üzere ya ağır hasarlı ya da 
yıkılmış durumda. Ben 

Adıyaman üç gün unutuldu
Adıyaman Dişhekimleri Odası Başkanı Mahir Taştan:

felaketin ardından

Adıyaman D.O. Başkanı Mahir Taştan (sağda) ağır hasarlı kliniğinin önün-
de TDB Merkez Yönetim Kurulu üyelerine Adıyaman'daki durum hakkında 
bilgi verirken.

Adıyaman'da tümüyle göçmemiş binalarda bulunan kliniklerin birçoğu bu 
durumda. ➔



malzemelerimi çıkarabildim 
ama en az 10 arkadaşımızın 
kliniğinin yerini bile bulamı-
yoruz! 

Acil ağız diş sağlığı 
hizmetleri verilebiliyor 
mu?
Adıyaman ADSM çalışmaya 
başladı. Üç poliklinik iki acil 
hizmet vermeye başladı.
Önümüzdeki günlerde de 
TDB'nin DİŞSİAD desteğiyle 
organize ettiği mobil araç 
gelecek. Bir de yine TDB'nin 
girişimiyle İpana'nın 
gönderdiği tek ünitli bir 
konteyner kurulacak. Acil 
hizmetler konusunda sıkıntı 
kalmayacak sanırım.

İlk haftadan sonra en 
çok tartışılan konu ça-
dırdı. Hala çadır ihtiyacı 
var mı?
Hala var çünkü çoğu köylere 
çadır ulaşmadı henüz. Bu-
güne kadar biz de çadırda 
kalıyorduk, babamın evi için 
girebilirsiniz diye onay veril-
di, artık oraya geçeceğiz.

Dişhekimliği kliniklerinin 
ne kadarı sigortalıydı, 
bilginiz var mı? 
Çok çok düşük bir oran 
olduğunu söyleyebilirim. 
Benim sigortamda Ocak 
başında bitmişti, yeni ürün-
ler aldığım için yeni sigorta 
araştırıyordum, yaptırama-
dan depreme yakalandık. 

TDB'nin bir Yardımlaşma 
Fonu var ama bu kadar 
yaygın bir hasar karşısında 
ne kadar destek olunabilir 
bilmiyoruz. Bir iki yıl önce 
mezun olmuş, ciddi bir 
yatırım yapıp muayenehane 

açmış, cihazlar almış, borca 
girmiş meslektaşlarımız 
var, diğer tarafta meslekte 
yıllanmış, düzenini oturt-
muş meslektaşlarımız var. 
Herkese eşit mi yardım 
edilecek? Eşit olursa adalet-
siz olacak bence. Örneğin 
benim muayenehanem ha-
sarlı ama cihazlarımı büyük 
oranda kurtarabildim; bana 
göre benim yardım alma-
mam gerekir. Belki benim 
durumumdakilere taşınma 
için bir destek verilebilir. 

Bahsettiğim birçok 
arkadaş maddi anlamda da 
çökmüş durumda. Bu cihaz-
ların parasını ödeyeceğim 
ama ortada cihaz yok diyor. 
Halkın çoğu Adıyaman'ı 
terketmiş durumda, geri 
dönecekler mi bilmiyoruz. 

Diyelim ki borçları altı ay 
ötelediler, altı ay içinde diş-
hekimleri çalışıp bu parayı 
kazanabilecek mi?

Ben kendi imkanlarımla 
bir konteyner alıp kliniğe 
çeviriyorum. Onu uygun bir 
yere yerleştirip çalışmaya 
başlayacağım, meslektaşla-
ra da örnek olur düşünce-
sindeyim.

Adıyaman'da dişhekimle-
rinin ayağa kalkabilmesi 
için neler yapılmalı?
En azından isteyen dişhe-
kimlerini kamuda istihdam 
ederlerse bir kısım meslek-
taşımızın bir derdi çözülmüş 
olur. Borcu olanların borçla-
rının uzun vadeye yayıl-
ması ya da bir bölümünün 
silinmesi gibi destekleyici 
adımlar atılabilir. 

Adıyamandaki meslek-
taşlarımızın dahil olduğu 
mesajlaşma gruplarında 
çeşitli fikirler çıkıyor ama 
bizim konuşmamızla 
çözülebilecek konular değil. 
TDB'nin devreye girmesi 
gerekir. Ticari firma uzunca 
bir süre Adıyaman'dan bir 
beklentisi olamayacağını 
anlayıp bizim dediğimizi 

çok dikkate almayabilir 
ama bütün bir dişhekimliği 
camiasının temsilcisi TBD'ye 
kulak vermek zorunda 
hisseder kendini. Umutlu bir 
şekilde bekliyoruz.

Dişhekimliği Fakültesi 
öğrencilerinin de önemli bir 
sorunu var. Fakülte binası 
ayakta ama hasarlı; başka 
fakültelere gidebilirsiniz 
diyorlar ama nasıl gidecek-
ler, nerede barınacaklar? 
Adıyaman Ü.D.F. öğrencileri-
nin % 80'i Adıyamanlı. Özel-
likle beşinci sınıf öğrencileri 
kalan üç aylık eğitimleri için 
bir ev tutamazlar; yurtlar-
da zaten depremzedeler 
barınıyor. Üç ay için bu 
öğrencileri başka bir şehre 
göndermek yerine burada 
bir çözüm üretmek gerekir.

Eklemek istediğiniz bir 
nokta var mı?
AFAD'ın bu kadar geç gelip 
kurtarılabilecek insanlarımı-
zın kaybedilmesi mese-
lesinin üzerine gidilmesi 
gerekiyor. Birliğin de bu 
konunun takipçisi olmasını 
istiyoruz. Bu kadar öğren-
cinin kaybedilmesinde 
veballeri var.
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20'nin üzerinde dişhekimliği ve tıp öğrencisine mezar olan Dilek Apartma-
nının yerinde bu boşluk var artık.

Yine Adıyaman'dan 'ayakta' kalmış bir poliklinik binası.

‘Dört gün hiçbir yardım 
gelmedi. Yiyecek, 

çadır vb yardımından 
bahsetmiyoruz, arama 

kurtarma ekipleri 
gelmedi. Günlerce 
ulaşamadık, zaten 

telefonlar çekmiyordu.’
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
Benim evim yukarıda, dağın 
eteğine doğru, çok ciddi bir 
travma yaşadık ama sağlam 
kaldı. Muayenehanem ise 
yıkıldı. Şükrediyoruz tabii, 
çekirdek ailemde bir kayıp 
yok ama akrabalarımda 
çok var. Ben uzun yıllar-
dır Maraş'ta dişhekimliği 
yapıyorum, hastalarımla da 
aile gibiydik ve çok hastamı 
kaybettim. 

Arama kurtarma 
çalışmaları nasıl ilerledi? 
Uzmanı olmadığım için çok 
ayrıntısına giremem ama 
gördüğüm kadarıyla ilk bir 
iki gün hararetli bir çalışma 
yoktu. Çok geniş bir alana 
yayıldığı için belki böyleydi. 
Bizim bir bağ evimiz var, 
daha güvenli bir alanda; 
orada eşimle birlikte yemek 
yapıp dağıttık insanlara ve 
gördük ki epey bir insan 
açtı.  İlk iki gün iyi bir çalış-
ma yapıldığını söyleyemem. 
Ama şimdi artık devlet bir 

düzen kurmuş durumda. 

Dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
Beş meslektaşımızı kaybet-
tik; eski milletvekilimiz Sıtkı 
(Güvenç) abi de aralarında. 
Sütçü İmam Ü.D.F.'nden 
bir dişhekimliği öğrenci-
sini kaybettik ama başka 
üniversitelerde okuyup 
memleketine dönmüş olan 
da vardır, kesinleştikten 
sonra sizinle de paylaşırız. 
Emekli olmuş iki teknisyen 
arkadaşımızı kaybettik ama 
kesin sayıyı bilahare belirle-
memiz gerekiyor. 

Sizin kliniğinizle birlikte 
Oda da göçük altında 
kaldı değil mi?
Benim muayenehanemin 
alanı büyüktü.  Kahraman-
maraş Dişhekimleri Odası 
da beş yıl önce büyük bir 
Oda değildi. Masrafları 
azaltmak için muayeneha-
nemin bir odasını Oda'ya 

tahsis etmiştim. Kira 
ödemek zorunda kalmaya-
lım diye. Kısmet böyleymiş 
Odamız da benim muaye-
nehanemle beraber göçük 
altında kaldı. Aslında bizim 
binanın çökmesine yan 
binanın çökerken çarpması 
neden oluyor. Bizim bina 
da diğer yanındaki Coşkun 
Güneyisi arkadaşımızın kli-
niğinin bulunduğu binanın 
epey bir ksmını yıkıyor.

Kullanılamayacak du-

rumda çok sayıda klinik var. 
Gruptan da yazışıyoruz, 
tahminen 100-150 arasında 
meslektaşımızın muaye-
nehanesi ya da çalıştığı 
poliklinik kullanılamayacak 
durumda.

Camianın dayanışması 
yeterli miydi?
Tüm camia çok ilgi gösterdi. 
Deprem olur olmaz Tarık 
(İşmen) ağabey beni aradı. 
Bankalar çalışmıyordu, acil 
ihtiyaçlar için Kayseri üze-
rinden bize bir miktar para 
gönderdiler. Ben onu hala 
meslektaşlarımıza dağıtı-
yorum. Her gün iki üç defa 
arayıp bilgi aldı. Adana Oda 
Başkanı Fatih Ağabey, Os-
maniye, Kayseri, tüm yakın 
odalar destek için ellerinden 
geleni yaptılar. Bu konuda 
TDB ve Odalarımıza hiç 
laf söyletmem, ellerinden 
geleni yaptılar. 

Maraş'ta dişhekimlerinin 
ayağa kalkabilmesi için 
neler yapılmalı? 
TDB'nin bir Yardımlaşma 
Fonu var ama o kadar bü-
yük bir fon değil. Bu sektör 
dişhekimleri, hastalar ve 

Bu taşın toprağın içinde 
yalnız değilim diyorsun

Kahramanmaraş Dişhekimleri Odası Başkanı Fatih Yıldırım:

felaketin ardından

Kahramanmaraş D.O. Başkanı Fatih Yıldırım (sağda) TDB Genel Başkanı 
Tarık İşmen'e kentteki dişhekimlerinin durumu hakkında bilgi verirken.

Deprem öncesi alınmış bu Google görüntüsünde sağdaki binada Fatih Yıldırım'ın da muayenehanesi yer alı-
yordu. Diğer tarafındaki binanın üzerine devrilmesi sonucu bu bina da solundaki binanın büyük bir bölümünü 
yıkarak göçmüş. ➔
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
13. katta oturuyoruz, bir ço-
cuğumu ben diğerini annesi 
aldı, sarılıp bir yere çöktük. 
O anda daha önce deprem 
anında yapılacaklarla ilgili 
anlatılanlar da pek aklına 
gelmiyor insanın. Biz burada 
depreme alışık olduğumuz 
için birazdan geçer diye dü-
şünüyorduk ama çok uzun 
sürdü. Bittiğinde de evi terk 
etmedik, haberlerden olanı 
biteni anlamaya çalıştık. 
Elazığ'da büyük bir yıkım 
olmadı, 2020 depreminde 
Elazığ'daki çürük binaların 
epey bir kısmı yıkılmıştı za-
ten. Yine de 1600 civarında 
binaya orta ve ağır hasarlı 
raporu verildi. Kliniklerimi-

zin bazılarında hasarlar var. 
Benim iki kliniğimden biri 
az hasarlı, diğeri ağır hasarlı.  
Dört hekim arkadaşımızın 
da binaları boşaltıldı.

Yıkımın büyük 
olduğu illere destek 
sağlayabildiniz mi?
Malatya bize yakın, 90 km. 
Şu anda da Malatya'dan gö-
çenlerin yaklaşık 50 bin ci-
varındaki bir kısmı Elazığ'da 
barınıyor. Meslektaşlarımıza 
da söyledik, depremzede-
lerin tedavilerini ücretsiz 
yapıyoruz.

Malatya Oda başkanıy-
la olsun oradaki eşimiz 
dostumuzla olsun hemen 
iletişime geçtik. İki kam-
yonet malzeme gönder-

dik. Malatya Dişhekimliği 
Fakültesi Dekanı Neslihan 
Hanımın talebi üzerine TDB 
Genel Başkanı Tarık (İşmen) 
ağabey bizim bir konteyner 
hazırlamamızı istedi. Kala-
cak yer sıkıntısı olmuş. On 
tane ranzası ve ısıtıcılarıyla 
bir konteyneri hazır edip 
gönderdik. Kendi cebimiz-
den yaptığımız desteklerin 
haricinde bu tür harcama-
ları da faturalandırdık, TDB 
tarafından ödendi.

Bundan sonrası için neler 
yapılmalı?
Şimdiye kadarki arama kur-
tarma ve enkaz kaldırmaydı. 
Esas zorlu süreç bundan 
sonra başlayacak. Sadece 
dişhekimliği açısından 

değil; hadi işini yeniden 
kurdun diyelim kime hizmet 
vereceksin, insanlar kenti 
terk etmiş, ne kadarının geri 
döneceği belli değil. 

Bu vesileyle aidatlardan 
TDB Yardımlaşma Fonu'na 
aktarılan oranın çok düşük 
olduğunu, büyük çapta bir 
felaketle karşı karşıya kalın-
dığında yetersiz kaldığını 
da gördük. İlk fırsatta Fon 
payını artırıp en azından 
maddi anlamda hazır olma-
mız gerekiyor.

diş depoları gibi bir üçlü 
sac ayağına oturur. Burada 
diş depolarına önemli bir 
görev düşüyor. Maliyetine 
satış yapabilirler, vadeleri 
uzatabilirler, bu bölgede-
ki dişhekimlerinin ayağa 
kalkması için onların da 
desteğine ihtiyaç var. 

Ben de bu arada küçük 
bir yer açıp örnek olmak, 
çalışılabileceğini göstermek 
istiyorum. Genç meslek-
taşlarımızın çoğu kalıp 
Maraş'ta dişhekimliği yap-
mak istiyor ama çok üzücü 
gelişmeler yaşanıyor; bizim 
burada kiralar yıllık olarak 
telaffuz edilir, bir hafta önce 
80 bin lira olan bir işyerinin 
kirasına depremden sonra 
200 bin lira demişler. Böyle 
fırsatçılıklar da yaşanıyor. 
Ama ayağa kalkacağız 
inşallah. 

Şehri temelli olarak 
terketmeyi düşünenler 

çok mu?
Şu anda gidenler çok; 
temelli olarak gitmek 
istediğini söyleyenler de 
var. Mesleğe yeni başlayan, 
hasta potansiyeli genişle-
memiş olanlardan hayatını 
başka yerde kurmak üzere 
plan yapanlar var. Şu bir 
iki ay geçtikten, enkazlar 
kaldırıldıktan sonra biraz 
daha sakin değerlendirme 
yapılabilir. Bir avantajımız 
da şu: Kahramanmaraş'tan 
yurt dışına giden çok sayıda 
gurbetçimiz var. Onların da 
kentin ayağa kalkmasına 
önemli bir katkısı olacaktır 
diye düşünüyorum. 

Acil ağız diş sağlığı 
hizmetleri verilebiliyor 
mu? 
ADSM birkaç bölümünü 
açmaya başladı. Hastane de 
yavaş yavaş hizmet vermeye 
başladı. Büyük bir travma 
tabii; hekimler de korkuyor. 

TDB de önümüzdeki günler-
de gönüllü dişhekimlerinin 
çalışacağı bir konteyner 
klinik gönderecek. Onu da 
konteyner kente yerleştire-
ceğiz. 

Acil hizmetler de önemli 
tabii ama yarım kalmış işler 
var; hastanın ağzında cer-
rahi işlem yapılmış, dikişleri 
bile alınmamış. Bu tür işlerin 
bir an önce tamamlanması 
lazım. 

Eklemek istediğiniz bir 
nokta var mı?
Sivil toplum kuruluşları çok 
önemli, bunu bir kez daha 
gördük. Sadece dişhekimle-
ri için söylemiyorum, herkes 
meslek grubuna meslektaş-
larına sahip çıksın. Daya-
nışma çok önemli, sadece 
arayıp sormak bile insanı 
mutlu ediyor, bu taşın top-
rağın içinde yalnız değilim 
diyorsun. 

Yardımlaşma Fonu payını 
yükseltmemiz lazım

Elazığ Dişhekimleri Odası Başkanı Feti Ahmet Esmez:

Buranın Kahramanmaraş'ta muayenehanelerin ve iş yerlerinin en yoğun 
olduğu Hükümet Caddesi olduğuna inanmak zor.
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felaketin ardından

Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
Büyük bir gürültüyle uyandık. 
Kendimizce güvenli olduğu-
nu düşündüğümüz bir nokta-
da depremin bitmesini bekle-
dik. Sonrasında da binayı terk 
ettik. Binamız az hasarlı ama 
tabii eşyalar devrildi, kırıldı 
vs. Az hasarlı da olsa şimdilik 
binamıza girmiyoruz. Çoğun-
lukla insanlar da binaları az 
katlı bile olsa bahçelerine bir 
çadır kuruyorlar ve herhangi 
bir deprem anında -sürekli 
sallanıyoruz çünkü- evlerini 
terk edip o çadıra sığınmayı 
düşünüyorlar. Çadır ihtiyacını 
bu kadar artıran sebeplerden 
biri de bu.

Deprem günü insanlar 
ailelerini güvenli yerlere yer-
leştirdikten sonra kurtarma 
işine giriştiler. İlk müdahaleler 
halktan geldi yani. Osmaniye 
zaten akrabalık ilişkilerinin 
yaygın ve güçlü olduğu 
bir yer. Herkes bir şekilde 
yakınlarını kurtarmaya girişti, 
çıkartabildiklerini çıkarttılar. 

Sonraki günlerde de 
yardımlar merkezi noktalarda 
birikti ve periferdeki en çok 
yıkım alan yerlere bu yardım-
lar gidemedi.
Osmaniye'de yıkımın 
boyutu nasıl?
Son aldığımız resmi can kaybı 
sayısı 997 idi. Yaklaşık 250 

binanın yıkıldığı söyleniyor. 
3700 civarında bina da orta 
ve ağır hasarlı olarak tespit 
edilmiş, dolayısıyla yıkılacak 
olduğu belirtiliyor. 

Eski adıyla E5 karayolunun 
güney tarafı daha kötü zemi-
ne sahip, buralarda az katlı 
binalar bile yıkıldı. 

Dişhekimlerinden 
kaybımız var mı?
Meslektaşlarımızdan kayıp 
yok; ailesinden kayıpları 
olanlar var. 15 civarında 
muayenehane ve poliklinik 
de şu anda çalışamayacak 
durumda.

Osmaniye için bir hasar 
tespit komisyonu kurduk. 
Meslektaşlarımızın hasar 
durumunu tespit edip TDB'ye 
bildireceğiz. Bazı klinikler 
çalışamayacak durumdayken 
sadece bir boya badana yapıp 
girebilecek durumda olanlar 
da var. 

Osmaniye dışına yoğun bir 
göç yaşandı ama ne kadarının 
geri dönmeyeceğini bilmiyo-
ruz tabii. Bir kısmı ailesini baş-
ka bir kente bırakıp geliyor, 
bir kısmı geçici olarak köylere 
çekiliyor. 

Sizin bu süreçteki 
faaliyetlerinizden de 
bahseder misiniz?
Periferdeki insanların ilk 

günlerde yemek sorunu 
büyüktü. Bir yerde 750 kişilik 
yemek yaptırıp mahalle 
aralarında kendimiz dağıttık. 
Sonra kılık kıyafet ihtiyacını 
gidermeye yönelik çalışmalar 
yaptık. Çadır ihtiyacı artınca 
Osmaniye'de çadır diken bir 
yer bulduk, oraya ihtiyaç hasıl 
oldukça çadır diktirip yakın 
illere götürdük. Maraş bize 
bir saat, Antakya bir saat 15 
dakika, İskenderun 45 dakika 
uzaklıkta. Hepsine elimizden 
geldiğince çadır ve soba 
desteğinde bulunduk.

Şu bakış açısıyla hareket 
ettik: Dün bu toprağın 
insanları sayesinde 
ekmeğimizi kazandık, bugün 
onların ihtiyacı varken yardım 
etmek zorundayız. Herkes 

elinden geleni yapmak istedi; 
fiilen çalışamayan parasal 
olarak destekledi.

Acil ağız diş sağlığı 
hizmetleri verilebiliyor 
mu? 
Osmaniye için öyle bir ihtiyaç 
yok ama meslektaşlarımı-
zın yarım kalmış işleri var. 
Bunlarla ilgili ADSM Başhe-
kimiyle görüştük; bize bir 
klinik ayarladı ve kliniğine 
giremeyecek meslektaşları-
mız hastalarının yarım kalmış 
işlerini burada tamamlayabi-
lecek. Muayenehanesi sağlam 
olan arkadaşlarımız da yine 
bu durumda olan meslektaş-
lara kendi muayenehanelerini 
kullandırıyor. 

Dayanışma konusunda herkes elinden 
geleni yapmak istedi

Osmaniye Dişhekimleri Odası Başkanı Burak Acun:

Osmaniye Dişhekimleri Odası ilk günlerde Osmaniye'de yürütülen yardım çalışmalarının ardından komşu 
illere de çadır, soba gibi acil ihtiyaçları ulaştırdı (solda, üstte). Ankara Dişhekimleri Odası heyeti de beraber-
lerinde getirdikleri malzemeleri Oda Başkanı Burak Acun'a teslim etti.

Osmaniye Dişhekimleri Odası Başkanı Burak Acun (ortada) TDB heyetine 
kentteki yıkım hakkında bilgi verirken.

➔
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Camianın dayanışması ye-
terli miydi? Yardımlaşma 
Fonu'yla ilgili düşünceleri-
niz neler?
Başta Adana olmak üzere 
birçok Odamız her daim ya-
nımızdaydı. İstanbul, Ankara, 
Kocaeli, Sakarya, daha birçok 
Oda aradılar, destek oldular. 

Bize ulaşmamış olan Hatay'a 
ulaştı, ya da Maraş'a ulaştı; 
bütün Odalarımız bu süreçte 
desteklerini sundular. Ne 
bireysel olarak ne de devlet 
olarak hazır değildik depre-
me. TDB Yardımlaşma Fonu 
imkanlar dahilinde oluştu-
rulabilen bir fon, orada çok 

eleştirilebilecek bir şey yok. 
Sadece şunun farkına vardık; 
deprem olmadan önce de bir 
kriz masamız ve kriz planımız 
olmalıymış. İhtiyaçlar sürekli 
değişiyor çünkü. AFAD yö-
neticisini ilk gün aradığımda 
"yağmur yağıyor, yağmurluk, 
battaniye, çorap bulun" dedi. 

İkinci gün ceset torbası istedi. 
Üçüncü gün aradım kuru gıda 
dedi. Onlar da ne yapacak-
larını bilmiyorlar. Bizden 
ihtiyaçlarımızı öğrenmek 
isteyenleri de şaşırtıyoruz bu 
şekilde. Planları az çok belli 
olan bir kriz masamız olması 
gerekiyormuş.

Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız?
Diyarbakır'da da çok şiddetli 
hissedildi deprem. Yıkımlar 
esasen Merkez'de ve Çermik'te 
oldu. Merkezde 7 toplamda 
21 bina yıkıldı. 409 can kaybı 
yaşandı, 1600 bina için de 
yıkım kararı verildi.

 
Arama kurtarma faaliyet-
leri nasıl işledi?
İlk gün arama kurtarma 
faaliyetleri hemen başladı ama 
çok yetersiz ve çok yavaştı. 
Diyarbakır'daki daha ilk sabah 
84 sivil toplum kuruluşu bir 
kriz masası kurduk. O kriz 
masasından yönetildi birçok 
çalışma. Dışarıdan arama kur-
tarma ekipleri geldi ama hem 
sayı hem de ekipman olarak 
çok yetersizlerdi. İhtiyaçları 
olan iş makinası, eldiven, 
demir makası vb malzemeleri 
kriz masası sağladı.

Arama kurtarma çalışmaları-
nın eksikliğini görünce sosyal 
medyadan çağrıda bulunup 
bu konuda eğitim almış insan-
ları AFAD'a yönlendirmek is-
tedik. Yoğun bir başvuru oldu 
ama AFAD yöneticisini aradık, 
ulaşamadık. Kimi  aradıysak 
ulaşamadık. Dolayısıyla bu 
arkadaşları ekibe katamadık. 
İlk 48 saat biz yaparız dediler. 
48 saatten sonra gönüllülerin 
desteğini almaya başladılar.

Kamu kurumlarının 

neredeyse tümünün sınıfta 
kaldığını bir kez daha gördük 
hepimiz. Enkaz çalışmalarında 
olmama, koordinasyonun 
olmaması, ekipman eksikliği, 
dağıtılacak çadırın olmama-
sı, toplanma yerlerinin bile 
önceden belirlenmemesi gibi 
hemen hiçbir hazırlığın olma-
dığına tanık olduk.

Yıkımın büyük olduğu illere 
destek sağlayabildiniz mi?
Diyarbakır'daki acil durum 
kontrol altına alındıktan sonra 
da civar illere desteğe gitmeye 
başladık. İkinci günden 
itibaren Adıyaman ve Antep'e 
birer kamyon su gönderildi. 
Sonrasında Malatya ve diğer 
illere yardımlar gönderildi.

Dişhekimleri olarak da Ela-
zığ Odasıyla birlikte Malatya 
Odasına bir kamyon malzeme 
gönderdik. Adıyaman'a gön-
derdik. Yine TDB'nin deste-
ğiyle 430 battaniyeyi burada 
geceleme alanlarında dağıttık.

Diyarbakır kendi öz gücüyle 
organize oldu diyebiliriz. Sivil 
toplum örgütleri toplumu 
yönlendirmeseydi Diyarba-
kır'da da kaos çıkabilirdi çünkü 
200 bin insan dışarıdaydı o 
gece.

 
Dişhekimlerinden kaybımız 
var mı?
Dişhekimlerinden de camianın 
diğer bileşenlerinden de kayıp 

yok. Oda binamızda da önemli 
bir hasar yok. Bir tane ağır 
hasarlı muayenehane var.

İkinci hafta ADSM hizmet 
vermeye başladı. Serbest çalı-
şanlar da ilk haftanın sonuna 
doğru çalışmaya başladılar. 
Dolayısıyla ağız diş sağlığı hiz-
metlerinde bir aksama olmadı.

 
Camianın dayanışması 
yeterli miydi?
Depremin daha etkili olduğu 
diğer illerimizde arama ve kur-
tarma çalışmalarına maalesef 
çok geç başladı. Neredeyse ilk 
üç gün birçok enkazda hiçbir 
çalışma yapılmadı. Vatandaş 
ailerini, akrabalarını kendi 
imkanları ile hiçbir ekipman 
olamadan ve bilinçsiz bir 
şekilde kurtarmaya çalıştı. Ne 
yazık ki enkazdan çıkarılanla-
rın çoğu insanımız hastaneye 
bile yetişmeden vefat etti. 

Mesleğimizin geleceğine 
mezar olan Dilek apartmanın-
da, günlerce enkaz altından 
ses alınmasına rağmen 12 
dişhekimliği öğrencisini kur-
tarmak için hiçbir çalışma ya-
pılmadı. Aileler kendi imkan-
ları ile çocuklarını çıkarmaya 
çalışırken yöntemlerinin yanlış 
olduğunu biliyorlardı ama 
evlatlarımızı çıkarmasak da 
kaybedeceğiz düşüncesiyle, 
bir umutla ulaşmaya çalıştılar. 
Ekipmansız ve deneyimsiz bir 
şekilde!

Bu konuda üzülerek söylü-
yorum, biz Türk Dişhekimleri 
Birliği olarak bir kamuoyu 
oluşturamadık, enkazlardaki 
sesleri duyuramadık.

Hemen depremin ilk 
saatlerinde bütün MYK ve oda 
başkanları olarak alanlarda 
olup gelen seslere kulak verip 
duyurmalıydık. Sivil toplum 
kuruluşu olarak alanda olma-
lıydık, olmadık.

Arama ve kurtarma çalışma-
larının erken durdurulmasını 
takiben enkaz kaldırma hız 
kazandı. Kontrolsüz hafriyat 
çalışmaları başladı. Molozlar 
içinde cenaze kontrolü dahi 
yapılmadan dere yatakla-
rına gelişigüzel bırakılıyor. 
Bina enkazlarında asbest ve 
çok sayıda tehlikeli atıklar 
bulunuyor. Bu atıkların tüm 
canlılar için ciddi sorunlara yol 
açacağı biliniyor. Bu nedenle 
bina enkazlarının tehlikeli atık 
olarak kabul edilerek bertaraf 
edilmesi gerekiyor. Bu özensiz-
lik yanında enkaz kaldırmanın 
ve hızlı hasar tespitinin birçok 
şeyin saklanmasına ve kent 
suçlarının üstünün örtülme-
sine de yol açacağını çok iyi 
biliyoruz.

Arama kurtarma çalışmaları 
çok yetersiz kaldı

Diyarbakır Dişhekimleri Odası Başkanı Aslan Yiğit:
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız?
04:17’de büyük bir gürül-
tüyle uyandık, bir müddet 
biter diye bekledikten sonra 
küçük kızımın odasından bir 
gürültü ve ağlama sesi gel-
di. Diğer hissettiğimiz dep-
remlerden farklı olduğunu 
anladım.  Elazığ depremi 
deneyiminden dolayı tecrü-
beliydik. Oturma odasında 
yaşam alanları oluştur-
muştuk. Derhal üç kızım 
ve eşimle birlikte oralara 
geçtik. Durmasını beklerken 
daha da şiddetlenerek de-
vam etti, bitmek bilmiyordu. 
Binanın çökmesini bekle-
meye başladık. Toplam 110 
saniye sürdü. 7. kattaydık, 
deprem bittiğinde arabalara 
inmek için 9 katımız vardı. 
Risk olarak görüp inmedik. 

Depremin merkezi bulun-
duğumuz noktaya 29 km 
uzaklıktaymış. Aynı anda iki 
deprem olmuş; Şehitkamil 
(Gaziantep) ve Pazarcık 
(Kahramanmaraş). 10 dk 
sonra Nurdağı ve belli bir 
süre sonra da Islahiye dep-
remleri oldu. Ondan sonra 
da bunların artçıları. 
Whatsapp gruplarında 
yıkılan binalar ve otu-
ran dişhekimlerinin 
bilgileri geliyordu.  

Yaklaşık bir saat 
sonra küçük bavullar 
hazırlayıp evden çıktık. 
Yollar araçlarla doluy-
du. Ne yapacağımızı 
bilemeden arabayla 
geziyorduk, yıkılan 
binalardan dolayı yol-
ların çoğu kapalıydı. 
Mahşer yerini andıran 
bir görüntü vardı. Yol-

ların tamamı araçlarla dolu, 
trafik ilerlemiyor. Şehirden 
çıkmayı, bu felaketten 
uzaklaşmayı planlıyordum. 
Otoban ve devlet yolunun 
kapalı olduğunu öğrendik. 
Buna rağmen ailemi felaket 
bölgesinden uzaklaştırmak 
için yola çıktık. Antep'te 
kalsak da arabada yatacak-
tık, yolda kalsak da arabada 
yatacaktık.

Nurdağı'na yaklaştığımız-
da trafik tıkandı. Yaklaşık 7 
saat sonra Nurdağı'na gire-
bildik. Nurdağı'nın durumu 
Antep'ten çok daha kötüy-
dü. Binaların yarısı çökmüş 
diğer yarısı ise ağır hasarlı 
durumdaydı. Telefon ve in-
ternet yok gibiydi. İnsanlar 
yıkılan binaların üstünde 
yakınları ile iletişim kurma-
ya çalışıyordu. Gece yarısına 
doğru eşimin memleketi 
Konya Ereğli'ye vardık. 3.5 
saatlik yolu 12 saati aşkın bir 
sürede katetmiştik. 

Gaziantep merkezde kaç 
bina yıkıldı? 
13 bina yıkıldı.  Can kaybı 
net rakam belli olmamakla 

birlikte 400-500 civarın-
da olması lazım. Yıkımın 
büyüklüğünü binanın yapı 
kalitesinden çok zemin 
özelliklerinin etkilediğini 
öğrendik bu depremde. 
7.7'lik depremin merkez 
üssüne 30 km uzakta 
olmasına rağmen Gaziantep 
merkezde yıkım Nurdağı ve 
Islahiye'ye göre yok dene-
cek kadar azdı. 

Gaziantep'te 
dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
İlk gün iki dişhekimimiz 
göçük altındaydı. Serenay 
Kara ve Aylin Çetin Dilbaz. 
Serenay Kara’nın ikinci gün 
cansız bedenine ulaşıldı. iki 
yıl önce yirmi beşinci yıl pla-
ketini verdiğimiz Aylin Çetin 
Dilbaz ise göçük altından 
kurtarılıp hastanede yaşa-
mını yitirmişti. Daha sonra 
da Islahiye Devlet Hastane-
si'ne yeni atanan Dişhekimi 
Nuh Ethem Gökçe’nin de 
enkaz altında kalarak vefat 
ettiğini öğrendim. 

Gaziantep üniversitesinde 
okuyan yaklaşık 300 öğrenci 
var. Şimdiye kadar bir kayıp 
haberi almadık.

Arama kurtarma fa-
aliyetleri nasıl işledi? 
Gecikmeler oldu mu?
Gaziantep'te yıkım çok az 
olduğundan enkazlara anın-
da müdahale edildi. Ama 
öğlen saatlerinde Nurda-
ğı'na vardığımda enkazlarda 
hiçbir faaliyetin olmadığını 
gördüm. Tabii ulaşım da çok 
sıkıntılı. İnsanlar çökmüş bi-
nalarının başında çaresiz bir 
şekilde telefonla iletişime 
geçmeye çalışıyorlardı. Yü-
rek yakan bir görüntüydü. 

Yönetim Kurulu üyemiz 
Murat Özkaya Islahiye'de, 
kendisi evden zor çıkıyor. 
Göçük altında kalan annesi-
nin yerini tespit ediyor ama 
elinde hiçbir imkan yok. Bir 
balyozu 4-5 enkazda dönü-
şümlü kullanarak 16. saatte 
kendi imkanlarıyla annesini 

enkazdan çıkarıyor. 

Şimdi psikoloji na-
sıl, insanlar evlerine 
dönmeye başladı 
mı? 
Depremden sonra 
Antep halkının büyük 
bir kısmı daha güvenli 
diye bağ evlerinde, 
camilerde, taziye evle-
rinde, spor salonların-
da yaşıyorlardı; yavaş 
yavaş evlerine dön-
meye başlamışlardı ki, 
geçen pazartesi (20 

Nurdağı ve Islahiye'de 
sağlam muayenehane kalmadı

Gaziantep Dişhekimleri Odası Başkanı Dr. Yücel Özbaş:

felaketin ardından

Depremin yarattığı yıkıma dair sık kullanılan görüntülerden biri de Nurdağı'nda fayın 
ikiye böldüğü mahalleydi. ➔



Türk Dişhekimleri Birliği Dergisi 41

Şubat) 6.4'lük Samandağ 
depremiyle tekrar evleri terk 
ettiler.

Bu büyüklükte bir dep-
rem bölgede 500 yıl belki 
hiç yaşanmayacak ama 
kırılması beklenen Adana 
ve Elazığ-Bingöl faylarının 
tedirginliğiyle deprem psi-
kolojisinden hiçbir zaman 
kurtulamayacağız galiba.
 
Camianın dayanışması 
yeterli miydi?
İlk günden itibaren gerek 
Genel Başkanımız Tarık İş-
men, gerek diğer MYK üye-
leri ve oda başkanlarımızla 
diyalog halindeydik. Durum 
tespitleri ve yapılması ge-
rekenlerle ilgili istişarelerde 
bulunuyorduk. 

Yıkım çok büyük bir alan-
da olduğu için yardımların 
birçok bölgeye ulaşması 
günler aldı. Biz de üçüncü 
gün Oda bünyesinde yar-
dım kampanyası başlata-
rak hızlı bir şekilde bölge 
afetzedelerine elimizden 
geldiği kadar yardımlarımızı 
ulaştırmaya çalıştık. 

TDB'nin bir Yardımlaşma 
Fonu var fakat bu dep-
remdeki yıkımımız o kadar 
büyük ki bu fonda biriken 
para çok küçük kalıyor. 
Depremzede meslektaşla-
rımızın yaralarına merhem 

olmak için  firmalarımızın ve 
dişhekimlerimizin destek-
lerine ihtiyacımız olacak. 
Biz Islahiye ve Nurdağı'n-

daki meslektaşlarımızın 
durumlarını tespit ettik. 
Buralardaki muayenehane 
ve polikliniklerin tamamı 
kullanılamaz halde. Meslek-
taşlarımızın çoğu şehri terk 
etmiş ve işsiz pozisyonda-
lar. Şu an mesleklerini icra 
edemiyorlar.

Ağır ve orta hasarlı olan 
ama yıkılmayan klinikler-
deki meslektaşlarımız ise 
malzemelerini kurtarmaya 
çalışıyorlar. Tüm deprem 
bölgesinde bu durum tes-
pitlerinin yapılması gerekir. 
Bölgede olup hiçbir zarar 
görmeyen dişhekimleri bile 
bölge ekonomisi geçici bir 
süre felç olacağı için etkile-

necektir.
Yardımlaşma fonu da, 

depremden sonra başlatı-
lan yardım kampanyasıyla 
toplanan meblağ da afetten 
etkilenen dişhekimi sayısını 
düşündüğümüzde çok 
yetersiz kalacaktır. İleride 
bu deprem felaketinden çı-
kardığımız derslerle birlikte 
bu konuda atılacak adımlar 
değerlendirilebilir.

Hasar alan ilçelerde 
acil ağız diş sağlığı 
hizmetleri verilebiliyor 
mu? 
Sağlık Müdürlüğü daha 
önce Suriye'de benzer 
faliyetlerde kullanılan bir 
aracı modifiye ederek bir 
mobil klinik haline getir-
di. Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi'ne ait, daha önce 
de etkinliklerde kullandı-
ğımız mobil araçlarımızla 
Islahiye ve Nurdağı'nda acil 
ağız diş sağlığı hizmetlerini 
vermeye başladık. Islahiye 
Devlet Hastanesi'nin diş 
polikliniklerinden biri de 
faliyete sokuldu. 

Bölgede normale dönüş 
nasıl olacak sizce?
Ülke olarak bu bölgelerin 
tekrar eski cazibe mer-
kezleri konumuna getiri-
lerek ayrılan halkın tekrar 
dönmesinin sağlanması için 
topyekün bir seferberlik 

yapmamız gerekiyor. 5-10 
yıl sürsede bunu başarma-
mız lazım.

Bizim 580 üyemiz var. 
Üyelerimizin bir kısmı kısa 
vadede muayenehanelerini 
veya kliniklerini kullanama-
yacak durumda. Merkezde 
mevcut muayenehanelerin 
yarıya yakını hasar tespiti 
yaptırarak hasta almaya 
başladılar.

Az hasarlı çoğu muaye-
nehane ve poliklinikte de  
tadilatlar yapılıyor. Ben de 
dahil olmak üzere birçok 
arkadaş da küçük hasarları 
önemsemeden hasta alımı-
na başladı.  Hasarsız veya 
az hasarlı raporu olmadan 
yapıyı kullanamıyorsunuz 
zaten. 

Deprem açısından çok 
şanssız bir coğrafyada yaşı-
yoruz. Hatay'da olan depre-
mi Trabzon'da hissediyoruz. 
Maraş'ta olan depremi 
Konya'dan Van’a kadar böl-
gede hissediyoruz. Deprem 
psikolojisi de çok kötü. Şu 
an evde oturuyorum mesela 
gözüm hep avizelerde, her 
an deprem olacakmış kor-
kusuyla yaşıyoruz.

İnşallah ülke olarak dep-
rem yaralarını bir an önce 
sararız ve afetin etkilerini 
kısa sürede üzerimizden 
atarız. Allah memleketimi-
zi böyle afetlerden uzak 
tutsun. 

Gaziantep Dişhekimleri Odası da Büyükşehir Belediyesi'ne ait mobil araçla 
Islahiye ve Nurdağı'nda acil ağız diş sağlığı hizmetleri veriyor. 

Islahiye Nurdağı'yla birlikte Gaziantep'in en büyük yıkıma uğrayan ilçesi.

Bu bölgelerin tekrar 
eski cazibe merkezleri 
konumuna getirilerek 
ayrılan halkın tekrar 

dönmesinin sağlanması 
için topyekün bir 

seferberlik yapmamız 
gerekiyor. 
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felaketin ardından

Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
İki büyük depremi de 
evimizde yaşadık. Ben böyle 
bir sarsıntı hatırlamıyorum 
hayatımda. Çok uzun sürdü 
ve bir ara artık bina bunu 
kaldıramaz ve çökecek diye 
düşündüm. Bu kadarmış 
dedim. Bina büyük bir 
gürültüyle sallanıyor, her 
tarafından sesler geliyor. 
Çıkmayı düşünmedik, 14 
katlı binanın 10. katınday-
dık, zaten ayakta durmanız 
da mümkün değildi. Bitince 
çıktık, biraz arabada zaman 
geçirdik, hava da Adana için 
oldukça soğuktu. Annemin 
evine gitmiştik, eve çıkıp 
biraz ısınalım dedik, orada 
da ikinci büyük depreme 
yakalandık. Artçıdır o kadar 
büyük olmaz dedik ama 
meğer o da ayrı bir deprem-
miş. Yine yıkılmadı allahtan 
ve çıktık. Birkaç gün eve 
girmedik, tam normal düze-
nimize dönmüştük üçüncü 
(Samandağ) depreme yine 
evde yakalandık. Birkaç 
gündür yine arabada yatıyo-
ruz. 

Adana'nın az hasar gören 
yerlerden biri olduğu söy-
lendi ama 500'e yakın kaybı-
mız var. Facianın büyüklüğü 
karşısında göze batmadı. 

Adana'da 
dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
Hayati Hoyaner ve Kemal 
Üsgüloğlu meslektaşlarımızı 
kaybettik. Kemal ağabey 
emekliydi, Hayati ağabeyin 
de muayenehanesi açıktı 
ama çok aktif çalışmıyordu 
artık. 

Daha ağır etkilenen 
illere de gittiniz 
sanırım...
Hatay'a gittim ve çok kötü 
etkilendim; üç gündür 
ağlıyorum. Çok derin bağla-
rımız var Hatayla, o kültürü 
bilen insanlarız. Camiler, 
kiliseler, hepsi yıkılmış, bir 
tarih de yok olmuş. O yıkın-
tılar enkaz değil, her biri bir 
dakikada yok olan hayatları 
anlatıyor. İlk dakikalarda 
ölenler de kurtulmuş çünkü 

uzun süre yardım gitme-
miş, acı içinde can vermiş 
insanlar. 

Adana'da kliniklerde ciddi 
bir hasar yok. İlk başta zararı 
çok olan meslektaşlarımı-
za elimizden geldiğince 
yardım ettik. Osmaniye Kah-
ramanmaraş ve Adıyaman'a 
daha yakın; Osmaniye Oda 
Başkanımız Burak (Acun) 
Bey sağolsun, toplanan ayni 
yardımları oralara ulaştırdı. 
Biz de onları nakit olarak 
destekledik. 

TDB Yardımlaşma Fonu 
bu çaptaki bir afet için 
yeterli olabilir mi?
Ben bu konuda uzun 
zamandır kafa yoruyorum. 
TDB genel kurullarında bu 
konuda önergeler verdim. 
Bana kalırsa aidatların % 
20'si Yardımlaşma Fonu'na 
aktarılmalı ama aidat konu-
su o kadar popülistçe ele 
alınıyor ve meslektaşlarımız 
bu konuda o kadar çok 
kışkırtılıyor ki bu konuda 
sağlıklı karar vermemizin 
önü kesiliyor. 

Belki bu deprem herkese 
ders olmuştur. 99'dan ders 

alınmadı, şimdi alınacağını 
umuyorum. Ben İstanbul'da 
büyük bir deprem olacağı 
kaygısıyla bir çalışma yapıp 
İstanbul'da birinci derecede 
etkilenecek ilçelerin listesini 
çıkarmıştım. İstanbul'un üye 
sayısı o zaman 8 bin küsur-
du. Bu bahsettiğim ilçelerde 
3 bine yakın dişhekimi bu-
lunuyordu. % 10'u etkilense 
300 kişi yapar, her birine 10 
bin TL gibi cüzi bir destekte 
bile bulunsak 3 milyon TL 
yapar. O gün itibariyle de 
Yardımlaşma Fonu'nda o 
civarda bir para vardı. Bu 
çok komik bir rakam dedim. 
Başkanlar toplantısında kafa 
buldular benle, "söyleye 
söyleye deprem yapacaksın" 
falan dediler. 

Yardımlaşma Fonu'na 
aidatlardan ayrılan payı 
tekrardan %20'ye çıkarma-
mız lazım ama Birliğin iş gö-
remez hale gelmemesi için 
de aidat miktarları hakkında 
popülist konuşmalardan 
uzak durmamız lazım. Bizim 
Eczacı Odaları ya da Barolar 
gibi ekstra gelirlerimiz yok. 
Tek gelirimiz aidatlar; bir 
miktar da Kongre gelirimiz 
var. Kongre gelirinden de 
belli bir payı yine Yardım-

Büyük Odaların kendi yardımlaşma 
fonlarını kurmaları lazım

Adana Dişhekimleri Odası Başkanı ve 
TDB Merkez Yönetim Kurulu üyesi Fatih Güler:

Bana kalırsa aidatların 
% 20'si Yardımlaşma 

Fonu'na aktarılmalı ama 
aidat konusu o kadar 
popülistçe ele alınıyor 

ve meslektaşlarımız bu 
konuda o kadar çok 

kışkırtılıyor ki bu konuda 
sağlıklı karar vermemizin 

önü kesiliyor. 

Adana'da resmi açıklamaya göre 418 kişi yaşamını yitirdi. ➔



Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
Eşimin bağırmasıyla uyan-
dım, baktım ki sallanıyoruz, 
bir yandan onu sakinleştir-
meye çalıştım ama deprem 
bir türlü bitmiyordu. Üç 
çocuğumuz var, onlara 
'bitti, geçti' diyordum ama 
bir türlü bitmiyordu. 99 
depremine İstanbul'da 
yakalanmıştım ama bu 
çok uzun sürdü. Tama-
men durduktan sonra evi 
terkettik, arabamıza binip 
evden uzaklaştık. Radyodan 
biraz olayın çapını öğrendik 
ama bu boyutta olduğunu 
anlamamıştık. Sabah eve 
dönüp yattık, sonra kalkıp 
kliniğe gittiğimde elemanla-
rın hiçbiri gelmemişti. Diğer 
şubemize gittiğimde sadece 
ortağım oradaydı, kimse 
yok çıkalım derken ikinci 
depreme yakalandık ama 
düzayak olduğu için hemen 
dışarı atabildik kendimizi. İki 
gün arabada geçirdik.

Şanlıurfa'da 

dişhekimlerinden 
kaybımız var mı?
Hayır şu ana kadar bize 
gelen böyle bir bilgi olmadı. 
Sadece dört meslekta-
şımızın muayenehanesi 
girilemeyecek durumda, 
ağır hasarlı. 

Genel olarak ağız diş 
sağlığı hizmetlerinin sunu-
munda herhangi bir aksama 
yok. Oda binamızda ciddi 
bir hasar yok, ufak tefek 
çatlaklar var.

Bahçelievler semtinin ta-
mamı ağır hasarlı. Toplamda 
da 20 civarında bina yıkıldı, 
150 civarında da can kaybı 
var. 

 
Yıkımın büyük 
olduğu illere destek 
sağlayabildiniz mi? 
İkinci, üçüncü gün arkadaş-
larla görüştük, çevre iller 
için ne yapabiliriz dedik. 
Whatsapp grubumuzdan bir 
yardım kampanyası açtık ve 
müthiş bir geri dönüş aldık. 
Adana, Konya, İstanbul, Ma-
nisa Odalarımızdan da des-

tek geldi. Bu desteklerle bir 
minibüsü doldurduk, bize 
en yakın olan Adıyaman'a 
ulaştırdık. Bilahare Maraş ve 
Hatay'a da bazı yardımları 
ulaştırdık. Gönderdiğimiz 
bütün malzemeleri kendi-
miz elden dağıttık, bir yere 
teslim etmedik. Adıyaman'a 
gittiğimizde gerçekten de 
hâlâ gelen giden olmamıştı. 

Yardımlaşma Fonu 
bundan sonrası için nasıl 
düzenlenmeli?
Bu afette sivil toplum 
kuruluşlarının ne kadar 
önemli olduğunu anladım. 
10 yıldır Oda yöneticisiyim, 
ne kadar önemli bir örgütün 
içinde olduğumun farkında 
değildim. Çok büyük bir 
dayanışma gösterdi mes-
lektaşlarımız ve örgütümüz. 
'Oda ne yapar, TDB ne yapar' 
derler ya, bu olayda hiç 
kimse öyle düşünmedi. Hiç 
ummadığım insanlardan 
destek geldi.  

Bu olaydan sonra TDB 
Yardımlaşma Fonu'na 

aktarılan payı artırmanın 
bir yolunu bulmak lazım. Şu 
anda elimizde çok güçlü bir 
fon olsaydı çok daha hızlı ve 
çok daha etkili olabilirdik ki 
gücümüz oranında da etkili 
olduğumuzu düşünüyorum. 

Sigorta bilinci de zayıf, 
kliniklerin çoğunluğunun 
sigortası olmadığını tahmin 
ediyorum, belki sigortayı 
mecburi tutmak lazım.  

Bundan sonra mağdur 
olan dişhekimlerine nasıl 
destek olacağımızı düşün-
memiz lazım. Adıyaman'ı 
gördükten sonra şöyle 
düşündüm: Bir hekim bu 
koşullarda orada mua-
yenehane açamaz, açsa 
hasta bulamaz, hasta bulsa 
parasını alamaz. Bunlara 
destek olmanın bir yolunu 
bulmamız lazım.
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laşma Fonu'na ayırmamız 
gerekiyor. 

Siz Oda olarak da ayrıca 
bir fon oluşturdunuz 
galiba, değil mi? 
Evet, kendi yardımlaşma 
fonumuzu kurduk, henüz az 
bir para birikti ama özel-
likle büyük odaların bunu 
kurması lazım. Tekirdağ 
kurdu mesela. İstanbul'un, 
Ankara'nın, İzmir'in de kur-
ması lazım. 1000'in üzerinde 
üyesi olan odaların hepsinin 
yardımlaşma fonu kurması 
lazım.

Sigorta yaptırma ora-
nının da düşük olduğu 
anlaşılıyor. Bu konuda 
bir yönlendirme yapıla-
bilir mi? 
İşyeri sigortası ve DASK'ı 
Yönetmeliğe koydurmamız 
lazım. Bizim bir Ferdi Kaza 
Sigortamız var. Vefat halin-
de 20 bin TL, iş göremezlik 
durumu için de günlük 200 
TL gibi bir tazminat ödeni-
yor ama hiç yoktan iyidir. 

Aidatları yükseltmemiz 
lazım, hem odaların ve 
TDB'nin daha güçlü olması 
için hem de böylesi durum-
larda meslektaşımıza sahip 

çıkabilmek için mali olarak 
da güçlü olmalıyız. Yılda 2 
bin TL aidat için tepki gös-
teren meslektaşıma sormak 
istiyorum, ayda 200 liraya 
ne yapabiliyorsun? Bir öğle 
yemeği yiyebiliyorsun. 

Bölgede dişhekimlerinin 
ayağa kalkabilmesi için 
neler yapılmalı? 
Bu deprem çok ciddi bir 
hasara yol açtı ve uzunca 
bir süre meslektaşlarımıza 
maddi ve ayni destek sağ-
lamamız gerekiyor. Epeyce 
meslektaşımızın muaye-
nehanesi yıkıldı; firmaların 

da bunlara destek olması 
lazım. Borçlarını yeniden ya-
pılandırması, belki belli bir 
kısmını silmesi gerekecek. 
Daha belli bir süre boyunca 
bu meslektaşlarımızla tema-
sı koparmamamız lazım. 

Fay haritasını herkes 
ezberledi artık, Türkiye'nin 
neredeyse her tarafı kıpkır-
mızı. Bunu bilerek hareket 
etmeliyiz, deprem raporu 
için dava açmamalıyız, işyer-
lerimizi de konutlarımızı da 
daha sağlam daha sağlıklı 
binalara yerleştirmeliyiz, 
imar barışına karşı çıkma-
lıyız. 

STK'ların ne kadar önemli 
olduğunu bu süreçte anladım

Şanlıurfa Dişhekimleri Odası Başkanı Ekrem Kaya:
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Öncelikle geçmiş olsun. 
Depremi nasıl yaşadınız? 
İlk depremde binamızda 
sadece sıva çatlakları oluştu. 
Çıkıp kendimizi güvenli bir 
yere attık. Depremin mer-
kez üssü olduğu söylenen 
Pazarcık'a 130 km mesafe-
deyiz. Elazığ depremini de 
yaşadığımız için yine birkaç 
gün içinde normale döneriz 
diye düşünüyorduk. Hatta 
bazı arkadaşlarımız eşya çı-
karmak için evlere girmişler-
di, o sırada bize daha yakın 
olan Elbistan merkezli ikinci 
büyük deprem gerçekleşti 
ve Malatya'yı esas tahrip 
eden bu ikinci deprem oldu. 
Can kaybının hasarlı bina 
sayısına göre az olmasının 
sebebi de ikinci deprem 
sırasında insanların dışarıda 
olmasıydı. Yine de 4 bin ci-
varında can kaybı açıklandı 
ama benim tahminim 15 
bini bulacağı yönünde.

Binaların % 64'ü orta ve 
ağır hasarlı ki Büyükşehir 
bazında Hatay'dan sonra 

en çok hasarın Malatya'da 
olduğu anlamına geliyor bu. 
Malatya'nın ovalık olması da 
tahribatın bu boyuta çıkma-
sının sebeplerinden biri. 

Malatya'da 
dişhekimlerinden 
ve camianın diğer 
bileşenlerinden ne kadar 
kaybımız var?
İnönü Ü.D.F.'nde Pedo-
dontide asistan olan bir 
meslektaşımızı kaybettik. 
Ailelerinden kayıpları olan 
var ama bize ulaşan başka 
bir kaybımız yok.

Oda binanızda hasar var 
mı?
Oda binamız ağır hasarlı. 
Evraklarımızı da alamadık 
henüz içeriden. Nakil 
vs işlemleri TDB genel 
merkezinden yürütülüyor. 
Kendi kliniğim de hafif 
hasarlı olarak raporlandı, 
acil tedavilere başlayacağız.

Bu hafta bir hasar tespit 
komisyonu oluşturup 

meslektaşlarımızın hasar 
durumunu tespit edeceğiz 
ve Birliğe de bildireceğiz. 
Malatya merkezde henüz 
hiçbir meslektaşımız çalış-
maya başlamadı. 

Acil ağız diş sağlığı 
hizmetleri verilebiliyor 
mu? 
Ağız Diş Sağlığı Hastanesi 
depremin ilk gününden 
itibaren çalışmaya devam 
ediyor. Orası pek hasar 
almadı.  

Camianın dayanışması 
yeterli miydi? Yardımlaş-
ma Fonu'yla ilgili düşün-
celeriniz neler?
Elazığ bize çok yakın, yolu 
da açıktı; Elazığ Odasından 
ilk günden itibaren yardım-
lar geldi. Yine Diyarbakır 
Odası kendi imkanlarıyla 
topladığı yardımlarını ulaş-
tırdı. TDB'nin koordinasyon 
ekibiyle bağlantımız sürü-
yordu. Macun firmalarından 
temin edilen diş macunu 

ve fırçalarını bize ulaştırdı-
lar, bunları çadır kentlerde 
dağıttık. 

Bu depremi bir milat 
olarak kabul edersek TDB 
Yardımlaşma Fonu'nu 
bundan sonra güçlendir-
mek için bazı adımlar atmak 
gerekiyor. Belki aidatlardan 
ayrılan oran yükseltilebilir. 
Sektör firmalarından buraya 
bağış-katkı alınabilir. Kötü 
günler için bir şekilde 
Fonun bütçesini büyütmek 
zorundayız.

Malatya'da dişhekimle-
rinin ayağa kalkabilmesi 
için neler yapılmalı? 
Uzun vadeye ilişkin bir 
öngörüde bulunamıyorum. 
Şu anda merkez nüfusu 850 
binden 52 bine düşmüş 
durumda. Uzun vadede 
nasıl gelişeceğini yaşayıp 
göreceğiz.

Merkez nüfusu 850 binden 
52 bine düştü

Malatya Dişhekimleri Odası Başkanı Miraçhan İnanmaz:

felaketin ardından

Depremde geçtiğimiz yıl restore edilerek 
ibadete açılan tarihi Yeni Cami de yıkıldı 

Deprem günlerinde karlı ve soğuk havanın etkili 
olması nedeniyle birçok insanımızın da donarak 
yaşamını yitirdiği tahmin ediliyor.
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DİŞHEKİMLERİ

Enes Yıldırım Feriz
Hatay D.O. Üyesi

Esra Kalaycıoğlu
İstanbul ÜDF. Mezunu

İbrahim Dinçer
Hatay D.O. Üyesi

Hayati Noyaner
Adana D.O. Üyesi

Mustafa Melih Akgül
Kahramanmaraş D.O. Üyesi

Adnan Kimyon
Hatay D.O. Üyesi

Özcan Tolga Akın
Kahramanmaraş D.O. Üyesi

Sümeyye Kanışlı
Kahramanmaraş D.O. Üyesi

Eylül Korucu
Ege ÜDF. Mezunu

Mehmet Berkay Ural
Hatay D.O. Üyesi

Aylin Çetin Dilbaz
Gaziantep D.O. Üyesi

Ahmet Hüsrev Çelik
Selçuk ÜDF. Mezunu

Elisa Nalbantoğlu
Kahramanmaraş D.O. Üyesi

Mert Koçaklar 
Hacettepe ÜDF. Mezunu

Ali Koray Kaya
Hatay D.O. Üyesi

Ahmet Kemal Ural
Hatay D.O. Üyesi

Selenay Kara
Gaziantep ÜDF. Mezunu

Nuh Ethem Gökçe
Çukurova ÜDF. Mezunu

Mert Tazeaslan
Hatay D.O. Üyesi

Kemal Üsgüloğlu
Adana D.O. Üyesi

Ebru Ök Er
Kocaeli ÜDF. Mezunu

Eyüp Sivri
İstanbul D.O. Üyesi

Hülya Vursun
Hatay D.O. Üyesi

Gizem Karayel
Çukurova ÜDF. Mezunu

Sıtkı Güvenç
Kahramanmaraş D.O. Üyesi

Muhammed Furkan Yıldız
Adıyaman ÜDF. Arş. Gör.

Sinem Bircan Akar
Adıyaman

Gözde Koyuncu
Hatay D.O. Üyesi
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yitirdiklerimiz

DİŞHEKİMLİĞİ FAKÜLTESİ ÖĞRENCİLERİ

Halil İbrahim Üzüm
SBÜ Hamidiye D.F.

Naif Dağlı
Adıyaman Ü.D.F.

Şeyma Gökkaya
İstanbul Medeniyet Ü.D.F.

Damla Kavlak
Hacettepe Ü.D.F.

Ömer Doğan
İstanbul Gelişim Ü.D.F.

Zehra Haras
Bülent Ecevit Ü.D.F.

Nisanur Yonucu
Ankara Yıldırım Beyazıt Ü.D.F.

Görkem Coşkun
K.Maraş Sütçü İmam Ü.D.F.

İlayda Bolat
Adıyaman Ü.D.F.

Abdullah Gülmez
Adıyaman Ü.D.F.

Ramazan Olgun 
Ada Kent Ü.D.F.

Şevval Şentürk
Adıyaman Ü.D.F.

Deniz Kıymet Onur
Adıyaman Ü.D.F.

Eren Rende
Ege Ü.D.F.

Ruken Güdücü
Adıyaman Ü.D.F.

Emre Uluç
İstanbul Beykent Ü.D.F.

Beyza Bal
Adıyaman Ü.D.F.

Şeref Salih Dönmez
Adıyaman Ü.D.F.

Musa Emre Hasırcı
Ankara Ü.D.F.

Hacı Furkan Ertürk
Adıyaman Ü.D.F.

Simay Akman
İstanbul Kent Ü.D.F.

Muhammed Zahid Özer
Adıyaman Ü.D.F.

Mehmet Sait Başaran
Adıyaman Ü.D.F.

Güven Özçelik
Ege Ü.D.F.

Fatih Sultan Mehmet Aslan
Altınbaş Ü.D.F.

Haşim Erik
Adıyaman Ü.D.F.

Baran Harun Çiçek
İstanbul Kent Ü.D.F.

Onur Can Dursun
Adıyaman Ü.D.F.

İklima Yaren Gerekli
Bingöl Ü.D.F.

Hüsam Abdullah
Selçuk Ü.D.F.
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DİŞHEKİMLİĞİ FAKÜLTESİ ÖĞRENCİLERİ

DİŞ TEKNİSYENLERİ

Sümeyye Tangüner
Adıyaman Ü.D.F.

Melisa Aksu
K.Maraş Sütçü İmam Ü.D.F.

Ümit Yüksel
Adıyaman Ü.D.F.

Yusuf Özaydın
İstanbul Beykent Ü.D.F.

Berkay Kırık
Sağlık Bilimleri Ü.D.F.

Yusuf Yıldırım
Adıyaman Ü.D.F.

İrem Ayyıldız
İstinye Ü.D.F.

Baran Mutlu
Adıyaman Ü.D.F.

Mehmet Zafer
Adıyaman

Hüseyin Ekinci
Adıyaman

Ailelerinin ve yakınlarının acısını paylaşır, 
başsağlığı dileriz.
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Mersin’in Akkuyu bölgesinde Rusya’nın 
nükleer santral inşaatı sürüyor. Kahra-
manmaraş depremi sonrası Rus şirket 

yaptığı açıklamada inşaatta bir sorun yaşanmadı-
ğını ve santralın “9 şiddetinde depremlere karşı 
dayanıklı” olduğunu açıkladı. Büyüklük ve şiddet 
farklı kavramlar olduğundan, şirket bu iki kavramı 
büyük bir olasılıkla karıştırdı ya da farkı bilmi-
yor. Belki de santralın yaklaşık 7 büyüklüğünde 
bir depreme dayanabildiğini itiraf etmişlerdir; 
anlamak zor. Bildiğimiz, depreme dayanıklı bina 
yapmakla nükleer santralda güvenliğin aynı şey 
olmadığı. İlginç olan bir başka nokta ise, santra-
lın güvenliğiyle ilgili kuşkulara Enerji veya Çevre 
Bakanlığı’nın değil şirketin kendisinin yanıt ver-
mesiydi. Nükleer Düzenleme Kurumu bir incele-
me yaptı mı onu bile bilmiyoruz. Rusya ve onun 
istediklerini söyleyenler ne derse onu duyuyoruz. 
Bağımsız, güvenilir bir bilgi yok.

Hükümeti ve Akkuyu Nükleer A.Ş.’yi dinlersek 

santralın yapıldığı bölgenin deprem riski düşük. 
Nükleer santral konusunu yakından takip eden 
Jeofizik Yüksek Mühendisi Erhan İçöz ise Kıbrıs 
adasının güneyinden ve hemen kuzeyinden geçen 
iki bindirme fayının yanı sıra Akkuyu kıyılarına 
çok yakın geçen, deniz içinde bir fay hattının daha 
olduğuna dair iddialara dikkat çekiyor. Bu fay-

Deprem ülkesinde 
nükleer sevdası olmaz

Özgür Gürbüz*

felaketin ardından

Nükleer enerjinin tüm genel sakıncalarına ve seçilen yerin fay hatlarına 
yakınlığına rağmen Mersin Akkuyu'da Rusya tarafından üstlenilen nükleer 
santral inşaatı devam ediyor.

2011'de Japonya'da yaşanan Tohoku Depremi sonrası 
Fukuşima Nükleer Santrali

➔

* Gazeteci, Enerji Analisti. 17 Şubat 2023 tarihli Birgün 
gazetesinde yayımlanmıştır.
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ların büyük depremler üretilebileceği ve tsunami-
lere yola açabileceğinin de altını çiziyor. Geçmişte, 
hem bu faylarda hem Hatay'dan geçen Ölüdeniz 
fayında çok büyük depremler olduğu biliniyor. 
İçöz, Hatay'da, MS 587’de 60 bin kişinin öldü-
ğü 'kozmik kıyamet' diye adlandırılan depremi 
hatırlatıyor. Bunları bile bile, Akkuyu’da Fukuşi-
ma benzeri deprem ve tsunaminin tetiklediği bir 
nükleer kaza yaşarsak “kader” mi diyeceğiz?

Fukuşima'da olanlar tahmin edilememişti
Depremlerin nükleer tesislerde bir felakete yol 
açması için reaktör binalarının yıkılmasına da 
gerek yok. Kuvvetli bir deprem santrala verilen ve 
acil durumda reaktörlerin devreden çıkarılması 
için ihtiyaç duyulan elektriğin kesilmesine neden 
olabilir. Böyle bir durumda reaktörün kontrolden 
çıkmaması için eldeki tek güvence dizel yakıtla ça-
lışan acil durum jeneratörleri. Depremde bu jene-
ratörler hasar görürse, tsunami sonucu su altında 
kalırsa (Fukuşima’da oldu), jeneratörden reaktör-
lere giden elektrik hatları zarar görürse 
nükleer kaza kaçınılmaz. Kaldı ki, büyük 
bir depremde santralde çalışan perso-
nelin panikle yapacağı bir yanlış hareket 
bile yeni bir Çernobil’le sonuçlanabilir. 
Mesele betonun depreme dayanıklılığı 
değil, deprem sonracı ortaya çıkabile-
cek olasılıkların bilinmemesi. Bir uçak 
reaktör binasına düşse ve reaktör binası 
sağlam kalsa ne yazar? Uçağın düştüğü 
bir santralda kontrol mü kalır?

İsveç’in Forsmark Nükleer Santralı’n-
da, Temmuz 2006’da bu yazdıklarımız 
gerçek olmuştu. Santralda bir elektrik 
arızası meydana gelmiş, iki reaktör 
devreden çıkmıştı. Üçüncü reaktörün 
devreden çıkması ve soğutulması içinse 
jeneratörlerin devreye girmesi beklendi ama 20 
dakika boyunca bu olmadı. Otomatik devreye 
girmesi gereken jeneratörler el yordamıyla son 
anda devreye alındı ve büyük bir felaket önlendi. 
Santral yetkilileri de biraz daha 
gecikilse yeni bir Çernobil yaşa-
nabileceğini itiraf etmişlerdi. 

'Küçük' nükleer santral bir 
aldatmaca
Deprem sonrası Hatay başta 
olmak üzere elektrik şebekesinin 
devreden çıktığını, elektrik kesinti-
sinin günlerce sürdüğünü biliyoruz. 
Akkuyu’ya elektrik sağlayan hatlarda 
arıza yaşandığını ve artçı depremlerin 
sürdüğü bir sırada personelin santrala 
elektrik sağlamak için jeneratörlerle 
uğraştığını bir düşünün. “Kader planı” 
deyip sorumluluktan kaçamazsınız 

çünkü daha ucuza ve güvenli elektrik üretmek 
varken bu yolu seçen sizsiniz. 

Bir de iktidarı ve muhalefetiyle dillendirilen kü-
çük nükleer reaktör konusu var. Nükleer endüst-

rinin santral maliyeti arttığı için pazar-
lamaya çalıştığı bu mini nükleer belalar 
aslında ne ucuza elektrik üretiyor ne 
de atık sorununa çözüm getiriyor. Kaza 
riski de büyüklerde olduğu gibi devam 
ediyor. Nükleer lobi, mahallelere bile bu 
küçük santral kurma hevesinde. 

Türkiye’de bu tehlikeli hayallere 
kendini kaptıranlara soralım. Deprem 
bölgesindeki 10 ilde 10 küçük nükleer re-
aktörünüz olsaydı, 7 Şubat sabahı çadır 
götüremediğiniz illere, radyasyon ekiple-
rini nasıl götürecektiniz? Su şebekesinin 
yıkıldığı yerlerde su soğutmalı nükleer 
reaktörlere suyu nereden bulacaktınız? 
Sızıntı olan reaktörlerin yanında arama 
kurtarma çalışmalarını nasıl yapacak-

tınız? Saatlerce açamadığınız yolları açıp nükleer 
reaktörün yakınındaki insanları nasıl tahliye ede-
cektiniz? Etkilenen bölgelerdeki insanların tiroit 
kanseri olma riskini azaltmak için gerekli iyot 

tabletlerini nasıl dağıtacaktınız? Eldiven 
veremediğiniz insanlara radyasyon-

dan koruyan kıyafetleri nasıl 
gönderecektiniz? Hilti bulama-
dığınız yerlerde reaktörlerdeki 
nükleer atıkları korumalı alan-
lara nasıl taşıyacaktınız?

Türkiye’nin bir deprem 
ülkesi olduğunu, güvenlik ve 
önlemler konusunda beklenen 
standartların çok gerisinde 
kaldığını kabul edelim. Nükleer 
lobi, küçük ve büyük nükleer 
hayalleriyle Türkiye’yi başımı-
za yıkmadan onları bu ülkeden 
göndermemiz gerek.

Türkiye’de bu tehlikeli 
hayallere kendini 

kaptıranlara soralım. 
Deprem bölgesindeki 

10 ilde 10 küçük 
nükleer reaktörünüz 

olsaydı, 7 Şubat sabahı 
çadır götüremediğiniz 

illere, radyasyon 
ekiplerini nasıl 
götürecektiniz?

İsveç’in Forsmark Nükleer Santralı Temmuz 2006’da yaşanan elektrik 
arızasının ardından yeni bir Çernobil olmanın eşiğinden dönmüştü.
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İDO’dan Deprem Raporu
6 Şubat 2023 günü Maraş merkezli 
büyük deprem felaketinin ardından 
İstanbul Dişhekimleri Odası ger-
çekleştirdiği faaliyetlerle ilgili bir 
deprem raporu yayınladı. 

Rapor içeresinde gerçekleşen 
ayni ve nakdi yardımlar hakkında 
bilgilendirmelerin yanı sıra Acil Diş 
Tedavileri, Barınma Yardımı, Afet 
Bölgesi Dişhekimi Gönüllüleri gibi 
İDO’nun yaptığı çalışmalara yer 
verildi. 

Deprem Raporu’na İDO web 
sitesinden (www.ido.org.tr) ulaşabi-
lirsiniz. 

Bilimsel toplantılar
İstanbul Dişhekimleri Odası’nın 
düzenlediği, Dr. Hafize Öztürk 
Özener’in konuşmacı oldupu ‘Cer-
rahi Olmayan Periodontal Tedavi 
ve El Aletlerinin Kullanımı’ başlıklı 
bilimsel toplantı 18 Ocak’ta, Doç.
Dr. Eda Haznedaroğlu’nun 
konuşmacı olduğu ‘Tat ve Çürük’ 
başlıklı bilimsel toplantı 25 Ocak’ta 
İDO Yılmaz Manisalı Eğitim Merke-
zi’nde yapıldı.

Yerel öğrenci kolu etkinlikleri 
devam ediyor
İDO Yerel Öğrenci Kolu’nun düzen-
lediği, Prof.Dr. Fırat Selvi’nin 
konuşmacı olduğu “Gömük Dişlerin 
Cerrahi Çekimleri ve Post-Operatif 
Süreç” başlıklı bilimsel toplantı, 
12 Ocak’ta İstanbul Üniversitesi 
Dişhekimliği Fakültesi A Amfisinde 
yapıldı.

Yine İDO Yerel Öğrenci Kolu ta-
rafından düzenlenen yardım kam-
panyalı Endodonti Sempozyumu, 11 
Şubat’ta Biruni Üniversitesi Dişhe-
kimliği Fakültesi’nde gerçekleşti.

Sosyal medya üzerinden deprem-
zedeler için başlattıkları kampanya 
ile etkinliğe katılan öğrenciler, yanla-
rında getirdikleri yardımları kolile-
yip deprem bölgesine gönderilmek 
üzere hazırladı. Hazırlanan yardım 
kolileri öğrenciler tarafından İBB’ye 
teslim edildi.

Öğrencilerden dayanışma etkinliği
İstanbul’da

Biruni Üniversitesi Dişhekimliği Fa-
kültesi’nde gerçekleştirilen Endodonti 
Sempozyumundan.

11 Şubat’ta dayanışma amacıyla yapılan endodonti sempozyumunun ardından hazırlanan yardım 
kolileri öğrenciler tarafından İBB’ye teslim edildi.

Dr. Hafize Öztürk Özener’in 
konuşmacı olduğu ‘Cerrahi Olmayan 

Periodontal Tedavi’ başlıklı bilimsel 
toplantı sonrası. 

u

u

https://www.ido.org.tr/


Çanakkale Dişhekimleri Odası, 
6 Şubat 2023 tarihinde merkez 

üssü Kahramanmaraş’ın Pazarcık 
ilçesi olan ve on ilde yıkıma yol açan 
asrın felaketinde açılan yaraları sar-
mak için harekete geçti. 

Oda Yönetim Kurulu’nun çağrı-
sıyla kent merkezinde ve ilçelerde 
yaşayan dişhekimlerinin desteğiyle 
kısa sürede kuru gıda, hijyen malze-
meleri, çocuk bezi, çocuk maması, 
kadın pedi gibi acil ihtiyaçlar Oda 
merkezinde toplandı. Üyelerin 
yardımıyla tasnif edilip paketlenen 
ayni yardımlar kente yerleştirilen 
depremzelerle paylaşılmak üzere Ça-
nakkale Belediyesi Altın Yıllar Yaşam 
Merkezi’ne iletildi. 

TDB’nin deprem bölgesinde acil 
ağız diş sağlığı hizmeti sunumuyla 
ilgili ayrıntılar da meslektaşlarımıza 
aktarıldı. Antakya merkez ilçe, Adı-

yaman ve Kahramanmaraş’ta toplam 
dört konteyner, iki otobüs, on bir 
ünitle sunulacak acil hizmetler için 
gönüllü listesi hazırlandı.
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6 Şubat’ta yaşanan depremlerde iki üyesini kaybeden 
Adana Dişhekimleri Odası Adana’daki meslektaşları-

mızın durumlarının tespitinin ardından daha fazla yıkım 
yaşanan kentlere yardım ulaştırmaya çalıştı. Bu ilk ça-
baların ardından Oda Yönetim Kurulu 19 Şubat’ta Hatay 
Dişhekimleri Odası Başkanı Nebil Seyfettin’i ziyaret etti. 

İmplant eğitimi
Adana Dişhekimleri Odası 21 Ocak’ta Prof.Dr. Tayfun 
Günbay’ın sunumuyla “İmplantolojide Cerrahi Kompli-
kasyonlar ve Çözümleri” konulu bir seminer düzenledi.

TDB Merkez Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Dişhe-
kimleri Odası Başkanı Fatih Güler, açılış konuşmasında 
gündeme ilişkin bilgilendirmelerde bulunarak eğitime 
katılan dişhekimlerine, eğitimin sponsoru olan Bioart 
İmplant’ta ve Prof.Dr. Tayfun Günbay’a teşekkür etti.

Oda’nın Asım Savaş toplantı salonunda düzenlenen 

seminerde Prof. Dr. Tayfun Günbay, doğru planlama-
nın yaşanabilecek komplikasyonları en aza indireceğini 
belirterek komplikasyonla karşılaşmanın nedenlerini; 
cerrahın deneyimi, yanlış planlama, doğru radyolojik 
görüntüleme tekniğinin kullanılmaması, hasta seçimi ve 
cerrahi öncesi hazırlığın yetersizliği olarak tanımladı.

Çanakkale’de yardım kampanyası 

Adana’da deprem sonrası çalışmaları
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ADO’dan kurum ziyaretleri
ADO Yönetim Kurulu üyeleri 19 
Ocak’ta Tepebaşı Ağız ve Diş Sağlığı 
Hastanesi Başhekimi Eşref Kayı-
ran’ı ziyaret etti.  Ziyarette meslek 
sorunlarımızın kamu alanındaki yan-
sımaları ve çözüm önerileri tartışıldı. 
ADO Yönetim Kurulu 23 Ocak’ta 
Ankara Medipol Ü.D.F. Dekanı 
Prof.Dr. Hakan Alpay Karasu’yu 
ve 1 Şubat’ta Ankara Lokman Hekim 
Ü.D.F. Dekanı Prof.Dr. Lale Ka-
raağaçlıoğlu’nu da ziyaret ederek 
çeşitli konular ve çözüm önerileri 
üzerinde karşılıklık görüş alışverişin-
de bulundu. 

Bilimsel etkinlikler
ADO, 26 Ocak’ta Prof.Dr. Köksal 
Baloş’un ‘Dişhekimliğinin Dünü 
Bugünü, Beyaz Önlüğün Manası’ ve 
Prof.Dr. Buğra Özen’in ‘Muaye-
nehanede Çocuk Hasta Yönetimi - 
Davranış Yönlendirmesinden Genel 
Anesteziye Seyir Defteri’ konulu 
sunumlarından oluşan bir bilimsel 
etkinlik düzenledi. 

Keçiören bölge toplantısı
ADO Yönetim Kurulu’nun meslek-
taşlarımızla bir araya geldiği; mesle-
ki ve güncel konuların görüşüldüğü 
bölge toplantısı 19 Ocak’ta Keçiö-
ren’de yapıldı. ADO Başkanı Serkan 
Er, Başkan Vekili Dağhan Erbaz, 
Genel Sekreter Elif Peker Tunç ve 
Sayman Armağan Demirören’in 
katıldığı toplantıda Başkan Serkan 
Er ve Armağan Demirören başta 
bölgede yaşanan sorunlar olmak 
üzere yeni yönetmelikle ilgili sorun-
lar, MYBS, KVKK, Oda aidatları gibi 

konularda meslektaşlarımızı bilgi-
lendirdi.

Ankara Barosu Sağlık Hukuku 
Kurulu 2 Şubat’ta ADO’yu ziyaret 
etti. Ziyarette, Ankara Barosu Sağlık 
Hukuku Kurulu ile ADO’nun ortak 
çalışmaları ve önümüzdeki döneme 
ilişkin planlar hakkında görüş alışve-
rişinde bulunuldu.

Aracılık yapan sanığa para cezası
Dişhekimi olmamasına rağmen sos-
yal medya hesaplarından dişhekim-
liği yetkisindeki faaliyetlere ilişkin 
reklam niteliğinde paylaşımlar yapan 
bir kişi hakkında ADO tarafından  
suç duyurusunda bulunulmuş, hesap 
sahibinin 3224 sayılı Türk Dişhekim-
leri Birliği Kanunu’nun 45. Madde-
sinde düzenlenen aracılık yapmak 
suçundan cezalandırılması talep 
edilmişti. 

Şikâyet üzerine başlayan ceza 
yargılamasında Ankara 58. Asliye 
Ceza Mahkemesi, sanığın suçu işledi-
ğinin sabit olduğunu değerlendirerek 
hapis ve adli para cezasına hükmetti. 
Kararın gerekçesinde; sanığın dişhe-
kimi olduğuna dair hatalı bir izlenim 

yarattığına, talep yaratmaya yönelik 
ifadelerle haksız kazanç elde ettiğine 
vurgu yapıldı. 

Ankara Dişhekimleri Odası tara-
fından yapılan açıklamada “önceden 
olduğu gibi bundan sonra da sağlık 
hizmetinin ticari ilişkilerin konusu 
olmasını önlemek, hastalarımızla 
ilişkimizde dürüstlüğü ve güveni 
korumak için hukuki girişimlerimizi 
sürdüreceğimizi meslektaşlarımızın 
bilgisine sunarız” ifadeleri kullanıldı.

Osmaniye Dişhekimleri Odası’na 
geçmiş olsun ziyareti
6 Şubat’ta yaşanan deprem felaketi-
nin ardından ADO Yönetim Kurulu 
üyeleri Osmaniye Dişhekimleri 
Odası Başkanı Burak Acun ve Yöne-
tim Kurulu üyelerine geçmiş olsun 
ziyaretinde bulundu.

Ziyarette, ADO heyeti bölgede dep-
remden etkilenen diğer illerle birlik-
te koordinasyonu sağlayıp yardımları 
organize şekilde ulaştıran meslektaş-
larımıza önümüzdeki süreçte deprem 
kriz yönetimi planları doğrultusunda 
her türlü desteği vereceklerini ifade 
etti.

ADO’dan deprem bölgesine ziyaret

19 Ocak’ta Keçiören’de yapılan bölge toplantısında ADO Başkanı Serkan Er meslektaşlarımızı çeşit-
li konularda bilgilendirdi (solda). ADO Yönetim Kurulu üyeleri aynı gün Tepebaşı Ağız ve Diş Sağlığı 
Hastanesi Başhekimi Eşref Kayıran’ı ziyaret etti (sağda).

Ankara Barosu Sağlık Hukuku Kurulu 
2 Şubat’ta ADO’yu ziyaret etti.

ADO Yönetim Kurulu 23 Ocak’ta 
Ankara Medipol Ü.D.F. Dekanı Prof.Dr. 

Hakan Alpay Karasu’yu ziyaret etti.
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Dış İlişkiler Komisyonu
A. Tarık İşmen
Sorumlu MYK Üyesi

İstanbul

Prof. Dr. Taner Yücel İstanbul

Dr. Uğur Ergin İstanbul

Dr. Duygu İlhan İstanbul

Dişhekimi Yaprak Kalkan İstanbul

Prof. Dr. Burcu Özdemir Ankara

Prof. Dr. Hakan Özyuvacı İstanbul

Prof. Dr. Hande Şar Sancaklı İstanbul

Dişhekimi Sina Saygılı İstanbul

Prof. Dr. Nermin Tarhan Ankara

Genç Dişhekimleri Komisyonu
Alper Dilek
Sorumlu MYK Üyesi

Samsun

Sait Albayrak Samsun

Yıldız Arslan Çanakkale

Özge Duva Yeleser İzmir

Ayşe Emek Eskişehir

Barış Kadıgil Antalya

Melisa Karabıyık Sakarya

Tuğçe Nur Özdal Erzurum

Mehmet Fatih Pakyürek İstanbul

Can Ünlü Kayseri

TDB Merkez Yönetim Kurulu 2022-2024 döneminde TDB komisyonlarında görev alacak meslektaşlarımızın 
isimlerini belirledi. Komisyonlarımızın başarılı bir çalışma dönemi geçirmesini diliyoruz.

2022/2024
DÖNEM
19. 
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TDB Komisyonları

Özlük Hakları Komisyonu
Umut Barış Baykara
Sorumlu MYK Üyesi Muğla

Süleyman Selami Erçelik Denizli

Serenay Kırlı İstanbul

Funda Filiz Kocamangil Erzurum

Handan Tuğçe Oğuz Ankara

Demet Patoğlu Kantarcı Kocaeli

Aydan Tunca Akbulut İzmir

Hüseyin Tunç Antalya

Melahat Türkmen Tekirdağ

Uğur Can Ünlügenç Adana

Kongre ve Fuar Komisyonu

Tolga Beray 
Sorumlu MYK Üyesi

Sakarya

Gürbüz Eldeniz
Sorumlu MYK Üyesi

Konya

Alper Altay Bursa

Hasan Boğa Adana

Armağan Demirören Ankara

Özgür İnan Konya

Melis Sıla Ürencik Eskişehir

Erman Ürer Samsun

Gökhan Yıldırım Antalya

Toplum Ağız Diş Sağlığı Eğitimi 
Komisyonu

A. Tarık İşmen
Sorumlu MYK Üyesi

İstanbul

Feride Aktan İstanbul

Kıvanç Bektaş Kayhan İstanbul

Behiye Bolgül Hatay

Ece Eden İzmir

Seda Elmas Sakarya

Emre Mumcu Eskişehir

Nursen Topçuoğlu İstanbul

Ayşe Ece Uzun İstanbul

Ayşe Songül Yargıcı İstanbul

Mevzuat Komisyonu

R. Naim Şenyurt 
Sorumlu MYK Üyesi

Isparta

Gürbüz Eldeniz
Sorumlu MYK Üyesi

Konya

Ali Muhittin Gül Kocaeli

Serhat Işılak Mersin

K. Tümay İmre İzmir

Behlül Karakaş Trabzon

Ahmet Örmeci Isparta

Fatih Özçayan İstanbul

Burç Taylan Muğla

Yunus Uçkan Adana

Fatih Güler  
Sorumlu MYK Üyesi

Adana

Hüsnü Çuhadar Ordu

Şemsettin Serhat Doğru İzmir

Dağhan Erbaz Ankara

Töre Genç Kocaeli

Yusuf Sert İstanbul

Hamza Turan Kocaeli

Erkan Yarapsan Tekirdağ

Ağız Diş Sağlığı Hizmetlerinde 
İnsangücü Planlaması ve 
Finansman Komisyonu

Kadın Dişhekimleri Komisyonu
Emel Eroğlu
Sorumlu MYK Üyesi

Bursa

Sibel Danışman Uzbilek Ankara

İmge Aslı Davulcu "Denizli

Eylem Duymaz İstanbul

Esra Ekizer Kayseri

Fadime Günaydın Mersin

Rengin Oskay Eskişehir

Banu Tandoğan Isparta

Asena Ziyan Karaköse Adana
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Etik Kurul
Burak Saran
Sorumlu MYK Üyesi

Balıkesir

Süha Alpay Ankara

A. R. İlker Cebeci Ankara

Süleyman Dilek Adana

Bekir Murat Güner Sakarya

Çağlar Gürbüz Çanakkale

Funda Gülay Kadıoğlu Ankara

Ramazan Macit Karaman Antalya

Burçin Yaylalı Kurtdere Balıkesir

Yeşim Saraç Sakarya

Füsun Yaşar Ankara

Gürkan Sert (Danışman) İstanbul

Basın Yayın Komisyonu
Emel Eroğlu
Sorumlu MYK Üyesi

Bursa

Tuğba Alaybeyoğlu Gürbüz Çanakkale

Gizem Bayraktaroğlu İzmir

H. Emre Harbalıoğlu Samsun

Ayça Hor Antalya

Elif Peker Tunç Ankara

İnci Yağdıran Kayseri

Yardımlaşma Fonu Komisyonu
Tolga Kutal
Sorumlu MYK Üyesi

Tekirdağ

Gürbüz Eldeniz
Sorumlu MYK Üyesi

Konya

Mesleki Ürün ve Hizmetler 
Komisyonu
Umut Barış Baykara
Sorumlu MYK Üyesi

Muğla

Fazlı Özgür Tandoğan Isparta

Gülin Uğur Çanakkale

A. Burak Yandımata Ankara

Ağız Diş Sağlığı Muayene ve Tedavi 
Ücretlerini Belirleme Komisyonu

Tolga Beray
Sorumlu MYK Üyesi

Sakarya

Emin Demir Kayseri

Süleyman Sami Doğangün Çanakkale

Hüseyin Eminoğlu Ankara

Volkan Güngör İstanbul

Mehmet Yücel Özbaş Gaziantep

Serdar Özkan Muğla

Faik Serhat Özsoy Ankara

Hamza Turan Kocaeli

Mehmet Ali Yalçın Mersin

Sağlık Turizmi ve Ağız Diş Sağlığı 
Hizmetlerine Yansımaları Komisyonu

A. Selhan Kaya 
Sorumlu MYK Üyesi

Antalya

Fatih Güler
Sorumlu MYK Üyesi

Adana

Mete Algen Konya

Hakan Güneş Tekirdağ

Kemal Devrim İşçi Eskişehir

İrfan Karababa Denizli

Mehmet Barış Küçük Muğla

Derya Öznam İstanbul

Elif Peker Tunç Ankara

Aslı Tuncer İstanbul

Gökhan Uzel Sakarya

Gassan Yücel Antalya

Tanıtım ve Bilgilendirme
Komisyonu

Tolga Beray
Sorumlu MYK Üyesi

Sakarya

A. Selhan Kaya
Sorumlu MYK Üyesi

Antalya

Musa Akyol Denizli

Meltem Çağın Alkan Yıldırım Kocaeli

Evre Baltalı Eskişehir

Özgür Başaran Balıkesir

Eşarı Öyküm Dilek Antalya

Işıl Karataş İstanbul

Yasemin Nacar Gürkan Ankara



edebiyatta dişhekimliği

F ran beni dürttü ve başıyla televizyonu işaret 
etti. “Tepesine bak,” diye fısıldadı. “Benim 
gördüğümü sen de görüyor musun?” Onun 

baktığı yere baktım. İnce, kırmızı bir vazo vardı, 
içine birisi birkaç bahçe papatyası 
tıkıştırmıştı. Vazonun yanında, 
dantel örtünün üstünde, dünyanın 
en çarpık, en çentikli dişlerinden 
oluşan eski bir alçı kalıp duru-
yordu. Korkunç görünümlü şeyin 
dudakları yoktu, çenesi de yoktu; 
sadece koyu, sarı zamka benzeyen 
bir şeye yerleştirilmiş o eski alçı 
dişler vardı. (Sayfa 21)

* * *
Fran kadehini Bud’dan alıp, “Te-

şekkürler,” dedi. Gözleri yeniden 
dişlere takıldı. Bud onun nereye baktığını gördü. 
Arabalar pisti inletiyordu. Siyah birayı aldım ve 
dikkatimi ekrana verdim. Dişleri beni ilgilendir-
mezdi. “Diş tellerini takmadan önce Olla’nın dişleri 
de bunlara benziyordu,” dedi Bud, Fran’e. “ben 
onlara alıştım. Ama galiba orada tuhaf 
görünüyorlar. Bütün çabalarıma 
rağmen, onları neden ortalıkta 
tuttuğunu anlamıyorum.” Olla’ya 
bir göz attı. Sonra bana bakıp göz 
kırptı. Baba koltuğunu oturup ba-
cak bacak üstüne attı. Siyah birası-
nı içerek Olla’ya uzun uzun baktı.

Olla bir kez daha kızardı. Alkolsüz bira şişesini 
elinde tutuyordu. Bir yudum aldı. Sonra şöyle dedi: 
“Bud’a ne çok şey borçlu olduğumu hatırlatıyorlar 
bana.”

“Ne dedin?” dedi Fran. Kuruyemiş 
kutusunu karıştırıp kaju cevizi arıyor-
du. Yaptığı şeyi bırakıp Olla’ya baktı. 
“Pardon, duyamadım.” Fran gözlerini 
kadına dikip baktı ve söyleyeceği bir 
sonraki şeyi bekledi.

Olla’nın yüzü yine kızardı. “Minnet-
tar olduğum bir sürü şey var,” dedi. 
“Bu da minnettar olduğum şeylerden 
biri. Bud’a ne çok şey borçlu oldu-
ğumu bana hatırlatsınlar diye onları 
ortalıkta tutuyorum.” Alkolsüz birasını 
içti. Sonra şişeyi indirip şöyle dedi: 

“Güzel dişlerin var, Fran. Hemen fark ettim. Ama 
benim dişlerim çocukken çarpık çıktı.” Tırnağıy-
la ön dişlerinin birkaçına hafifçe vurdu. Dedi ki: 
“Annemle babam dişlerimi yaptırmam için gerekli 
parayı karşılayamadı. Dişlerimin her biri başka 
yöne bakıyordu. İlk kocam nasıl göründüğümü 
umursamıyordu. Kesinlikle umursamıyordu! Bir 
sonraki, içkisinin nereden geleceği dışında hiçbir 
şeyi umursamıyordu. Bu dünyada tek bir dos-
tu vardı, o da şişesiydi.” Başını iki yana salladı. 
“Sonra Bud çıkageldi ve beni dertten kurtardı. 
Birlikte olmaya başladıktan sonra, Bud’ın söylediği 
ilk şey, ‘Şu dişleri yaptıracağız,’ oldu. O kalıp, 
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Dünya edebiyatında dişhekimliği çalışmam yeni katkılarla sürmeye devam ediyor. Çanakkale Dişhekimleri Odası 
Genel Sekreteri meslektaşım Tuğba Gürbüz’ün önerisiyle okuduğum Raymond Carver’ın Katedral kitabında 
yer alan Tüyler hikayesi benim için oldukça ilginçti. Raymond Carver daha önce hiç okumadığım bir yazardı. 
Öyküyü okuduktan sonra bir durup düşünüyorsunuz; dalgalı sarı saçları olan bir kadın nasıl olmalı veya sesiyle 
tanımlanan bir insan aklınızı başınızdan alacak bir görüntüde mi olmalı, tüylerinde gökkuşağının tüm renklerini 
taşıyan bir kuşun sesi nasıl olur?  Bir bebek sadece güzel olunca mı sevilmeye değer, ölümcül tehlikeler varken bir 
pistin etrafında arabalar niye tur atar... İşte bu düşüncelerin arasında mesleğimizde sıkça duyduğumuz bir kavram 
karşımıza çıkıyor, öncesi ve sonrası...

Minnettarlığın ifadesi

Neşe Dursun *

Can Yayınları, 1. baskı 2014

Katedral

Raymond Carver
Çev: Ayça Sabuncuoğlu

* Dişhekimi, TDB 13. dönem Merkez Yönetim Kurulu üyesi

“Güzel dişlerin var, Fran. Hemen 
fark ettim. Ama benim dişlerim 

çocukken çarpık çıktı.” Tırnağıyla 
ön dişlerinin birkaçına hafifçe 

vurdu. Dedi ki: “Annemle babam 
dişlerimi yaptırmam için gerekli 
parayı karşılayamadı. Dişlerimin 
her biri başka yöne bakıyordu.”

➔
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Raymond 
Carver

R aymond Clevie Carver Jr.  1938’de ABD’nin 
Oregon eyaletinin Clatskanie kasabasında doğdu. 

Erken yaşta evlenip çocuk sahibi olan Carver ailesine 
bakmak için, kurye, hademe, kütüphane sorumlusu 
ve fabrika işçisi olarak çalıştı. Erken evliliği Carver’ın 
hayatına yön verdi, yazı çalışmalarına ancak yıllar sonra 
yoğunlaşabildi.

1961’de ilk öyküsü, “Öfkeli Mevsimler” yayımlandı. 
İlk hikâye kitabı “Lütfen Sessiz Olur musun, Lütfen?” 
1976’da çıktı. Ulusal Kitap Ödülü’nü alan bu kitaptan 
sonra, Carver’ın minimalist yazısında bir başyapıt kabul 
edilen Aşktan Sözettiğimizde Sözünü Ettiklerimiz 
yayımlandı. Yazar olarak giderek tanınan Carver, 
çeşitli üniversitelerde ders verdi. Katedral (1983) ve 
ölümünden önceki son hikâye kitabı Telefon Ettiğim 
Yer’in (1988) yanısıra şiirlerini Kış Uykusuzluğu ve  
Suyun Başka Suya Karıştığı Yer gibi kitaplarında 
toplamıştır. 

Carver, 1988’de 50 yaşında Port Angeles’ta akciğer 
kanserinden hayatını kaybetti.

ortodontiste yapacağım ikinci ziyaret vesilesiyle 
Bud’la buluşmamızdan hemen sonra yapıldı. Teller 
takılmadan hemen önce.”

Olla’nın yüzünün kırmızılığı geçmedi. Ekrandaki 
görüntüye baktı. Alkolsüz birasını içti, başka söyle-
yecek bir şeyi yok gibiydi.

“Şu ortodontist çok becerikli olmalı,” dedi Fran. 
Televizyonun tepesindeki korku filmi dişlerine 
tekrar baktı.

“Harikaydı,” dedi Olla. Koltuğunda dönüp, “Ba-
kın,” dedi. Ağzını açıp bize dişlerini bir kez daha 
gösterdi, utangaçlığından eser kalmamıştı.

Bud televizyonun yanına gidip dişleri almıştı. Ol-
la’nın yanına gidip onları Olla’nın yanağına tuttu. 
“Öncesi ve sonrası,” dedi Bud.

Olla uzanıp kalıbı Bud’dan aldı. “Biliyor musu-
nuz, ortodontist bunları alıkoymak istedi.” Konu-
şurken onları kucağında tutuyordu. “Olmaz, dedim. 
Onların benim dişlerim olduğuna dikkatini çektim. 
O da bunun yerine kalıbın resimlerini çekti. Resim-
leri bir dergiye vereceğini söyledi bana.”

Bud, “Ne tür bir dergi olduğunu siz düşünün. Bu 
türden bir yayının pek revaçta olduğunu sanmıyo-
rum,” dedi ve hepimiz güldük.

“Telleri çıkardıktan sonra, gülerken hep elimi 
ağzıma götürüyordum. İşte böyle,” dedi Olla. “Ba-
zen hala yapıyorum. Alışkanlık işte. Bir gün Bud 
dedi ki: ‘İstediğin zaman bunu bırakabilirsin, Olla. 
Bu kadar güzel dişleri saklamana gerek yok. Artık 
güzel dişlerin var.’” (Sayfa 22-23)

32. Euro Dişhekimliği Kongresi 

22-23 Mayıs 2023
Barselona - İspanya
www.eurodentistry.dentalcongress.com

Dental Salon 2023
53. Moskova Uluslararası Sergisi

24-27 Nisan 2023
Moskova - Rusya
www.en.dental-expo.com

Greater NewYork Dental Meeting

24-29 Kasım 2023 
New York - ABD
www.gnydm.com

28 Kasım - 2 Aralık 2023
Paris - Fransa
www.adfcongres.com

Fransa Dişhekimleri Birliği (AFD)
Kongresi

Kongre Kurs Sempozyum

26-29 Ekim 2023 
Congresium Kongre ve Fuar Merkezi
Ankara

TDB 27. Uluslararası Dişhekimliği 
Kongresi

Dünya  Dişhekimleri Birliği  
FDI 107. Kongresi

24-27 Eylül 2023
Sidney - Avustralya
www.fdiworlddental.org
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Alejandro Zambra
Ayrıntı Yayınları

146 s. 
1. baskı 2015

Çeviri: Çiğdem Öztürk

Şili, yeryüzündeki depremlerin % 
81’inin gerçekleştiği Pasifik Ateş 
Çemberi içinde yer alan, doğuda 

And Dağları ile batıda Büyük Okyanus 
arasına sıkışmış, ince, uzun bir şerite 
yerleşmiş, sık sık sallanan bir ülke, tıpkı 
Türkiye gibi. 

İki ülkenin benzerliği sismik hareket-
lerle sınırlı değil. 1960’lı ve 70’li yıllarda 
siyasî kutuplaşmanın ve karmaşanın 
yoğun yaşanması, Salvador Allende’nin 
kurduğu sol hükümetin 1973 askeri dar-
besiyle devrilmesi ve ardından yaşanan 
insan hakları ihlalleri, bize fazlasıyla 
aşina. Resmi rakamlara göre dikta rejimi 
döneminde 40 bini aşkın kişi, insan hak-
ları ihlaline uğradı. Üç binden fazla ölü ve 
kayıptan sorumlu olan Augusto Pino-
chet’nin sağ askeri diktatörlüğü onlarca 
yıl sürdü. Şili, 1988 yılında yapılan referandumun 
ardından 1990 yılında sivilleşebildi. Şilili sanat-
çılar, yazarlar yapıtlarında askeri darbeye, dikta 
rejimi sırasında yaşanan hak ihlallerine, kayıplara, 
ölümlere sıklıkla değindi. Çağdaş Şili Edebiyatı’nın 
en önemli temsilcilerinden Alejandro Zambra 
da bu yazarlardan birisidir. 

Askeri darbeden birkaç yıl sonra dünyaya gelen 
Zambra, hemen her yapıtında diktatörlük döne-
mini konu eder. Kahramanları çoğunlukla yazma 
eylemiyle yakından ilgili, ya yazar ya da edebi-
yat öğrenimi görmüş kimselerdir. Çocuklukları 
sessizliğin ve korkunun hâkim olduğu Pinochet 

döneminde geçmiştir. Büyükler ölürken, 
öldürürken ya da korkuyla sus pus otu-
rurken onlara düşen bir kenarda oturup 
resim yapmak, okula gidip okuma yazma 
öğrenmek, oyun oynamaktır. Çocuklukları 
süresince adını koyamadıkları hüzünlere, 
derin acılara, suspus olma hâline tanıklık 
etmişlerdir. Aileler arasındaki kutuplaş-
ma onlara sirayet etmez. Kurbanların ve 
apolitik ailelerin çocukları arkadaştır ama 
büyükleri birbiriyle arkadaşlık etmekten, 
birbirine güvenmekten alıkoyan siyasî 
koşullar mevcuttur ve bireyleri derinden 
etkileyen, onlar arasında keskin yarıklara 
yol açan fay hatları gibi hareket etmek-
tedir. Bu sebeple sevilen romanlarından 
biri olan “Eve Dönmenin Yolları”nda 
depremi anlatının merkezine oturtarak 
onu gerçekte yaşanan bir felaket olmanın 

yanı sıra toplumsal yarılmanın metaforu olarak 
kullanması şaşırtıcı değildir. 

“Yardımcı Roller” adlı ilk bölüm, 5 Mart 1985 
Santiago depreminde dokuz yaşlarında olan 
anlatıcının deprem gecesini hatırlamasıyla açılır. 
Bir duvarı, bir sıra çalılığı paylaştığı halde ülkenin 
geneline hâkim korku ve kuşku atmosferi nede-
niyle birbirlerine yabancılaşan komşuların sokağa 
fırladığı o gece, anlatıcı, bekâr komşusu Raul’ün 
yeğeni Claudia ile tanışır. Claudia ile anlatıcının 
yolları bir süre sonra yeniden kesişir. Claudia 
birlikte yaşamadığı dayısını takip etmekle görev-
lendirdiği anlatıcı ile düzenli buluşarak rapor alır. 

Kitap

Depremler ülkesi Şili’de 2010’da gerçekleşen 8.8 büyüklüğündeki deprem tsunamiye de yol açmıştı.

TDBD Yayın Kurulu üyesi
Tuğba Gürbüz
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 Dr. Taner Gören   
Ayrıntı Yayınları

256 s. 
1. baskı Ocak 2023

Naci Görür 
Doğan Kitap

136 s. 
1. baskı 2020

Türkiye’de Deprem
Az Gittik Uz Gittik

T ürkiye’nin önde gelen yerbilimci-
lerinden Naci Görür, depremlerle 

yaşamayı öğrenmesi gereken bir topluma 
bir başucu kitabı sunuyor: Türkiye’de 
Deprem. Siyasi yönetimlerden kamu 
kuruluşlarına, yurttaşlardan sivil toplum 
örgütlerine kadar herkesin, her kesimin 
bilmesi gereken konuları, yıllarını bilime, 
bilimi de toplumun hizmetine sunmuş bir 
bilim insanının kaleminden okuyacaksı-
nız:

Türkiye’nin ve İstanbul’un riskli bölge-
leri nereler?

Beklenen İstanbul depreminin sonuçla-
rı ne olacak?

Yerel yönetimler ve kamu kuruluşları-

nın çalışmaları yeterli mi?
Kanal İstanbul’un ve kentsel dönü-

şümün İstanbul depremine etkisi ne 
olabilir?

Depremle yaşamayı öğrenmek ne 
demek?

 Prof.Dr. Naci Görür, bilimin, aklın, vic-
danın sorumluluğuyla, yöneticilerinden 
yurttaşlarına kadar bütün bir topluma 
yeniden soruyor: “Orada kimse var mı?”

Türkiye’de Deprem kaderini kâr hırsı-
na, sorumsuz yöneticilere teslim etmeyen, 
toprak altında bıraktıklarını unutmayan, 
hiçbir şey eskisi gibi olmamalı diyenlerin 
başucu kitabı.

(Tanıtım Bülteninden)

Bu kitap, makine mühendisi olacakken 
tesadüfen doktor olmuş, doktorluğu 

çok sevmiş, hekimliği severek uygulamış, 
bildiklerini öğrencilerine severek öğret-
meye çalışmış bir hekimin feryadıdır.

Hekimin muayene için gelen hastası ile 
yaptığı konuşmaya tıp dilinde “anamnez 
alma” ve ardından iznini alarak hastayı 
muayene etmeye başlaması işlemine de 
“fizik muayene” adı verilir.

Son yıllarda sağlık hizmetlerinin 
özelleştirilmesi ve hastanın bir müşteri 
gibi görülmesinin ardından hastalıkların 
tanımlanmasında bu iki önemli yönte-
min yerine ileri teknolojilerin ürünü ve 
oldukça pahalı laboratuvar tetkiklerinin 
konulması hekimlerin tanı koymakta 

zorlanmasına, hastalarla sürekli karşı 
karşıya gelmesine sebep olmaktadır.

Sanıldığının aksine, bilgisayar tekno-
lojisine dayalı hiçbir ileri teşhis yöntemi 
anamnez ve fizik muayenenin yerini 
alabilmiş değildir.

Bu kitabın yazarı hastalarına zaman 
ayırmanın, anamnez almak ve yeterli fizik 
muayene yapmanın hekimler açısından 
bir etik gereklilik olduğunu düşünmek-
tedir. Kitapta yer alan anılar ve gerçek 
hayat hikâyeleri sağlık sisteminin geldiği 
yerin sorgulanması ve hastaların müşteri 
olarak görülmesinin irdelenmesidir.

Bu yüzden bu kitap sevgili Füruzan’ın 
deyimiyle “Bir ahlak kitabıdır” da.

(Tanıtım Bülteninden)

Sağlığın Ölümü

Bölümün adının “Yardımcı Roller” olması sebepsiz 
değildir. Çünkü anlatıcı, Raul’ü neden izlediğini 
bilmez. İçten içe sezdiklerini ancak büyüyüp yetiş-
kin olduğunda anlamlandırmakta, hafıza yoluyla 
açığa çıkardıkları üzerinden hem kişisel geçmi-
şine hem de toplumsal geçmişe bakarak susmuş 
yetişkinler ile susturulmuş olanlar arasındaki farkı 
kavramaktadır. Onun, yazılmakta olan bir roma-
nın kahramanı olduğunu ancak ikinci bölüme 
geçtiğimizde anlarız. 

“Eve Dönmenin Yolları”, yazılmakta olan roman 
ve onu yazan yazarın yazma, yaratma eylemi üze-
rine düşünceleri, yazım esnasında yaşadıklarıyla 
akıp gider. Böylece romanın içindeki romanın 
içinde anlatılanlar, geriye dönecek evi kalmayan-

ların hikâyeleri, daha da vurucu bir hâl kazanır. 
Yazılmakta olan romanın taslağı, iyi olduğuna 
inandığımız hafızayı, güvenli bildiğimiz evlerimizi, 
üzerine sağlamca bastığımız zannettiğimiz zemini 
tartışmaya açar. Ve bize şu unutulmayacak cümle-
leri armağan eder:

“Eğer çıkarılması gereken bir ders varsa onu 
çıkaramadık. Şimdi düşünüyorum da zemine 
duyulan güveni kaybetmek iyi bir şey, her şeyin 
bir anda tepetaklak olabileceğini bilmek şart. 
Ama biz bütün olan bitenin ardından öylece her 
zamanki hayatımıza geri döndük.” 

Düşünme sırası şimdi bizde. Her şeyin tepetak-
lak olduğu, hâlâ her anlamda sarsıldığımız bu gün-
leri nasıl atlatacağız? İleride neyi farklı yapacağız?



diş etlerinde görülen iltihaplanmaların 
yanında tedavi için kullandığı meyan kökü nedeniyle 
o beyaz dişleri kararmıştı. Yaşamı boyunca dişleri-
ne bu kadar önem veren bir kişinin hasta ve siyah 
dişlerle bu dünyadan göçmesi ise onun için tam bir 
trajedi ve ironi idi. 

Oğul Napolyon’un Dişleri
Başka bir trajedi ise dişlerine bu kadar özen gösteren 
imparatorun oğlunun dişlerinin çok kötü olması idi. 
1. Napolyon’un tek meşru çocuğu olan 1811’de doğan 
Napolyon François Joseph Charles Bonapar-
te, yani 2. Napolyon ise babasının aksine süt dişleri-
nin çıkmasından, ölümüne kadar dişlerinin problem-
leriyle uğraşmak zorunda kaldı. Ölümünden sonra 
bile ölüm nedeni ile ilgili hipotezler dişleri üzerinden 
yapıldı. 

2. Napolyon, daha bir yaşındayken diş sorunları 
yaşadığını babasının seferdeyken, prensin mürebbi-
yesi Madam Montesquiou ile olan yazışmalarından 
anlıyoruz. İmparator oğlunun iyi olup olmadığı 
sorusuna Madam Montesquiou şöyle cevap veriyor; 
‘Bazen huysuz ve ağlıyor. Muhtemelen diş ağrısı 
çekiyordur.” İmparatorun cevabı ise ‘Kral ağlaması 
çirkin olur’ şeklindedir. 

Daha sonraki mektupta ise; ‘Umarım yakında 
bana son dört dişinin çıktığını söylersin’ Buna cevabı 
Belçika’dan Dresden’e 16 aylık olan oğlunun yanına 
gelen karısı Marie-Louise’den alır: ‘On beş dişi var 
ama henüz konuşmuyor.’ 

1813’den 1814’e kadar imparatoriçenin, imparatora 
yazdığı mektuplarda prensin sağlık durumuyla ilgili 
bilgilendirme hep diş üzerinden olur. Mektuplardan 
bazılarına gizlice bir göz atarsak tarihler ve yazı-

D oktor O’Meara, imparatoru bütün 
gücüyle yere yatırdı. Üstüne bastırarak 
büyük bir gayretle imparatorun ağzını 

açmaya çalışıyordu. İmparator can havliyle dokto-
run müdahalesine karşı koyuyordu. Birkaç dakika 
süren bu mücadele sonunda Doktor, elinde impara-
torun dişiyle zafer kazanmış komutan edasıyla terini 
siliyordu. 

İmparatorun adı Napolyon Bonapart idi ve 
Doktor O’Meara’nın elindeki diş Napolyon’un çeki-
len ilk dişiydi. Çünkü imparatorun dişleri her zaman 
güzel ve bakımlıydı. Ta gençliğinden beri dişlerine 
çok dikkat ediyordu. Öyle ki Toulonlu genç bir kadı-
nın sırf dişleri nedeniyle ona aşık olduğu söylenirdi. 
Yine ünlü yazar Alexandre Dumas, bir yazısında 
Napolyon’un dişlerinin çok güzel olduğunu ama 
ellerinin daha güzel olduğundan bahseder. Savaş 
alanlarında yanından silahını ve bir de diş fırçası-
nı hiç eksik etmezdi. 103 parçadan oluşan bir diş 
bakım seti vardı. Tüm seyahatlerinde bu diş bakım 
seti de yanındaydı. 

Ama yaşamının son zamanlarında, daha doğru-
su sürgün yıllarında görülen 
iskorbüt hastalığı nedeniyle 
İmparator Napolyon’un o gü-
zelim dişleri sağlığıyla beraber 
kötüleşmişti. Hastalık sonucu 

çağrışımlar
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lanlar şöyle:
1813, ‘Oğlum gerçekten 

iyi gidiyor. Üç aydan beri 
bütün dişleri uzadı.’

8 Şubat 1814, ‘O şimdi 
oldukça iyi. Ama bu 
sabah şiddetli diş ağrısı 
vardı. İki çürük dişi var. 
Bu beni üzüyor.’ 

25 Şubat 1814, ‘Bu gece şiddetli bir diş ağrısı 
çekiyor. Ağrı çürük dişinden kaynaklı. Doktor 
Dubois, bu çürük dişi almaktan bahsediyor ama 
oğlunu bu ameliyatı olmaya ikna etmek neredey-
se imkânsız. Çünkü sadece dişine pamuk koymayı 
önerdiğimizde bile fena halde bağırıyor.’

27 Şubat 1814, ‘Bu gece gerçekten iyi. Sabah 
6’ya kadar uyudu. Ama gene de oldukça huysuz-
du ve bu davranışını, genellikle ona büyük acı 
veren diş ağrısına bağladım.’

28 Şubat 1814, ‘O gerçekten iyi, sadece yarım 
saat ağrısı vardı. Geceyi rahat geçirdi’

29 Şubat 1814, ‘Hiçbir sorun yaşamadı.’
2 Mart 1814, ‘Bu sabah, oğlunuz iyi değildi. Diş-

lerinden gerçekten muzdarip. Sürekli şiddetli diş 
ağrıları var. Korkarım ki çürük dişleri ona uzun 
bir acı yaşatacak.’

3 Mart 1814, ‘Oğlun iyi, bütün gece iyi uyudu 
ve günün geri kalanında iyi bir ruh halindeydi. 
Çürük dişlerinin ona rahatsızlık vermemesi koşu-
luyla, küçük rahatsızlığının tamamen iyileştiğini 
düşünüyorum. Çünkü uzun zamandır ona gerçek-
ten büyük acı çektirdiler.’

13 Mart 1814, ‘Oğlun sevgilerini gönderdi, uma-
rım bu gece daha iyi ve mutlu hisseder. Çünkü 
gün boyu şiddetli diş ağrıları vardı.’

14 Mart 1814, ‘Oğlun iyi, sevgilerini gönderdi ve 
şiddetli diş ağrıları tamamen bitti.’

16 Mart 1814, ‘O çok iyi ama hâlâ dişlerinden 
biraz acı çekiyor.’

18 Mart 1814, ‘Oğlun sevgilerini gönder-
di; dişlerinden acı çektiğini söylemesi 

dışında iyi. Çok sık dişlerinden 
şikâyet ediyor ama gezmeye 

çıkmanın diş etlerinin 
ve ağzının şişmesi 

ve iltihaplanması ile bağdaşmadığını ve onu bu 
zevkten mahrum bırakmak zorunda kalacağımızı 
söylediğimde aniden ağrıları ortadan kayboldu 
ve bu gece onlardan hiç şikâyet etmedi.’

20 Mart 1814, ‘Oğlun düşündü ve bana bazen 
diş ağrısı olsa da iyi hissetiğini söyledi. Sana 
sevgilerini gönderdi.’

25 Mart 1814, ‘Onunla diş ağrıları hakkında 
defalarca konuştuk, şikâyetleri olduğunu söyledi 
ama zaman zaman güldü. Ben de o anlarda onun 
ağrıları hakkında şüphe duydum.’

3 Ağustos 1814, ‘Oğlunuzun sağlığı hakkında iyi 
bir haberimiz var. Diş ağrıları olsa da kendisini 
iyi hissettiğini söyledi.’

Hal böyle olunca 1. Napolyon’un vasiyetname-
sinin 6. maddesi dişleri sorunlu olan bir varis için 
oldukça ironikti: ‘Oğluma dişçimde bulunan altın 
diş bakım setimi bırakıyorum.’ 

Tüberküloz mu? Zehirlenme mi?
2. Napolyon malesef uzun yaşamadı. 21 yaşında 
yaşama veda etti. Tüberkülozdan öldüğü söylen-
di. Ama daha sonra zehirlendiğine dair ortalıkta 
dedikodular dolaştı. Bu iddiayı ilk ileri süren 1. 
Napolyon’un kuzeni Arşidüşes Stephenie’dir. 
Arşidüşes iddiasını 11 Ağustos 1910 tarihli Paris 
gazetesi Reue de Paris’te dile getirdi. İddiasına 
göre; eski hizmetçisi ölüm döşeğinde arşidüşesi 
yanına çağırtır. Arşidüşes Stephanie, eski hizmet-
çisinin yanına gider. Hizmetçi ona 2. Napolyon’u 
dişhekimi olan kocasının zehirlediğini itiraf eder. 
‘Kocam genç dükün dişlerini tedavi ederdi. Bir 
gün Prens Metternich, onu çağırdı ve etrafta 
tanık olmadan onunla konuştu. Alçak sesle 2. Na-
polyon’un zehirlenmesini söyledi. Kocam en az bir 
yıl düzenli olarak onun dişetlerine zehirli iğneleri 
yaptı. Bu ölümün sanki melankoliden ölmüş gibi 
görünmesi gerekiyordu. Sana itiraf etmem gere-
ken şey buydu.’

Eski hizmetçisinin dişhekimi kocasının adı Geo-
rg Carabelli von Lunkaszprie idi. 1821’den iti-
baren Avusturya’nın Viyana kentinde dişhekimliği 
dersleri veren ilk doktordu. Viyana Üniversitesi’n-
de dişhekimliği kliniğinin kurucusu ve Avusturya 
İmparatoru Franz’ın sarayında dişhekimiydi. 

Aslında dişhekimleri onu dişin anatomisinden 
çok yakından tanır. Beşinci tüberkül (yumru) 
desem… Evet bildiniz! Carabelli Tüberkülü… Eski 
hizmetçinin dişhekimi kocası işte bu meşhur Ca-
rabelli idi. Ama Carabelli’nin adı 2. Napolyon’un 
ölümüne karışınca, 5. tüberkülün de sırtında hep 
taşıyacağı bir tüberkül daha oldu; ‘2. Napolyon 
Tüberkülü…’
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Napoleon’un zehirlenerek 
öldürüldüğü iddia edilen oğlu 
2. Napoleon’un kısa ömrü diş 

ağrılarıyla geçmişti.

KAYNAKLAR

• The Napoleonic dynasty, their teeth and their dentists /Xavier 
Riaud
• www.Napoleon.org

Napoleon’un
 savaş alanında bile 

yanından eksik etmediği 
söylenen diş fırçası.
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 Alveol kreti kemik kalınlığı hangi 
yöntemler ile ölçülebilir?

I. Panoramik radyografi
II. Peri-apikal radyografi
III. Bilgisayarlı tomografi
IV. Osteometre
V. Periotest
VI. İğne-rondel tekniği

[a] I, II, III 
[b] III,IV,V 
[c] I,IV,V  
[d] III,IV,VI  
[e] III,V,VI

 Aşağıdakilerden hangisi 
fonksiyonel tüberküller için 
geçerli değildir ? 

[a] Dil ve bukkal mukozanın dişler 
arasına sıkışmasını engellerler.

[b] Maksiller posterior dişlerin 
lingual tüberküller fonksiyonel 
tüberküller olarak adlandırılırlar 

[c] Mandibular posterior dişlerin 
bukkal tüberkülleri fonksiyonel 
tüberküller olarak adlandırılır.

[d] Fonksiyonel tüberküller karşıt 
dişlerin marjinal sırtları ya da 
oklüzal fossaları ile kontakt 
yaparlar.                                

[e] Gıdayı parçalamakla 
görevlidirler. 

 Aşağıdakilerden hangisi Sınıf 
II divizyon 2 maloklüzyonıın 
özelliklerindendir?

[a] Üst keserlerin labiyale eğimli 
olması

[b] Alt yüz yüksekliğinin artmış 
olması

[c] Derin örtülü kapanış olması
[d] Profilin konveks olması
[e] Ark formunun V şeklinde olması

  Avulse daimi dişlerin replante edilene 
kadar saklanacağı en ideal vasat nedir?

[a] Musluk suyu
[b] Serum Fizyolojik
[c] Tükürük
[d] Süt
[e] Sodyum Hipoklorit

 Üst çenede en fazla hangi dişin 
konjenital eksikliğine rastlanır?

[a] Kanin
[b] Lateral Kesici
[c] Birinci Premolar
[d] Santral Kesici
[e] İkinci Premolar

 Kök kırıklarında en çok istenilen 
iyileşme şekli aşağıdakilerden 
hangisidir?

[a] Bağ doku ile iyileşme
[b] Kemik ve Bağ doku ile iyileşme
[c] Kalsifiye doku ile iyileşme
d) Granülasyon dokusu ile iyileşme
[e] Hiçbiri

 Osseoentegrasyon için 
aşağıdakilerden hangisi yanlıştır?

[a] Osseoentegrasyon canlı kemik ile 
implant arasındaki fonksiyonel 
ankilozdur.

[b] Pasif iyileşme süresi 
osseoentegrasyonun oluşması için 
zorunludur.

[c] împlant yuvasının şekli 
osseoentegrasyonu etkiler.

[d] Osseoentegre impiantın çevresinde 
elektron mikroskobu düzeyinde çok 
ince bir

           bağ dokusu görülür.
[e] İmplant yuvasının hazırlanmasında 

kullanılan ekipman osseoentegrasyonu 
etkiler.

 Sabit protetik işlemlerde 
ölçü öncesi mekano-kimyasal 
retraksiyonda,

[a] Retraksiyon ipi, sulkusun en 
derin bölgesine verilmelidir.

[b] Retraksiyon ipi, basınçsız 
olarak serbest dişeti düzeyinde 
konumlandırılmalıdır.

[c] Retraksiyon ipini yerleştirmek 
için kullanılan enstrüman, 
apikal yönde kuron uzun

          eksenine paralel tutulmalıdır.
[d] Enstrüman ucu, henüz 

yerleştirilecek ipe doğru açılı 
tutulmalıdır.

[e] Gingivanın travmatize edildiği 
ve kardiyovasküler rahatsızlığı 
belirlenen bireylerde,

          retraksiyon ipi,tercihen 
alüminyum potasyum sülfat 
(ahım) içeren solüsyona

          batırılmalıdır.

 Olgunlaşmamış ilk kemik 
dokusuna ne denir?

[a] Lameller kemik
[b] Örgü kemik
[c] İnterstisyel kemik 
[d] Alveoler kemik
[e] Eski kemik

 Aşağıdakilerin hangisi yanlıştır? 

[a] Kalsifiye lenf nodları çoğunlukla 
geçirilmiş tüberkülozdan sonra 
görülür.

[b] Arterioskleroz damarın medial 
tabakasında Ca depolanmasıdır.

[c] Flebolit maksiller sinüsde 
görülen kalsifikasyonlardır.

[d] Osteoma mukosae en sık dilde 
görülür.

[e] Siyalolit asemptomatik olabilir.
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